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مدیرکل تامین اجتماعی استان قم تشریح کرد:

جزییات طرح بیمه
 دانشجویی 

رئیس سازمان حج و زیارت استان قم خبرداد:

اعزام ۱۲۲۰ زائر قمی به سرزمین وحی

تامین اجتماعی استان قم به تشریح چگونگی  مدیرکل 
به  اشاره  عاشوری،با  محمد  پرداخت.   دانشجویی  بیمه 
اینکه دانشجویان مانند بسیاری از اقشار کشـور می توانند 

تحـت پوشش تأمین اجتماعی قرار گیرند و از خدمات تأمین 
اجتماعی استفاده کنند اظهارداشت : این بیمه در ردیف 

بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد است.

4

4

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان  قم خبرداد:

تولید سالیانه 800 هزارتن 
محصول زراعی و باغی 

۳۵ طرح کشاورزی در قم به بهره برداری می رسد
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فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری میلیاردی با رهن منازل مسکونی

کشت  از  قم  استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  رئیس 
اراضی  از  هکتار  هزار   ۱۰۴ در  وباغی  زراعی  محصولات 
تن  هزار   ۸۰۰ از  بیش  سالانه  گفت:  و  داد  خبر  استان 

محصول در این اراضی تولید و روانه بازار می شود. محمد 
رضا حاجی رضا  پیش از ظهر روز شنبه در نشست خبری 
از به کارگیری ظرفیت نیرو های مردمی و بسیج ادارات برای 

  

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از پیشرفت فیزیکی بیش از ۸۰ درصدی 
پروژه بلوار جمهوری اشاره کرد و گفت: در تابستان امسال با توجه به سرعت 
پروژه، شاهد بهره برداری از این پروژه عظیم خواهیم بود. عباس حلوایی زاده  
با اشاره به اینکه در سال ۱۴۰۱ بسیاری از پروژه های مهم شهر به بهره برداری 
رسیده و حلاوت آن برای شهروندان ایجاد خواهد شد، اظهار کرد: پروژه ادامه 
بلوار جمهوری اسلامی در منطقه دو یکی از پروژه های مهم شهرداری بود و 
این بلوار نخستین بزرگراه درون شهری قم است. وی ادامه داد: طول پروژه 

معاون خدمات زائران مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه میزبانی مطلوب از 
خیل عظیم عاشقان امام زمان)عج( در جمکران نیازمند مفروش کردن صحن ها 
و شبستان هاست، گفت: برای صحن جامع مهدوی و شبستان بقیع ۴۰ هزار 
متر فرش نیاز داریم.   ابراهیم صدوقی با اشاره به اینکه مسجد مقدس جمکران 
در سال های اخیر رشد عمرانی خوبی متناظر با نیاز زائران داشته است، اظهار 
و  شده  احداث  خیرین  و  بانیان  همت  به  مسجد  رواق های  و  شبستان ها  کرد: 
درحال تکمیل است تا بتوانیم خدمت رسانی مطلوب تری به خیل عظیم زائران و 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:
پیشرفت 80  درصدی پروژه تونل جمهوری اسلامی

معاون خدمات زائران مسجد مقدس جمکران اعلام کرد:
فراخوان برای تامین فرش شبستان های جدید مسجد جمکران 

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری ونزوئلا:
تنها راه علاج در مقابل فشارها، 

ایستادگی و مقاومت است 
 رهبــر معظم انقلاب با اشــاره به 
ایســتادگی ایــران و ونزوئلا مقابل 
فشارهای سنگین و جنگ ترکیبی 
آمریکا تأکید کردند: تجربه موفقیت 
آمیز دو کشــور نشــان داد تنها راه 
مقابله با ایــن فشــارها مقاومت و 
ایستادگی است. حضرت آیت الله 
خامنــه ای رهبــر معظــم انقلاب 
2اســلامی عصر روز شنبه در دیدار 

معاون اول رئیس جمهورتاکید کرد:
سهمیه ۳ درصدی استخدام معلولان 

با جدیت اجرا شود
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وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری: 
اعتبار موجود کفاف رعایت 

حداقل های ایمنی بناها را نمی دهد
معاون اول رئیس جمهور با تاکید 
بر لــزوم اجــرای کامــل و بی قید 
و شــرط قانــون حمایــت از حقوق 
معلولان، گفت: مسائل و مشکلات 
افــراد دارای معلولیــت باید حتماً 
مرتفع شود. محمد مخبر پیش از 
ظهر روزشــنبه در دومین جلسه 
کمیتــه هماهنگــی و نظــارت بــر 
اجــرای قانــون حمایــت از حقوق 

فرهنگــی،  میــراث  وزیــر   
صنایع دســتی و گردشگری 
تاکیــد کــرد: مســئله ایمنی 
ســاختمان ها یکی از مسائل 
جدی میراث فرهنگی است 
اما محدودیت هــای اعتباری 
غیر از این که به مســئله اصل 
مرمــت باز می گــردد، حفــظ 
معماری و هویت بنای تاریخی  2
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 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
 در نظر دارد  پروژه ذیل را با مشخصات و شرایط کلی زیر از طریق مناقصه عمومی به شرکتهای واجد شرایط واگذار نماید.

- شرایط: 
- مبلغ هزینه خرید اسناد مناقصه می بایست به شماره حساب 1006657273 بانک شهر به نام سازمان زیباسازی بهسازی 

و نوسازی اطراف حرم مطهر واریز گردد)هزینه خرید اسناد مناقصه غیرقابل استرداد می باشد(
- نوع ضمانتنامه شرکت در مناقصه پروژه های فوق یک یا ترکیبی از ضمانتنامه های ذیل قابل ارائه می باشد:

1- ضمانتنامه بانکی دروجه کارفرما )با حداقل سه ماه اعتبار(
شبا   شماره  به   100787567196 حساب   شماره  به  نقد  وجه  واریز  فیش  اصل  ارائه   -2

IR480610000000100787567196 بانک شهر به نام سازمان بهسازی زیباسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر
   3- مطالبات بلوکه شده پیمانکار 

 - برندگان اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده  آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.
- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

- سایر اطلاعات و جزئیات دراسناد مناقصه موجود می باشد.
- حداکثر مهلت خرید اسناد مناقصه و ارائه بسته های پیشنهادی قیمت تا 10 روز پس از انتشار آگهی نوبت دوم می باشد.

- مبلغ پیشنهادی می بایست از حیث مبلغ مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده تسلیم گردد.
- پیشنهاد دهندگان باید یک نسخه از اسناد مناقصه را دریافت و با قید قبولی و بدون قید و شرط ، امضا کرده و به پیشنهاد 

خود ضمیمه نمایند.عدم انجام این مهم از جانب هر یک از مناقصه گران باعث حذف آنان از فرایند مناقصه می گردد.
- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه پیش پرداخت تعلق نمی گیرد.

- طبق شرایط خصوصی پیوست اسناد، به این پروژه تعدیل تعلق نمی گیرد.
- هزینه درج آگهی ها بر عهده برنده مناقصه می باشد. 

- محل توزیع اسناد: 
- حضوری: قم- خیابان 19 دی – نبش کوچه 24 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر

- محل تحویل پاکات: 
قم- خیابان 19 دی – نبش کوچه 24 سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر

مهلت توزیع و دریافت اسناد مناقصه : از روز یکشنبه مورخ  ۱۴۰۱/۰۳/22  لغایت پایان وقت اداری روز دو شنبه مورخ 
۱۴۰۱/۰۴/۰6 می باشد.

جلسه بازگشایی پاکات در روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۴/۰7 ساعت ۱۰:۰۰ در سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم 
مطهر برگزار می گردد.

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )نوبت اول(

شناسه آگهی:۱۳۳29۵۴روابط عمومی سازمان زیباسازی بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر 

همزمان با روز ملی محیط بان ؛

محیط بانان نمونه استان قم تجلیل شدند
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بن بست مذاکرات و خطر 
فروپاشی کامل برجام

امیدها برای احیای برجام روز به روز در حال کم رنگ 
آژانس  حکام  شورای  تحول  ترین  تازه  در  است.  شدن 

بین المللی انرژی اتمی با تصویب قطعنامه پیشنهادی آمریکا و اروپا ایران را به عدم 
همکاری با این نهاد متهم کرد. تحولی که از تداوم اختلافات میان ایران و غرب و بن 

بست مذاکرات حکایت دارد. 
پس از دوسال گفت و گو، ایران و امریکا در رسیدن به یک نقطه مشترک و راهنمای 
عمل برای احیای توافق برجام ناتوان بوده اند و هیچ کدام حاضر به انعطاف برای رفع 

اختلافات اساسی باقی مانده نیستند. 
شرایط در حال حرکت به نقطه ای بی بازگشت است. نقطه ای که در غیاب برجام 
انتخاب های سخت و پرهزینه ای پیش روی دو کشور، منطقه و جهان خواهد گذاشت. 
اگرچه فشارهای منطقه ای با محوریت اقدامات مخرب اسرائیل، فعالیت لابی های ضد 
ایرانی وابسته به عربستان و اسرائیل در امریکا و مانع تراشی ها و طرح های ضدایرانی 
نمایندگان کنگره در بن بست مذاکرات موثر بود اما مهمترین مسئله را باید در فقدان 
عزم و اراده جدی دولت بایدن برای احیای توافق سال 2015میلادی جست و جو کرد. 
در شرایط فعلی به نظر می رسد دولت بایدن در مذاکرات با ایران به امتیازاتی بیش از 
آنچه دولت اوباما در سال 2015میلادی به دست آورد چشم دوخته است. این دولت 
سعی دارد از سیاست فشار حداکثری ترامپ علیه ایران استفاده کند و با پیوند زدن 
برجام با سایر موضوعات مورد اختلاف دو طرف مانند مسائل منطقه و موشک های 

بالستیک امتیازاتی را خارج از برجام کسب کند. 
اساسا اختلاف اصلی دو طرف درباره خروج سپاه پاسداران از فهرست سازمان های 
تروریستی خارجی آمریکا را باید در این چارچوب تحلیل کرد. از دیدگاه دولت بایدن 
حضور سپاه پاسداران در لیست سازمان های تروریستی آمریکا را می توان به عنوان 
اهرم فشاری برای وادار کردن تهران به انجام مذاکرات منطقه ای مورد استفاده قرار داد 
امری که می تواند تامین کننده خواسته های امریکا و متحدان منطقه ای این کشور 
به خصوص اسرائیل و عربستان باشد. چنانکه رابرت مالی مذاکره کننده اصلی ایالات 
متحده برای مذاکرات احیای برجام در تاریخ 25 مارس به اعضای کمیته روابط خارجی 
سنا گفت که درخواست ایران برای حذف سپاه از فهرست تروریستی ارتباطی با توافق 
هسته ای 2015میلادی ندارد و تهران باید امتیازی متقابل را به واشنگتن ارائه دهد. این 
امتیاز متقابل را باید در چارچوب کلیت اختلافات تهران و واشنگتن که برجام بخشی از 

ان است ارزیابی کرد. 
اگرچه مقامات آمریکایی مانند آنتونی بلینکن و رابرت مالی بارها در گفت و گوهای 
خود بر مسئله بازگشت به برجام و اهمیت توافق هسته ای برای تامین منافع آمریکا و 
متحدان این کشور سخن گفته اند اما در واقعیت امر دولت بایدن از اتخاذ تدابیر جدی 

برای احیای توافق سال 2015 اجتناب کرده است.
در همین راستا در حالی که رابرت مالی در مصاحبه های متعدد فشار حداکثری ترامپ 
را سیاستی شکست خوده نامیده اما دولت بایدن عملا با حفظ این فشار حداکثری به 

دنبال افزایش قدرت چانه زنی خود در مذاکرات با ایران است. 
این دولت در همین مدت مذاکرات نیز تحریم های جدیدی را علیه ایران وضع کرد و در 

بهره برداری از این سیاست برای فشار بیشتر به ایران سعی داشت. 
با توجه به این شرایط و ناتوانی اروپایی ها در زمینه ارائه ابتکار عملی موثر برای رفع 
اختلافات، بی نتیجه بودن تلاش های قطر برای میانجیگری میان دو طرف و تصمیم 
نهایی واشنگتن در عدم خروج سپاه پاسداران از لیست تروریستی آمریکا به نظر می رسد 

احیای برجام با بن بست جدی مواجه شده است. 
ادامه این روند، مناسبات دو کشور را به سمت تنش بیشتر سوق خواهد داد. در 
چنین شرایطی از یک سو امریکا بر ارجاع دوباره پرونده ایران به شورای امنیت، افزایش 
فشارهای اقتصادی، تهدید نظامی و ایجاد ائتلاف های منطقه ای در مقابل ایران 
متمرکز خواهد شد و سعی خواهد کرد وضعیت استثنایی درباره ایران به عنوان تهدیدی 
علیه صلح و امنیت جهانی را تقویت و تثبیت کند. در مقابل ایران فعالیت های هسته ای 
خود را گسترش خواهد داد، بازرسی های آژانس را محدود خواهد کرد و در مرحله نهایی 
شاید طرح خروج از NPT و قطع کامل همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی را در 

دستور کار خود قرار دهد، گزینه ای که می تواند دشوار و پرهزینه باشد.
همزمان تهران روابط خود با روسیه، چین و حتی هند را بیش از بیش توسعه و به محور 
شرق نزدیکتر خواهد شد. باید منتظر سمت و سوی تحولات در روزها و ماه های آینده 

ماند.
تحلیلگر مسائل بین الملل

دادگاه علنی متروپل
آبادان که حق مردم  شش نکته درباره واقعه متروپل 
آبادان، خوزستان و ایران است که در دادگاهی علنی و 

قابل دسترسی بررسی شود.
یک. فروریزی متروپل آبادان در روز روشن اتفاق افتاد اما فرایندهایی که منجر به 
فروریزی متروپل شدند، همگی در تاریکخانه فساد، ناکارآمدی، نقص قوانین و ناتوانی 
دستگاه های ناظر در اعمال نقش نظارتی رخ داده اند. جامعه باید فرایندی را طی کند 

که نوری بر این تاریکخانه بتاباند.
دو. متروپل ساختمانی است که بعد از تدوین و انتشار گزارش ملی پلاسکو ساخته 
شده است. سؤال مهمی است که چرا تدوین یک گزارش ملی، و خیلی از قوانین و 
مقررات ملی، هیچ تأثیری بر بهبود وضعیت ساخت ساختمان نداشته است. این سؤال 

باید در دادگاهی علنی پاسخ بگیرد.
سه. هم نسلان من احتمالًا به یاد دارند که در فاصله جلسه اول 17 خرداد تا 20 تیر 
1377 هفت جلسه دادگاه غلامحسین کرباسچی شهردار پیشین تهران از تلویزیون 
پخش شد. اگر پرونده غلامحسین کرباسچی با اتهام های مالی ارزش پخش از تلویزیون 

داشته است، دادگاه متروپل حتماً و ضرورتاً مستحق چنین مواجهه ای با آن است.
چهار. اگر دادگاه رسیدگی به فروریزی متروپل آبادان نیز همان گونه برگزار شود و این 
بار به صورت زنده از تلویزیون پخش گردد، می توان به تابیدن نوری بر تاریکخانه فساد، 

ناکارآمدی، نقص قوانین و ناتوانی دستگاه ها امیدوار بود.
پنج. گزارش هایی نظیر »گزارش ملی پلاسکو« زمانی اثرگذار خواهند شد که نتایج 

آن ها بر دادگاه ها و پاسخ گو ساختن مقصران و قصورکنندگان تأثیر داشته باشد.
شش. حق مردم آبادان، خوزستان و ایران است که در دادگاهی علنی و قابل دسترسی 
برای همه مردم ایران )از طریق پخش زنده( در جریان فرایندهای منجر به فروریزی 

متروپل قرار گیرند. اصلاح و اعتمادسازی می تواند از این نقطه شروع شود.
* جامعه شناس

به همت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( صورت گرفت ؛

اهدا چهار هزار بسته معیشتی در قم 
 روز شنبه به مناسبت میلاد علی بن موسی الرضا هشتمین مرحله رزمایش همدلی 
و دومین پویش دلگرمی احسان در قم به همت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام برگزار 

شد.
براساس این گزارش ،در قالب رزمایش همدلی  4  هزار بسته معیشتی به ارزش هر 
بسته بیش از 500 هزار تومان و در پویش دلگرمی احسان، البسه  بین نیازمندان، 

خانواده های ایتام و اقشار کم برخوردار شهر توزیع شد.
آیت الله حسینی بوشهری رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در این مراسم ضمن 
تقدیر و تشکر از عوامل  ستاد اجرایی فرمان  امام وشرکت کنندگان در  این رزمایش و 
پویش  گفت: این یک نمونه از هزاران بسته ای است که در دوران کرونا بین نیازمندان 
توسط بسیجیان جهادگران و مراجع معظم  توزیع شد. وی افزود: نیازمند با دریافت این 
بسته در جامعه اسلامی احساس  شعف می کنند و اینکه شما اندوهی از آنان برطرف 
میک نید خداوند آن را در روز قیامت در روزی که کسی به فکر کسی نیست برای شما 
جبران میکند. احمد عبدی مدیرکل ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در قم نیز عنوان کرد: 
امروز هشتمین رزمایش همدلی و احسان با توزیع چهار هزار بسته معیشتی انجام می 
گیرد. وی ادامه داد: یکی از اقدامات مهم ستاد اجرایی فرمان امام)ره( در قم تقویت 
گروه های مردمی در شناسایی افراد نیازمند و هدایت کمک های معیشتی به خانواده 
های هدف است.  در پایان خادمان رضوی با پرچم گنبد مطهر حرم امام رضا در بین 
جهادگران حاضر شدند.  در این مراسم  یاد شهیدان مهدی زین الدین، اسماعیل 

دقایقی، عباس حاجی زاده و صدرالله فنی  گرامی  داشته شد.

اخبار

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری: 

اعتبار موجود کفاف رعایت حداقل های 
ایمنی بناها را نمی دهد

ایمنی  تاکید کرد: مسئله  و گردشگری  وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی   
ساختمان ها یکی از مسائل جدی میراث فرهنگی است اما محدودیت های اعتباری 
غیر از این که به مسئله اصل مرمت باز می گردد، حفظ معماری و هویت بنای تاریخی 

را هم شامل می شود. 
عزت الله ضرغامی درباره این که پس از اظهارنظر وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
ازجمله  بر  وعده ی همکاری شهرداری در ساماندهی سالن های دولتی  مبنی 
تئاترشهر، عده ای این کار را خلاف قانون دانستند؛ چراکه این ساختمان متعلق به 
میراث فرهنگی است، گفت: تئاترشهر زیر نظر وزارت میراث فرهنگی نیست بلکه زیر 
نظر وزارت ارشاد است. البته ساختمان ها ثبت ملی می شوند و هنگامی که ثبت ملی 
می شوند، روی آن نظارت می کنیم که قوانین میراث فرهنگی آنجا رعایت شود اما 

این کار در اختیار دستگاه ها است و ما فقط نظارت می کنیم.
وزیر میراث فرهنگی و گردشگری افزود: معتقدم متاسفانه در مورد تئاترشهر در 
سالیان گذشته کم کاری صورت گرفته است، عرصه که جای خود دارد، نسبت به 
حریم آن هم حداقل قواعد روشن نشده است. بنده یکی از مخالفان جدی ساخت 
مسجد در کنار تئاترشهر هستم و این مطلب را در سطوح بالا مطرح و در صفحات 

مجازی هم نوشته ام.
باید  آنجا  و حریم  دارد  کاربردی  و  زیبا  معماری  تئاترشهر یک  کرد:  تاکید  وی 
رعایت شود؛ ساختن مسجد آنهم مسجدی با آن کیفیت که شخصا معماری آن را 
نمی پسندم و درخور معماری جمهوری اسلامی نمی دانم، درست نیست اما به هر 
حال ساخته شده است.  ضرغامی خاطرنشان کرد: معتقدم باید از اعتبارات وزارت 
ارشاد برای حفظ بنا و عرصه ی تئاترشهر استفاده کرد و حریم آن رعایت شود تا چنین 
بنایی برای ما ماندگار باشد.  وی درباره این که آیا اسامی ساختمان های ناایمن زیرنظر 
وزارت میراث فرهنگی به این وزارتخانه اعلام شده یا خیر، گفت: مسئله ایمنی 
ساختمان ها یکی از مسائل جدی میراث فرهنگی است. متاسفانه محدودیت های 
اعتباری غیر از این که به مسئله اصل مرمت باز می گردد، حفظ معماری و هویت خود 

بنای تاریخی را هم شامل می شود.
وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری با بیان اینکه امروز با حوادثی که 
اتفاق می افتد بحث ایمنی مردم هم بسیار مهم است، عنوان کرد: بخشی از بناهای 
تاریخی ما آسیب پذیر هستند لذا دائما تقاضای افزایش اعتبار می کنیم، برای این که 

بتوانیم حداقل ایمنی را برای این بناها ایجاد کنیم. 
وی خاطرنشان کرد: امسال اعتبارات ما 77 درصد افزایش پیدا کرد که بیش از 2 
برابر میانگین رشد اعتبارات عمرانی دولت بود که خوب است و در طول سال های 
اخیر جهش و رشد بی سابقه ای داشته است و جا دارد از دولت تشکر کنیم. اما آیا این 
مقدار اعتبار می تواند حداقل نیازها را خصوصا در جنبه های ایمنی بناها فراهم کند؟ 
هرگز این طور نیست و امیدواریم با همکاری همه نهادها، شرایطی برای همکاری 
بخش خصوصی فراهم شود. همچنین مردم علاقمند، نهادهای عمومی و بنیاد 
مستضعفان بتوانند همکاری بسیار خوبی در این رابطه داشته باشند تا یک حرکت 

قابل قبول برای حفظ بناهای تاریخی داشته باشیم.
 

آیت الله شبیری زنجانی:

 جایگاه علمی امام رضا )ع( به جامعه معرفی شود
 آیت الله سید موسی شبیری زنجانی از مراجع تقلید گفت: یکی از ابعاد مهم 
زندگی امام رضا)ع( که مغفول مانده، جایگاه علمی ایشان است؛ مناظره ها و مطالب 
عمیقی که در موقعیت های مختلف مطرح شده، باید به درستی در جامعه علمی 

تبیین شود. 
به گزارش  مرکز خبر حوزه، این مرجع تقلید به مناسبت میلاد مبارک حضرت 
رضا)ع( در سخنانی اظهار داشت: امامان معصوم )ع( همگی برطرف کنننده 
و  شیعیان  حال  شامل  ایشان  توجه  همواره  و  هستند  گرفتاری ها  و  مشکل ها 
دوستدارانشان شده است ولی امام رضا )ع( و ولی عصر )عج( در این مورد از جایگاه 

ویژه ای برخوردار هستند.
وی افزود: در کرامت های حضرت کمترین تردیدی نیست و در همه زمان ها مردم 

زیادی از ساحت مقدس آن حضرت، حاجت گرفته اند.
وی بیان داشت: وجود حرم شریف امام هشتم در ایران یک نعمت الهی است که 
باید قدر آن را دانست، امیدواریم خداوند به برکت وجود آستان قدسی آن حضرت در 

خاک این کشور، مشکل های مردم ما را برطرف کند.
وی خاطرنشان کرد: یکی از ابعاد مهم زندگی آن حضرت که مغفول مانده، جایگاه 
علمی ایشان است، این مناظره ها و مطالب عمیقی که توسط آن حضرت در مجالس 

و موقعیت های مختلف مطرح شده، باید به درستی در جامعه علمی تبیین شود.
 آیت الله شبیری زنجانی بیان کرد: مهربانی و رفتار کریمانه آن حضرت نیز از جمله 
مواردی است که باید به آن پرداخته شود، جامعه امروز ما به شناخت این الگوهای 

رفتاری برای زندگی بهتر و سعادتمندانه نیاز دارد.
امام رضا در یازدهم ذی القعده 148 هجری قمری در مدینه متولد شد، این امام 
همام به مدت 20 سال، 17 سال در مدینه و سه سال آخر در خراسان، امامت و 

رهبری مردم را برعهده داشت.
 

آیت الله آملی لاریجانی خطاب به بذرپاش:

از تخلفات شرکت های دولتی جلوگیری کنید
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: دیوان محاسبات با نظارت کارآمد 
و اثرگذار بر شرکت های دولتی می تواند موجب کاهش تخلفات و استفاده بهینه از 

منابع کشور شود. 
آیت الله آملی لاریجانی، رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام در دیدار با مهرداد 
بذرپاش، رییس کل دیوان محاسبات کشور با تبریک بابت تمجید مقام معظم رهبری 
و قدردانی از تلاش های دیوان برای ارائه به موقع گزارش تفریغ بودجه، گفت: دیوان 
محاسبات با نظارت کارآمد و اثرگذار خود بر شرکت های دولتی، می تواند موجب 

کاهش تخلفات و استفاده بهینه از منابع کشور شود.
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام بر اهمیت نظارت کارآمد و موثر دیوان 
محاسبات کشور بر فعالیت شرکت های دولتی برای کاهش تخلفات و استفاده بهینه 

از منابع تاکید کرد.
آیت الله با بیان اینکه سهم شرکت های دولتی در بودجه کل کشور نسبت به مصارف 
عمومی بودجه عدد قابل توجهی است، اظهار کرد: حسابرسی دقیق و موشکافانه 
عملکرد شرکت های دولتی در چهارچوب قوانین عامه و نیز قانون بودجه کل کشور 

از جمله وظایف مهمی است که دیوان محاسبات بر عهده دارد.
 

امیرعبداللهیان در دیدار وزیر خارجه ونزوئلا:

روابط ایران و ونزوئلا در بهترین وضعیت 
قرار دارد 

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: روابط دو کشور در بهترین وضعیت قرار دارد. 
در  ونزویلا  خارجه  امور  وزیر  فاریا  کارلوس  با  دیدار  در  امیرعبداللهیان  حسین 

خصوص موضوعات مورد علاقه دو کشور به گفتگو و تبادل نظر پرداخت.
وزیر امور خارجه کشورمان با تبریک انتصاب همتای ونزوئلایی در پست وزیر امور 
خارجه، اظهارداشت: اکنون روابط دو کشور در بهترین وضعیت قرار دارد و با امضای 
سند نقشه راه همکاریهای جامع دو کشور مسیر تعمیق همکاریهای فیمابین بیش 

از گذشته هموار خواهد شد. 
امیر عبداللهیان ابراز امیدواری کرد: در آینده با افزایش تماس ها و سفرهای آتی، 

زمینه پیگیری و اجرای سند ٢٠ ساله فراهم و با قوت دنبال شود. 
وزیر خارجه ونزوئلا نیز با اشاره به تجربه همکاری های نزدیک خود با طرف های 
ایرانی در سمت های قبلی، تاکید کرد: فرصت مناسبی برای ورود به دور جدیدی از 
همکاری ها وجود دارد و ما از نزدیک شاهد پیشرفت های ایران در حوزه های اقتصاد 
دانش بنیان، صنعت و دیگر حوزه ها بویژه در شرایط تحریمی هستیم و آن را تحسین 

می کنیم. 
وی افزود: ما با فلسفه مقامات ایران مبنی بر اینکه تحریم ها می تواند فرصت ساز 

باشد، کاملا موافقیم. 

- رهبر معظم انقلاب با اشاره به ایستادگی ایران و ونزوئلا مقابل فشارهای 
سنگین و جنگ ترکیبی آمریکا تأکید کردند: تجربه موفقیت آمیز دو کشور نشان 

داد تنها راه مقابله با این فشارها مقاومت و ایستادگی است. 
حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی عصر روز شنبه در دیدار 
نیکلاس مادورو رئیس جمهور ونزوئلا و هیات همراه با اشاره به ایستادگی دو کشور 
ایران و ونزوئلا در مقابل فشارهای سنگین و جنگ ترکیبی امریکا، تأکید کردند: 
تجربه موفقیت آمیز دو کشور نشان داد تنها راه مقابله با این فشارها مقاومت و 

ایستادگی است.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به پیروزی دولت و ملت ونزوئلا در مبارزه ای سخت 
با امریکا و جنگ ترکیبی و همه جانبه ای که بر ضد ونزوئلا به راه انداخته شده 
بود خطاب به آقای مادورو گفتند: مقاومت جنابعالی و ملت ونزوئلا بسیار با ارزش 
است زیرا قدر و منزلت و لیاقت یک ملت و کشور و رهبران آن کشور را ارتقا می دهد 

و امروز قاعدتاً نگاه امریکا به ونزوئلا متفاوت از گذشته است.
حضرت آیت الله خامنه ای همچنین با اشاره به پیشرفتها و ابتکارهای علمی و 
فناوری جمهوری اسلامی ایران در سالهای اخیر افزودند: این گام های بلند در 
شرایطی برداشته شده است که سنگین ترین و بی سابقه ترین تحریم ها و فشارها 
بر ملت ایران تحمیل شد و امریکایی ها خودشان نام آن را »فشار حداکثری« 

گذاشتند.
ایشان تأکید کردند: مقاومت ملت ایران باعث شکست سیاست فشار حداکثری 
شد، به گونه ای که یکی از مسئولان برجسته سیاسی امریکا چندی پیش تعبیر 
»شکست مفتضحانه« را به کار بُرد. رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشان کردند: 
نتیجه ای که می توان از ایستادگی و موفقیت دو ملت ایران و ونزوئلا گرفت، این 
است که تنها راه علاج در مقابل فشارها، ایستادگی و مقاومت است ضمن آنکه 
باید همکاری ها و ارتباطات میان جمهوری اسلامی ایران و دولت بولیواری ونزوئلا 

بیش از پیش مستحکم و نزدیک شود.
ایران در مواقع خطر، خطر می کند و دست دوستان خود را می گیرد

ساله   20 همکاری  سند  امضای  از  استقبال  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
میان ایران و ونزوئلا گفتند: لازمه همکاری های بلندمدت پیگیری توافقات و 
به سرانجام رساندن آنهاست. ایشان با اشاره به همکاری های صمیمانه ایران و 
ونزوئلا، خاطرنشان کردند: دو کشور با هیچ کشوری اینگونه روابط نزدیک ندارند و 

جمهوری اسلامی ایران نشان داده است که در مواقع خطر، خطر می کند و دست 
دوستان خود را می گیرد. رهبر انقلاب همچنین از مواضع ضدصهیونیستی آقای 
مادورو تجلیل کردند و گفتند: موضع گیری های چندی قبل جنابعالی علیه رژیم 

صهیونیستی بسیار درست و شجاعانه بود.
مادورو: موضوع فلسطین را یک موضوع مقدس بشری می دانیم

در این دیدار که رئیس جمهور کشورمان نیز حضور داشت، رئیس جمهور ونزوئلا 
از حمایت های ایران در مبارزه سخت ملت ونزوئلا با امریکا قدردانی کرد و گفت: 
شما در هنگامی که شرایط ونزوئلا بسیار سخت بود و هیچ کشوری کمک نمی کرد 

به یاری ما آمدید و کمک کردید تا از آن شرایط خارج شویم.
رئیس جمهور ونزوئلا با تشریح شرایط سخت اقتصادی این کشور در سالهای 
اخیر افزود: همان طور که جنابعالی گفتید امریکایی ها یک جنگ تدریجی و 
چند بُعدی را علیه کشور ما آغاز کردند ولی ما توانستیم با ایستادگی و استفاده از 
فرصت هایی که تحریم ها در اختیار ما قرار داد، مقابله همه جانبه را با تهاجم آمریکا 

آغاز کنیم و اکنون شرایط ونزوئلا بهتر از چند سال قبل است.
آقای مادورو همچنین با اشاره به مذاکرات خود در تهران و امضای سند همکاری 
افزود: ما در حال طراحی یک نقشه راه دقیق برای همکاری با ایران در زمینه های 

مختلف به ویژه در بخش علم و فناوری هستیم.
رئیس جمهور ونزوئلا همچنین با تأکید بر اینکه کشورش موضوع فلسطین را یک 
موضوع مقدس بشری می داند، گفت: به علت همین اعتقاد، رژیم صهیونیستی 

از طریق موساد در حال توطئه مستمر بر ضد ونزوئلا است.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار رئیس جمهوری ونزوئلا و هیات همراه:

تنها راه علاج در مقابل فشارها، ایستادگی و مقاومت است 

معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجرای کامل و بی قید و شرط قانون حمایت 
از حقوق معلولان، گفت: مسائل و مشکلات افراد دارای معلولیت باید حتماً مرتفع 

شود.
محمد مخبر پیش از ظهر روزشنبه در دومین جلسه کمیته هماهنگی و نظارت بر 
اجرای قانون حمایت از حقوق معلولان در دولت سیزدهم، اظهار داشت: اجرای تمام 
قوانین در کشور امری ضروری و لازم است اما باید توجه داشته باشیم که عدم اجرای 
قوانین مرتبط با افراد دارای معلولیت با تبعات و پیامدهای منفی مضاعف همراه 

خواهد بود.
معاون اول رئیس جمهور به وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی مأموریت داد تا تیمی را 
برای پیگیری اجرای مواد و احکام قانون حمایت از حقوق معلولان تعیین و مسائل و 

مشکلات افراد دارای معلولیت را بیش از گذشته پیگیری کند.
وی همچنین بر اهمیت رسیدگی به وضعیت بیمه معلولین و نیز خدمات و رفاهیات 
جامعه معلولان کشور تاکید و خاطر نشان کرد: تمام دستگاه ها و نهادهایی که از 
بودجه عمومی استفاده می کنند موظف هستند به افراد دارای معلولیت ارائه خدمت 
کنند و عدم دولتی بودن این دستگاه ها نمی تواند توجیهی برای خودداری از ارائه 

خدمت باشد.
از  و امکان استفاده معلولین  لزوم مناسب سازی واحدهای مسکونی  بر  مخبر 

خدمات عمومی تاکید کرد و از همه دستگاه های خدمات دهنده خواست موضوع 
مناسب سازی در اماکن و محیط های عمومی و خدماتی را برای استفاده معلولین 
در اولویت کار خود قرار دهند.  وی به موضوع اشتغال افراد دارای معلولیت نیز اشاره 
و خاطر نشان کرد: لازم است سهمیه 3 درصدی استخدام افراد دارای معلولیت با 
جدیت اجرا و پیگیری شود که البته در اجرای این قانون باید شرایط خاص افراد دارای 

معلولیت را در تعیین حدنصاب مدنظر قرار داد.
دارای  افراد  اطلاع رسانی در خصوص شرایط  و  آگاهی بخشی  مخبر ضرورت 
معلولیت را مورد تاکید قرار داد و از رسانه ها و بخصوص صدا و سیما خواست به منظور 
جذب کمک های مردمی، اطلاع رسانی مناسبی را برای جامعه و خیرین انجام دهند.
معاون اول رئیس جمهور ادامه داد: خوشبختانه کشور از ظرفیت های گسترده ای 
در حوزه دانش بنیان و فناوری های نوین برخوردار است که با اتکا به این ظرفیت 
می توان خدمات بهتری در زمینه تولید تجهیزات توانبخشی و کمک به مراکز فعال 
در این زمینه ارائه داد تا شاهد کاهش هزینه های خدمات توانبخشی در کشور باشیم.
عملکرد  خصوص  در  کشور  بهزیستی  سازمان  رئیس  گزارش  به  اشاره  با  وی 
دستگاه های اجرایی نسبت به اجرای مصوبات جلسه گذشته، تاکید کرد در اسرع 
وقت با دستگاه هایی که عملکرد مطلوبی نداشته اند مذاکره شده و تکالیف و وظایف 
محوله طبق برنامه زمانبندی از سوی این دستگاه ها پیگیری و نتیجه آن گزارش شود.

معاون اول رئیس جمهورتاکید کرد:

سهمیه ۳ درصدی استخدام معلولان با جدیت اجرا شود

معاونت حقوق عامه دادستانی کل کشور گفت: 
اطلاع رسانی  پایگاه  به  مراجعه  با  می توانند  مردم 
دادستانی کل کشور نسبت به معرفی ساختمان ها و 

بناهای فرسوده و ناایمن اقدام کنند. 
غلامعباس ترکی از آمادگی این معاونت در دریافت 
گزارشات مردمی با هدف شناسایی ساختمان ها و 

مراکز ناایمن کشور خبر داد.
وی در این رابطه اظهار داشت: با عنایت به وظیفه 
و تکلیف قانونی دستگاه قضایی مبنی بر صیانت از 
حقوق عامه و پیشگیری از قوع جرم، معاونت حقوق 
عامه دادستانی کل کشور با همکاری دستگاه های 
مسئول، پیگیری و شناسایی ساختمان های فاقد 
ایمنی بویژه اماکن و مراکز عمومی را در دستور کار 
خود قرار داده است تا با انذار و صدور هشدارهای لازم 

از وقوع هرگونه حادثه احتمالی، پیشگیری نماید.
ترکی گفت: با توجه به تشکیل جلسات کارشناسی 
سازمان  جمله  از  حوزه  این  مسئولان  و  مدیران  با 
مدیریت بحران کشور، شهرداری، آتش نشانی و .... 
در  ناایمن  ساختمان های  از  فهرستی  گردید  مقرر 
چند سطح بحرانی، پرخطر و کم خطر به این مرجع 
ترتیب  به  و  به قید فوریت  تا  قضایی گزارش گردد 
اولویت، پیگیری های لازم نسبت به ایمن سازی این 

ساختمان ها صورت پذیرد.
ترکی افزود: در این راستا مردم شریف کشورمان 
می توانند با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی دادستانی 
کل کشور به آدرس www.dadsetani.ir  نسبت به 
معرفی ساختمان ها و بناهای فرسوده و ناایمن اقدام 
هشدارهای  و  اقدامات  قانونی  مسیر  در  تا  نموده 

پیشگیرانه صادر و ایمن سازی اماکن معرفی شده از 
طریق دادستان های حوزه های قضایی در دستور کار 

قرار گیرد.
در  لازم  اقدامات  اکنون  گفت:  قضایی  مقام  این 
وضعیت  با  ساختمان های  ایمن سازی  خصوص 
بحرانی کلانشهر تهران در حال انجام بوده و تلاش 
داریم با هماهنگی دستگاه های مسئول به بهترین 
شکل از حقوق هموطنان و همشهریان عزیز حمایت 

کنیم.
معاون حقوق عامه دادستان کل کشور تصریح کرد: 
بنای ما در این خصوص صیانت از حقوق عامه بوده و 
در صورت احراز هرگونه ترک فعلی، بدون هیچ گونه 
اغماضی با مدیران و مسئولان دستگاه های ذی ربط 

وفق مقررات برخورد قانونی لازم بعمل خواهد آمد.

معاون دادستانی کل کشور: 

مردم ساختمان های ناایمن را گزارش کنند

رئیسی در دیدار رئیس جمهور ونزوئلا؛

تهران و کاراکاس ظرفیت های خوبی برای ارتقای سطح روابط دارند
حوزه های  در  را  ونزوئلا  با  روابط  جمهور  رئیس 
و  تهران  گفت:  و  کرد  توصیف  راهبردی  مختلف 
کاراکاس ظرفیت ها و زمینه های خوبی برای ارتقای 

سطح روابط با یکدیگر دارند. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی پیش از ظهر روز شنبه 
ونزوئلا  جمهور  رئیس  مادورو«  »نیکلاس  دیدار  در 
اساس سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران را 
توسعه روابط با کشورهای مستقل و دوست دانست، 
گفت: ونزوئلا به عنوان کشوری مستقل برابر تهدیدها 
مثال زدنی  شکلی  به  امپریالیسم  تحریم های  و 

ایستادگی و مقاومت کرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه ملت ایران نیز در 43 
سال گذشته همواره تحت تحریم و فشار بوده اما 
تصمیم گرفته که این تحریم ها را به فرصتی در جهت 
پیشرفت کشور تبدیل کند، افزود: اعتراف رسمی 
حداکثری  فشارهای  که  نکته  این  بر  آمریکایی ها 
مفتضحانه  شکلی  به  ایران  اسلامی  جمهوری  به 
و  ایران  ملت  پیروزی  معنای  به  خورده،  شکست 

شکست آمریکا و دشمنان این ملت است.

رئیسی اظهار داشت: مقاومت دولت و ملت ونزوئلا 
در برابر فشارها و تحریم های سخت، عبور این کشور 
از ابرتورم ها و از سرگیری رشد اقتصادی در این کشور 
نشانه خوبی است که به همه ثابت می کند، مقاومت 
به  وادار  را  دشمن  و  می دهد  جواب  ایستادگی  و 

عقب نشینی می کند.
را در حوزه های مختلف  با ونزوئلا   رئیسی روابط 
و  تهران  اینکه  بیان  با  و  کرد  توصیف  راهبردی 
کاراکاس ظرفیت ها و زمینه های خوبی برای ارتقای 
کرد:  خاطرنشان  دارند،  یکدیگر  با  روابط  سطح 
حوزه  در  سازنده ای  همکاری های  کشور  دو  امروز 
انرژی، ساخت نیروگاه های حرارتی، تعمیر و اورهال 
و  فنی  خدمات  صادرات  ونزوئلا،  پالایشگاه های 
با  کشاورزی  و  اقتصادی  عرصه های  مهندسی، 

یکدیگر دارند.
ایران و ونزوئلا سند جامع همکاری  2۰ ساله 

امضا کردند
 نیکلاس مادورو رئیس جمهور ونزوئلا نیز در این 
دیدار با بیان اینکه امضای سند همکاری 20 ساله 

میان دو کشور چشم اندازی روشن از مسیر پیش روی 
روابط ایران و ونزوئلا ترسیم می کند، گفت: ونزوئلا 
علاقمند است برای عبور از دوران سخت تحریم ها 
و نیز گسترش همکاری ها و روابط میان دو کشور از 
تجربه تاریخی ایران و نیز توانمندی های این کشور در 

عرصه های مختلف بهره ببرد.
رئیس جمهور ونزوئلا با اشاره به عرصه های متنوع 
همکاری میان دو کشور از جمله در عرصه های نفت، 
گاز، پالایشگاه و پتروشیمی اشاره کرد و افزود: یکی 
از اولویت های ما برای گسترش همکاری ها با ایران 
برای  ایران  تکنولوژی های  و  فناوری  از  بهره گیری 

توسعه تولید محصولات کشاورزی در ونزوئلا است.
بسیار  را  ونزوئلا  و  ایران  دوستی  آینده  مادورو 
اظهار  و  خواند  خدشه  غیرقابل  و  مسرت بخش 
که جهان جدید  بود  داشت: همه شاهد خواهند 
و  ونزوئلایی  جوانان  گرفت؛  خواهد  شکل  چگونه 
آینده، دنیای تساوی  باید بدانند که دنیای  ایرانی 
و حامل عدل است و همه باید با ایستادگی در برابر 

امپریالیسم و در کنار هم این آینده را بسازیم.

محمد فاضلی*

رضا مرادی*

وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری: 

اعتبار موجود کفاف رعایت حداقل های ایمنی بناها را نمی دهد
 وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری تاکید کرد: مسئله ایمنی 
محدودیت های  اما  است  فرهنگی  میراث  جدی  مسائل  از  یکی  ساختمان ها 
اعتباری غیر از این که به مسئله اصل مرمت باز می گردد، حفظ معماری و هویت 

بنای تاریخی را هم شامل می شود. 
عزت الله ضرغامی درباره این که پس از اظهارنظر وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
مبنی بر  وعده ی همکاری شهرداری در ساماندهی سالن های دولتی ازجمله 
تئاترشهر، عده ای این کار را خلاف قانون دانستند؛ چراکه این ساختمان متعلق به 
میراث فرهنگی است، گفت: تئاترشهر زیر نظر وزارت میراث فرهنگی نیست بلکه 

زیر نظر وزارت ارشاد است. البته ساختمان ها ثبت ملی می شوند و هنگامی که 
ثبت ملی می شوند، روی آن نظارت می کنیم که قوانین میراث فرهنگی آنجا رعایت 

شود اما این کار در اختیار دستگاه ها است و ما فقط نظارت می کنیم.
وزیر میراث فرهنگی و گردشگری افزود: معتقدم متاسفانه در مورد تئاترشهر در 
سالیان گذشته کم کاری صورت گرفته است، عرصه که جای خود دارد، نسبت به 
حریم آن هم حداقل قواعد روشن نشده است. بنده یکی از مخالفان جدی ساخت 
مسجد در کنار تئاترشهر هستم و این مطلب را در سطوح بالا مطرح و در صفحات 

مجازی هم نوشته ام.
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پاک سازی رورده ها به روش طبیعی

اگر از عزیز سالمندی در خانه مراقبت می کنید، تابستان می تواند تا حدودی 
برایتان چالش برانگیز باشد. شما باید نسبت به خطرات بالقوه تابستان برای فرد 
سالمند آگاه باشید و پیش از فرارسیدن ماه های گرم برنامه ریزی کنید تا تابستان 

هم برای شما و هم برای سایر اعضای خانواده مفرح و لذت بخش باشد.
بیشتر ما فصل تابستان را دوست داریم و منتظر رسیدنش هستیم. هوای گرم و 
روزهای بلند و مسافرت های تابستانی و خیلی چیزهای دیگر این فصل را جذاب 
می کنند. اما اگر از عزیز سالمندی در خانه مراقبت می کنید، تابستان می تواند تا 
حدودی برایتان چالش برانگیز باشد. شما باید نسبت به خطرات بالقوه تابستان 
برای فرد سالمند آگاه باشید و پیش از فرارسیدن ماه های گرم برنامه ریزی کنید تا 
تابستان هم برای شما و هم برای سایر اعضای خانواده مفرح و لذت بخش باشد.

تابستان و سالمندان
افراد سالمند نمی توانند مثل جوان ترها خود را با تغییرات دما خوب وفق 
بدهند و به همین دلیل بیشتر ممکن است هوای گرم تابستان آن ها را اذیت 
کند. دمای بالای هوا در تابستان می تواند به اندازهٔ دمای پایین هوا در زمستان 
کُشنده باشد. بیماری های مزمن بر واکنش بدن نسبت به گرما اثر می گذارند 
را  برای کنترل دما  بدن  توانایی  نیز ممکن است  تجویزی  اغلب داروهای  و 

تحت تأثیر قرار دهند.
بیشتر افرادی که در اثر گرمازدگی جان خود را از دست می دهند بالای 50 
سال هستند. افرادی که فشارخون بالا دارند، اضافه وزن زیاد یا کمبود وزن زیاد 
دارند و کسانی که بیماری های قلبی، ریوی و یا کلیوی دارند نیز بیشتر در معرض 

خطر گرمازدگی اند

لازم است عزیز سالمند تان را نسبت به خطرات مرتبط با گرمای هوا آگاه کنید 
و به او یاد دهید برای پیشگیری از گرمازدگی چه باید بکند:

. بیشتر از حد معمول آب بنوشد، حتی وقتی تشنه نیست هم آب بنوشد.
. لباس های نخی و آزاد بپوشد.

. برای خنک شدن به پنکه اکتفا نکند و کولر روشن کند.
. فعالیت بدنی سنگین انجام ندهد و زیاد استراحت کند.

تابستان فصلی است که خیلی از ما دوست داریم مدت زمان بیشتری را بیرون 
سپری کنیم و مطمئناً برایمان مفید است، اما اگر عزیز سالمند شما می خواهد 
در روزهای گرم تابستان مدتی را بیرون سپری نماید، نکاتی است که باید رعایت 
شود. پیش از اینکه به این نکات بپردازیم، ابتدا با یک مشکل بالقوه در فضای 

داخل شروع می کنیم:
فضای داخل را کاملًا خنک نگه دارید

آن  از  استفاده نکردن  یا  در خانه  کولر  نبودن  است،  گرم  وقتی هوا خیلی 
می تواند کُشنده باشد. مرکز کنترل و پیشگیری از بیماری ها )CDC( توصیه 
می کند اگر نزد فرد سالمند زندگی نمی کنید، حداقل روزی دو بار به او سر بزنید 

و خودتان دمای خانه را کنترل کنید.
بیشتر افرادی که در اثر گرمازدگی جان خود را از دست می دهند بالای 50 
سال هستند. افرادی که فشارخون بالا دارند، اضافه وزن زیاد یا کمبود وزن زیاد 
دارند و کسانی که بیماری های قلبی، ریوی و یا کلیوی دارند نیز بیشتر در معرض 

خطر گرمازدگی اند. 
قرارگرفتن در معرض تابش خورشید

آفتاب سوختگی یک تجربهٔ دردناک است و پوست فرد سالمند دیرتر از فرد 

جوان التیام می یابد. زمانی از روز که گرم ترین است فرد سالمند نباید زیر تابش 
نور خورشید باشد )بین 10 صبح و 3 بعدازظهر(. ضمناً استفاده از ضدآفتاب با 
SPF بالا ضروری است. اگر عزیز سالمند شما دوست دارد پیاده روی کند یا هر 
فعالیت دیگری بیرون از خانه انجام دهد، حتماً ساعت های مناسب این کار را به 

او بگویید و برایش برنامه ریزی کنید.
حشرات

حشراتی که نیش می زنند، بیماری ها را انتقال می دهند و این اتفاق در فصل 
مانند  بیماری ها  این  تابستان بسیار شایع است، خصوصاً در مورد پشه ها. 
ویروس زیکا، خطرات قابل توجهی برای افراد سالمند دارند و دلیلش هم ضعف 
سیستم ایمنی در این افراد است. پس حتماً مطمئن شوید که عزیز سالمند شما 

ازاین جهت ایمن است.
افتادن و زمین خوردن

این خیلی خوب است که عزیز سالمند شما دوست دارید بیرون برود اما 
یادتان باشد افتادن و زمین خوردن، علت اصلی آسیب های مرگبار یا غیر مرگبار 
در سالمندان است. تقریباً 45 درصد از زمین خوردن ها در بیرون از خانه روی 
می دهند. پیاده روهای ناهم سطح، شیب ها و دیگر موانع می توانند فرد سالمند 
را در معرض زمین خوردن قرار بدهند. بهتر است در پیاده روی ها عزیز سالمند 

خود را همراهی کنید و از قبل مسیرهای مناسب را شناسایی نمایید.
فعالیت زیاد

یادتان باشد که طی روزهای گرم، فعالیت های معمول، انرژی بیشتری از افراد 
می گیرند. شاید مادر شما در حالت عادی و هوای معمولی یک ساعت باغبانی 
کند، اما در روزهای گرم تابستان مطمئناً باید این زمان را کوتاه تر کرده و بیشتر 

استراحت کند.
صبح زود یا بعد از غروب خورشید زمان خوبی برای پیاده روی است.

گرمازدگی می تواند کُشنده باشد و لازم است علائم گرمازدگی را بدانید: 
سرگیجه، احساس سبُکی در سر، اختلال حواس، سردرد، عرق زیاد، از حال 
رفتن و تهوع. اگر مشکوک هستید که عزیز سالمندتان گرمازده شده هر چه 

سریع تر او را به اورژانس برسانید.
مسافرت ها

شما نمی توانید تمام مدت در کنار عزیز سالمند خود باشید و بابت زمان هایی 
که کنارش نیستید نباید خودتان را سرزنش کنید. شاید هم برنامه ریزی کرده اید 
که عزیز سالمند خود را هم به سفر ببرید اما شاید اتفاقی که برای سلامتی 
او افتاده برنامه ها را به هم بریزد. اگر چنین اتفاقی افتاد حتماً کسی را برای 
پرستاری و مراقبت از فرد سالمند در نظر بگیرید تا در غیاب شما حضور داشته 
باشد. شما هم به استراحت و آرامش نیاز دارید و باید از سفر لذت ببرید تا شارژ 

و سرحال شوید.
هیدراته نگه داشتن بدن

هیدراته نگه داشتن بدن در هر سن و سالی مهم است اما در سنین بالا اهمیت 
بیشتری دارد. کارشناسان می گویند احساس تشنگی بدن با بالارفتن سن 
کاهش می یابد و در نتیجه دهیدراته شدن مشکلی رایج برای خیلی از سالمندان 
است. فرد سالمند معمولًا کسی است که بیش از 65 سال سن دارد. بدن افراد 
در این سن آب کمتری دارد و احتمال اینکه دهیدراته شود بیشتر است. برای 
اینکه فرد سالمند را تشویق کنید طی روز مکرراً آب بنوشد، آب را طعم دار کنید 
)مثلًا با خیار یا نعنا و یا آبلیمو(. آب هندوانه، آب توت فرنگی یا آب کرفس نیز 

نوشیدنی های خوبی برای تابستان هستند.

برای پیشگیری از گرمازدگی چه باید کرد؟

مدیر برنامه تغذیه بالینی دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت مطرح کرد :توصیه هایی برای مراقبت از سالمندان در تابستان

پیشگیری از بروز بیماری های واگیر دار
 با مصرف کافی میوه و سبزیجات 

مدیر برنامه تغذیه بالینی دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت گفت: تقویت سیستم 
ایمنی بدن از ابتلا به بیماری های تنفسی و آنفلوآنزا در سالمندان جلوگیری 

می کند. 
ترابی  اظهارداشت :به تمامی افراد و به ویژه سالمندان توصیه می شود که جهت 
 E تقویت سیستم ایمنی و مقاومت در برابر عفونت ها منابع غذایی حاوی ویتامین

مانند تخمه آفتاب گردان، سیب زمینی را به مقدار کافی مصرف کنند.
به گفته وی افراد نیاز مفرط به ویتامین های D و A دارند و این موضوع در زمینه 
پیشگیری از ابتلا به  بیماری های واگیر از جمله کرونا موثر است. تقویت سیستم 
ایمنی بدن از ابتلا به بیماری های تنفسی و آنفلوآنزا در سالمندان جلوگیری می 

کند.
مدیر برنامه تغذیه بالینی دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت  اعلام کرد که مصرف 
مواد قندی و شیرین و غذاهای چرب و پر نمک سبب تحریک و تضعیف سیستم 
ایمنی بدن افراد خواهد شد و شانس ابتلا به بیماری های واگیر را افزایش می 

دهد.
او گفت: برخی از متخصصان معتقدند که با افزایش سن میزان جذب روی در 
بدن افراد کاهش پیدا می کند بنا براین توصیه می شود که از مکمل های کلسیم به 

همراه غذاهای حاوی منابع روی استفاده نشود.
به گفته ترابی افراد برای پیشگیری از بروز بیماری های واگیر باید مصرف میوه و 
سبزی را جزء برنامه غذایی روزانه خود قرار دهند و خوردن آب هویج و دیگر مایعات 

طبیعی سبب افزایش کالری و فیبر مورد نیاز بدن خواهد شد.
 

چند نکته در مورد سوختگی
سوختگی درجه یک بسیار شایع است و اغلب پس از لمس تصادفی اجاق 
یا اتوی مو رخ می دهد. آفتاب سوختگی نیز می تواند سوختگی  گاز داغ، فر 
درجه یک محسوب شود. برخلاف سوختگی های درجه دو یا سه که شدیدترند، 

سوختگی های درجه یک فقط لایه سطحی پوست را درگیر می کنند. 
به گزارش ایسنا، همانطور که بیشتر سوختگی های درجه یک شدید نیستند، 
می توان اکثر آن ها را در خانه درمان کرد. با این حال اگر این سوختگی ها به 
درستی درمان نشوند، می توانند درد زیادی داشته باشند و جای زخم آن ها روی 

پوست باقی بماند.
روزنامه ایندیپندنت در مطلبی به چند توصیه به نقل از متخصصان پوست در این 

باره پرداخته است.
1- محل سوختگی را خنک کنید. فورا محل سوختگی را زیر آب خنک ببرید. 

این کار را حدود 10 دقیقه یا تا زمانی که درد کاهش یابد ادامه دهید.
2- دو تا سه بار در روز به محل سوختگی وازلین بمالید. از مالیدن پمادها، خمیر 
دندان یا کره روی محل سوختگی خودداری کنید، زیرا ممکن است باعث بروز 

عفونت شوند. از آنتی بیوتیک های موضعی نیز استفاده نکنید.
3- محل سوختگی را با یک باند نچسب و استریل بپوشانید. در صورت ایجاد 
تاول، در حالی که ناحیه سوختگی را پوشانده اید اجازه دهید خود به خود بهبود 

یابند. تاول ها را نترکانید.
4- داروهای مسکنی که برای تهیه به تجویز پزشک نیاز ندارند به تسکین درد و 

کاهش التهاب کمک می کنند.
5- ناحیه سوختگی را در برابر نور خورشید محافظت کنید. پس از بهبودی 
سوختگی، با قرار گرفتن در سایه، پوشیدن لباس های محافظ یا استفاده از کرم 
ضدآفتاب با طیف وسیع و مقاوم در برابر آب از آن ناحیه در برابر نور خورشید 
محافظت کنید. این کار کمک خواهد کرد تا اثر زخم کمتر باقی بماند؛ مخصوصا 
که قرمزی ناشی از سوختگی به ویژه در افرادی که رنگ پوست تیره تری دارند، 

گاهی برای هفته ها باقی می ماند.
سوختگی های درجه یک معمولا بدون نیاز به درمان پزشک خودبه خود بهبود 
می یابند. با این حال اگر سوختگی درجه یک شما منطقه وسیعی از پوست 
را تحت تاثیر قرار داده، اگر سوختگی در یک نوزاد یا فردی مسن است، یا اینکه 

بیماری های زمینه ای یا دیابت دارید، در اولین فرصت به پزشک مراجعه کنید.
 

بازماندگان سرطان از دوره کودکی
 با ریسک بیماری قلبی مواجهند

تحقیقات جدید نشان می دهد افرادی که از سرطان دوران کودکی جان سالم 
به در برده اند، نسبت به سایر بزرگسالان بیشتر در معرض خطر ابتلا به مشکلات 

قلبی هستند.
مانند  درمان هایی  که  کردند  خاطرنشان  محققان  نت،  مدیسن  از  نقل  به 
شیمی درمانی و پرتودرمانی به این معناست که احتمال ابتلاء به بیماری های قلبی 
و مرگ در بازماندگان سرطان دوران کودکی تا پنج برابر بیشتر از جمعیت عمومی 

است.
دکتر »اریک چاو«، سرپرست تیم تحقیق از مرکز سرطان فرد هاچینسون در 
سیاتل واشنگتن، گفت: »بیماری جدی قلبی در بزرگسالان جوان در جمعیت 
عمومی غیرمعمول است. بنابراین، آگاهی بیشتر از خطر ابتلاء به بیماری قلبی 
عروقی به میزان قابل توجهی در زمانی که سابقه سرطان وجود دارد، مهم است.«

در این مطالعه، محققان 600 بزرگسال آمریکایی را که قبل از سن 21 سالگی 
بین سال های 1970 تا 1999 مبتلا به سرطان تشخیص داده شده بودند و 
حداقل پنج سال زنده مانده بودند، مورد بررسی قرار دادند. نیمی از آنها 37 سال 

یا بیشتر داشتند.
این 600 شرکت کننده به طور متوسط 28 سال قبل به سرطان، و اغلب به 
سرطان خون، لنفوم و سرطان استخوان مبتلا شده بودند. آنها با تقریباً 350 

بزرگسال همسن و بدون سابقه سرطان مقایسه شدند.
در مقایسه با افراد بدون سابقه سرطان، بازماندگان سرطان دوران کودکی دارای 
میزان بالاتر فشار خون )18 درصد در مقابل 11 درصد(، کلسترول بالا )14 درصد 

در مقابل حدود 5 درصد( و دیابت )6.5 درصد در مقابل حدود 3 درصد( بودند.
در میان بازماندگان سرطان، مردان دو برابر بیشتر از سایرین به دلیل عوامل خطر 

بیماری قلبی کمتر تشخیص داده شده و تحت درمان قرار نگرفته اند.

سلامت

 محققان بریتانیایی پی بردند؛

کابوس های شبانه گاهی اوقات علامت 
شروع پارکینسون هستند

تحقیقات جدید در بریتانیا نشان می دهد که کابوس ها ممکن است نشانه شروع 
بیماری پارکینسون در برخی از افراد مسن باشند.

به نقل از هلث دی نیوز، »ابیدمی اوتایکو«، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه 
بیرمنگام، توضیح داد: »اگرچه تشخیص زودهنگام بیماری پارکینسون می تواند 
واقعاً مفید باشد، اما شاخص های خطر بسیار کمی وجود دارد و بسیاری از این 

شاخص ها نیاز به آزمایش های بیمارستانی گران قیمت دارند.«
اوتایکو گفت: »در حالی که ما نیاز به انجام تحقیقات بیشتر در این زمینه داریم، 
شناسایی اهمیت رویاهای بد و کابوس ها می تواند نشان دهد افرادی که در سنین 
بالاتر تغییراتی را در رویاهای خود تجربه می کنند باید به دنبال مشاوره پزشکی 

باشند.«
در این مطالعه، تیم تحقیق داده های بیش از 3800 مرد مسن در ایالات متحده 
را که در یک مطالعه 12 ساله شرکت کرده بودند، تجزیه و تحلیل کردند. در آغاز 
مطالعه، مردان طیف وسیعی از اطلاعات، از جمله جزئیات مربوط به خواب خود 

را ارائه کردند.
91 مورد بیماری پارکینسون در بین مردان در طول دوره مطالعه تشخیص داده 
شد. احتمال ابتلاء به پارکینسون در افرادی که در ابتدای مطالعه خواب های بد 
/ کابوس های مکرر را گزارش کردند نسبت به کسانی که خواب های آزاردهنده 

نداشتند، دو برابر بیشتر بود.
اکثر تشخیص های مربوط به پارکینسون در پنج سال اول مطالعه انجام شد و 
مردانی که در این دوره کابوس می دیدند سه برابر بیشتر در معرض خطر ابتلاء به 

پارکینسون قرار داشتند.
به گفته محققان، یافته ها نشان می دهد که رویاها / کابوس های بد ممکن است 
در افراد مسن تر چند سال قبل از بروز علائم معمول پارکینسون مانند لرزش، 

سفتی اندام و حرکت آهسته رخ دهد.
در حالی که مطالعات قبلی نشان داده است که افراد مبتلا به پارکینسون خواب ها 
/ کابوس های بد بیشتری نسبت به افراد بدون این بیماری می بینند، استفاده از آن 
به عنوان شاخص خطر پارکینسون قبلًا توسط متخصصان در نظر گرفته نشده بود.
مطالعه آنها همچنین نشان می دهد که رویاها می توانند اطلاعات مهمی در مورد 
ساختار و عملکرد مغز آشکار کنند و می توانند حوزه قابل توجهی از تحقیقات علوم 

اعصاب باشند.
آنها در حال بررسی تأیید این یافته ها در گروه های بزرگ تر و متنوع تر از مردم و 
همچنین بررسی ارتباط احتمالی بین رویاها و سایر بیماری های عصبی مانند 

آلزایمر هستند.



یکشنبه-22 خرداد ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 45516 اجتماعی

مدیرکل تامین اجتماعی استان قم تشریح کرد:

جزییات طرح بیمه دانشجویی
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم به تشریح چگونگی بیمه دانشجویی پرداخت. 

محمد عاشوری، ، با اشاره به اینکه دانشجویان مانند بسیاری از اقشار کشـور می توانند 
تحـت پوشش تأمین اجتماعی قرار گیرند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کنند 

اظهارداشت : این بیمه در ردیف بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد است.
وی با بیان اینکه دانشجویان باید کارت معتبر دانشجویی داشته و بین 18 سال تمام 
تا 50 سال تمام باشند، تصریح کرد: در صورتی که متقاضی بیش از 50 سال سـن 
داشـته باشـد، بایـد معادل مازاد سنی، سابقه بیمه پردازی قبلی داشته باشد و اگر 

شخصی دارای 10 سال سابقه قبلی باشـد از شرط سنی معاف است.
وی ادامه داد: بعـد از شـروع بیمه پردازی حق بیمه هر ماه حداکثر تا پایان دو ماه 
بعد قابل پرداخت است؛ از فروردین ماه هر سال تا حداکثر خردادماه سال بعـد امکان 

پرداخت حق بیمه نیز میسر است.
وی در رابطه به خدمات درمانی بیمه پردازان دانشجویان گفت: اگر دانشـجـو بـه تبـع 
بیمه پردازی والدیـن تحـت پوشـش درمـان باشـد، می تواند بـدون پرداخـت حـق سـرانه 

درمـان از خدمات درمانـی نـزد سازمان برخوردار شـود.
عاشوری افزود: بیمه شدگان دانشجو و افراد تحـت تـکـفـل آنان می توانند با پرداخت 
حـق سـرانه درمان به تعداد افراد تحت تکفـل از امکانات مراکز درمانی ملکی سازمان 
تأمین اجتماعی در سراسر کشور و نیز امکانات مراکز تشخیصی، درمانی و دارویی 

طرف قرارداد این سازمان استفاده کنند.
وی در رابطه با نحوه محاسبه نرخ پرداخت حق بیمه آن بیان کرد: نرخ پرداخت حق 
بیمه 14 درصد )12 درصد سهم بیمه شده + 2 درصد کمک دولت( شامل بازنشستگی 

و فوت بعـد از بازنشستگی است.
وی ادامه داد: نرخ پرداخت حق بیمه 16 درصـد )16 درصد سهم بیمه شده + 2 
درصد کمک دولت( شامل بازنشستگی و فوت قبل و بعد از بازنشستگی و نرخ پرداخت 
بیمه شـده + 2 درصد کمک دولت( شامل  بیمه 20 درصد )18درصد سهم  حق 

بازنشستگی، فـوت و از کارافتادگی است.
از سوی  بیمه  پرداخت حق  با  کرد:  اظهار  قم،  استان  اجتماعی  تامین  مدیرکل 
دانشجویان سوابق بیمه ای برای آن ها ایجاد و محاسبه می شود؛ این سوابق در احراز 
شرایط تعهدات بلندمدت سازمان تأمین اجتماعی )بازنشستگی، فـوت و ازکارافتادگی( 

مؤثر است.
 وی بابیان اینکه در صورتی که دانشجو از مستمری بازماندگان استفاده می کند 
می تواند راسا بیمه پردازی داشـته باشـد، تصریح کرد: پرداخت حق بیمه دانشجویی 
مانع دریافت مستمری بازماندگان نخواهـد بـود. عاشوری افزود: بعد از پایان دوران 
دانشجویی نیز دانشجویان می توانند سـوابق بیمه ای خود را با اشتغال در کارگاه ها، 
اظهار شغل در قالب بیمـه صاحبان حرفه و مشاغل آزاد و یا بیمه پردازی به طور 

اختیاری تکمیل کننـد.
بیمه  متقاضیان  دانشجویی  پردازی  بیمه  بدو  معاینات  انجام  کرد:  عنوان  وی   
دانشجویی با نرخ حق بیمه 18 درصد و حسب مورد 14 درصد می بایست حداکثر 
ظرف دو ماه بعد از انعقاد قرارداد توسط پزشک معتمـد سازمان تأمین اجتماعی مورد 
معاینه پزشکی قرار گیرند؛ اما گروهی از متقاضیانی که طبق گواهی پزشک معتمـد در 
زمـان انعقاد قرارداد، از کارافتاده کلی شناخته شوند، نمی توانند نسبت به انعقاد قرارداد 

با نرخ پرداخت حق بیمه 18 درصـد اقدام کنند.
مدیرکل تامین اجتماعی استان قم، افزود: اگر ظرف 10 سال قبـل از تاریخ قرارداد 
یک سال سابقه پرداخت حق بیمه )با نرخ کامل( داشته باشند و ظـرف یک سال قبل 
از تاریخ قرارداد دارای 90 روز سابقه پرداخت حق بیمه )با نرخ کامل( باشـند از انجـام 

معاینات پزشکی اولیه معاف خواهند بود.
وی بیان کرد: متقاضیان دانشجو باید با ورود به سامانه خدمات الکترونیکی سازمان 
به آدرس es.tamin.ir منوی بیمه شدگان / بیمه شدگان خاص / بیمـه فراگیر خانواده 
ایرانی / انعقاد قراداد دانشجویی نسبت به عقـد قـرارداد بیمه دانشجویی و پرداخت 
حق بیمه در مهلت مقرر اقدام نمایند، در غیر این صورت قرارداد منعقده از تاریخ عدم 
پرداخت حق بیمه لغو و ادامه بیمـه آنـان موکول به انعقاد قرارداد جدید و موافقت 

سازمان تأمین اجتماعی خواهد بود.
  

از سوی مدیریت روابط عمومی و تبلیغات اعلام شد؛

مراسم های حرم مطهر بانوی کرامت
 در هفته پیش رو 

 از شنبه تا جمعه مراسم شب های حرم مطهر بانوی کرامت به ترتیب با سخنرانی 
حجج اسلام والمسلمین مؤمنی، فرحزاد، ملکی، پناهیان، رفیعی، سعیدی آریا و 

تراشیون برگزار می شود. 
به گزارش پایگاه خبری آستان مقدس حضرت معصومه سلام الله علیها، مراسم و 
محافل حرم مطهر بانوی کرامت در هفته پیش رو از 21 تا 27 خردادماه در قالب اجرای 
برنامه های نیایش صبحگاهی، مراسم سخنرانی قبل از ظهر، قرائت زیارت نامه ظهرها، 
مراسم سخنرانی و مداحی قبل از مغرب و مراسم سخنرانی و مداحی بعد از نماز عشا 
اعلام شد. مراسم روز میلاد امام رضا علیه السلام در آستان مقدس فاطمی شامل 
مراسم سخنرانی و مداحی قبل از ظهر توسط حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا 
میرمعینی و سیدرضا جدا، زیارتنامه ظهر با صدای حسن شالبافان، مراسم سخنرانی 
و مداحی قبل از مغرب توسط حجت الاسلام والمسلمین سیدمرتضی میرکتولی و 
یاسین شیخ زاده و مراسم سخنرانی و مداحی شام ولادت نیز توسط حجت الاسلام 
والمسلمین مؤمنی و سیدعلی حسینی نژاد و شعر خوانی صابر خراسانی دنبال می 
شود. همچنین از یکشنبه تا جمعه مراسم شبهای حرم مطهر بانوی کرامت به ترتیب 
با سخنرانی حجج اسلام والمسلمین فرحزاد، حمید ملکی، علیرضا پناهیان، رفیعی، 
سعیدی آریا و تراشیون برگزار خواهد شد. گفتنی است در هفته پیش رو سه شنبه شب 
قرائت دعای توسل با حضور مداحان هیأت جانبازان استان قم، پنج شنبه صبح بعد از 
نماز صبح قرائت زیارت عاشورا با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مؤمنی و مداحی 
حسن شالبافان، پنجشنبه شب قرائت دعای کمیل با صدای هادی شمس و قرائت 
زیارت جامعه کبیره با صدای حجت الاسلام شهیدی و جمعه صبح قرائت دعای ندبه 
توسط حجت الاسلام سعید شحیطاط برگزار خواهد شد. پنجشنبه قبل از نماز مغرب 
و عشا محفل انس با قرآن کریم با برپایی کرسی قرائت قرآن، اجرای سرود و بیان نکات 
تفسیری و جمعه عصر نیز محفل زمزم مهدویت با قرائت زیارت آل یاسین و اجرای برنامه 

کارشناس محور با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین فؤادیان دنبال خواهد شد.
 

کارشناس معارفی حرم بانوی کرامت: 
ولایت مداری حضرت معصومه)س(

 در جامعه ترویج شود
کارشناس معارفی حرم مطهر کریمه اهل بیت)س( با بیان اینکه حضرت معصومه 
کرد:  اظهار  بودند،  ولایت  پیرو  خود  زندگی  عرصه های  همه  در  علیها  سلام الله 

ولایتمداری ایشان باید در جامعه امروز ترویج شود. 
خانم میرامام در یکی از حلقه های معرفت رواق حضرت خدیجه سلام الله علیها با 
بیان اینکه بالاترین هنر در هستی که همه هنرها زیر مجموعه آن است هنر بندگی 
خالصانه به درگاه یکتای بی همتاست گفت: الگوپذیری از اهل بیت)ع( چراغ راهی 

است برای رسیدن به مقام قرب الهی که باید مورد توجه قرار گیرد.
وی با اشاره به کلام نورانی حصرت فاطمه زهرا سلام الله علیها مبنی بر اینکه »هر 
کسی عمل خود را خالصانه به طرف خدا بفرستد خداوند بهترین مصلحت را به سوی 
او می فرستد، عنوان کرد: ولایت مداری و تربیت فرزندان صالح از شاخصه های زنان 
جمهوری اسلامی در دوران دفاع مقدس بود. تاجایی که مادر سه شهید به هنگام 
ملاقات با رهبر کبیر انقلاب و بازگو کردن خاطرات فرزندان شهیدش در محضر امام 
خمینی )ره( وقتی گریه های ایشان را دید. گفت »من فرزندانم را در راه دفاع از آرمان 

های بلند انقلاب و اسلام دادم تا اشک رهبر و ولی زمان خود را نبینم.
کارشناس معارفی حرم بانوی کرامت گفت: آن بانویی که پشت جبهه کار می کرد و 
قبل از انجام فعالیت های پشت جبهه، خود را به معراج شهدا می رساند و صورت شهدا 
را با گلاب عطر آگین می کرد سپس به فعالیت های پشت جبهه می پرداخت. آن روزی 
که فرزند شهیدش را به معراج شهدا انتقال دادند. فرماندهان نظامی خواستند کاری 
کنند که آن بانوی بزرگوار آن روز در محل معراج شهدا حاضر نشود اما سحرگاه دیدند 
که آن بانوی قهرمان بر اساس عادت هر روزه در محل معراج شهدا حضور یافته بود و به 
هنگام بازگشت با صبوری به فرماندهان نظامی گفت که فرزندم را بین شهدا دیدم آن را 
بوسیدم و صورتش را گلاب زدم، این سخن، ولایت مداری و علاقه این بانو به امام زمان 

خود را نشان می دهد.

همزمان با روز ملی محیط بان ؛

محیط بانان نمونه استان قم تجلیل شدند
همزمان با  روز ملی محیط بان با حضور سید محمدتقی شاهچراغی استاندار 
قم از چهار تن از محیط بانان نمونه استان قم و همچنین یکی از همیاران و خیران 

محیط زیست، با اهدای لوح تقدیر و هدایایی تجلیل بعمل آمد.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در این مراسم اظهار داشت: امروز 
مسأله محیط زیست به یکی از دغدغه های جدی مردم و مسؤولان مبدل شده 

است، اما گاهی در تقابل با صنعت مورد غفلت و بی مهری قرار می گیرد.
سید رضا موسوی مشکینی با بیان اینکه بدون تردید برای دستیابی به توسعه 
باشیم،  داشته  زیست  محیط  از  حراست  و  حفظ  به  جدی  توجه  باید  پایدار، 
خاطرنشان کرد: بی توجهی به شاخص ها و مؤلفه های زیست محیطی در امر 
توسعه و پیشرفت، آینده این سرزمین و سلامت عمومی جامعه را با مخاطره مواجه 

می کند.
وی با اشاره به وجود منابع طبیعی و زیستگاههای ارزشمند در استان قم، وجود 
این زیستگاهها را تضمینی برای حفظ تنوع زیستی دانست و گفت: گونه های 
گیاهی و جانوری چیزی نیست که پس از انقراض و نابودی، بتوان آنها را دوباره به 
دست آورد و به طور حتم نابودی آنها، زندگی بشریت به عنوان یکی از حلقه های 

زنجیره حیات را تهدید می کند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به اهمیت و جایگاه شغل 
مقدس محیط بانی، فرارسیدن روز ملی محیط بان را تبریک گفت و خاطرنشان 
کرد: محیط بانان با حضور همیشگی در خط مقدم مقابله با غارتگران طبیعت و 
متخلفان زیست محیطی، ارزشمندترین نقش در نجات طبیعت و تنوع زیستی 

را برعهده دارند.
وی همچنین تصریح کرد: محیط بانان در سخت ترین شرایط و با تحمل همه 
محدودیت ها برای حفاظت و پاسداری از انفال الهی تلاش می کنند و مسؤولان 
امر باید برای بهبود وضعیت معیشتی، در اختیار قرار دادن امکانات و تجهیزات 

مناسب و تسهیل خدمت آنان، برنامه ریزی و تلاش کنند.
موسوی در بخش دیگری از سخنان خود، بهره برداری از سایت پسماند ویژه 
و صنعتی استان قم با اعتباری بالغ بر 30 میلیارد تومان را مورد توجه قرار داد و 
گفت: این طرح ارزشمند زیست محیطی، یکی از اقداماتی است که بیش از یک 
دهه بر زمین مانده بود و با همت و تلاش همه مسؤولان، امروز به بهره برداری 

رسیده و خدمات خود را به واحدهای صنعتی ارائه می دهد.
وی با بیان اینکه مدیریت پسماندهای ویژه و صنعتی با تولیدکنندگان آن یعنی 
واحدهای صنعتی است، اظهار داشت: راه اندازی این سایت، فرصت بسیار 
ارزشمندی برای مدیریت هرچه بهتر این پسماندها و پیشگیری از رهاسازی آنها 
در حاشیه جاده ها و اراضی طبیعی است و بسیاری از استان های کشور از آن 

بی بهره اند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در پایان، بهره برداری از ششمین 
 3 حدود  اعتباری  با  استان  در  زیست  محیط  سازمان  معتمد  آزمایشگاه 
میلیاردتومان را نیز فرصت بسیار خوبی برای نظارت و پایش آلاینده های زیست 
محیطی دانست و گفت: توسعه آزمایشگاه های معتمد محیط زیست از جمله 
نیازهای جدی استان بوده که در جهت توسعه خوداظهاری واحدهای صنعتی 

بسیار اهمیت دارد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم  مطرح کرد:

الزماتی برای تبدیل بازار کهنه 
به بازارچه دائمی صنایع دستی 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم با بیان اینکه 
گفت:  است،  کرده  عمل  خود  تعهدات  به  کهنه  بازار  کف سازی  با  شهرداری 
مشارکت و همراهی کسبه، دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی در احیای بازار 

سنتی قم مورد تأکید است.
علیرضا ارجمندی  با اشاره به بازدید میدانی مدیرکل امور شهری، روستایی 
و شوراهای استاندار، معاون دادستان و برخی مدیران دستگاه های اجرایی و 
خدماتی و شرکت های زیرساخت استان  از بازار کهنه قم اظهار داشت: مباحث 
درخواست های  و  مشکلات  ازجمله  بازار  محیط  ایمنی  و  امنیت  زیربنایی، 

مطرح شده از سوی بازاریان و کسبه در این بازدید بود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم افزود: معارضاتی 
در حوزه آب، برق و گاز وجود دارد، که در بازدید میدانی، این معارض ها برطرف 
می شود. وی با بیان اینکه جانمایی علمک ها و لوله کشی های گاز شهری مغازه ها 
و منازل مسکونی در مسیر طرح و همچنین سامان دهی سیم های برق و تلفن 
بازدید میدانی  بر اساس نظرات کارشناسان میراث فرهنگی، برخی مصوبات 
دستگاه های اجرای استان از بازار کهنه قم بود، گفت: همچنین موضوع انتقال 
اصناف مزاحم و حذف ترافیک از بازار کهنه برای حراست از این بنای تاریخی در 
این بازدید میدانی تأکید شد. ارجمندی با اشاره به تفاهم نامه همکاری شهرداری 
قم و اداره کل میراث فرهنگی در سامان دهی مجموعه تاریخی بازار قم ابراز کرد: 
طبق تعهدات میراث فرهنگی در این تفاهم نامه، عملیات مرمت سقف و بام 
مجموعه بازار تاریخی قم شامل بازار کهنه، نو و تیمچه با هزینه حدود 5 میلیارد 

تومان از محل اعتبارات ملی و استانی آغاز شد.
وی با بیان اینکه شهرداری با کف سازی بازار کهنه به تعهدات خود عمل کرده 
است، گفت: مشارکت و همراهی کسبه، دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی 
در احیای بازار سنتی قم مورد تأکید است. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی استان قم از مشارکت این اداره کل  با کسبه بازار تاریخی برای 
ساخت درهای چوبی مغازه ها خبر داد و گفت: در قالب طرح مرمت مشارکتی 
اداره کل با مالکان، 50 درصد از هزینه ها تأمین می شود. وی بازار سنتی قم را 
بخشی از هویت تاریخی و شناسنامه شهر دانست و افزود: بازار کهنه قم برای 
سامان دهی و تبدیل شدن به بازارچه دائمی صنایع دستی نیازمند تسهیلات 
و همکاری سایر دستگاه های اجرایی است. ارجمندی واقع شدن بازار کهنه در 
محور مسجد جامع_مدرسه جهانگیرخان تا مجموعه چهل اختران را یک محور 
گردشگری عنوان کرد و گفت: با بهسازی و زیباسازی فضای بازار تاریخی می توان 

جذابیت های بصری را برای گردشگران به ارمغان آورد.
 

معاون خدمات زائران مسجد مقدس جمکران اعلام کرد:

فراخوان برای تامین فرش شبستان های 
جدید مسجد جمکران 

معاون خدمات زائران مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه میزبانی مطلوب از 
خیل عظیم عاشقان امام زمان)عج( در جمکران نیازمند مفروش کردن صحن ها 
و شبستان هاست، گفت: برای صحن جامع مهدوی و شبستان بقیع 40 هزار متر 

فرش نیاز داریم. 
ابراهیم صدوقی با اشاره به اینکه مسجد مقدس جمکران در سال های اخیر 
رشد عمرانی خوبی متناظر با نیاز زائران داشته است، اظهار کرد: شبستان ها و 
رواق های مسجد به همت بانیان و خیرین احداث شده و درحال تکمیل است 
تا بتوانیم خدمت رسانی مطلوب تری به خیل عظیم زائران و نمازگزاران این 
مسجد مقدس داشته باشیم. وی ادامه داد: یکی از ملزومات شبستان ها پس 
از آماده سازی، تامین فرش مورد نیاز است؛ از سوی دیگر در شش ماهه نخست 
سال مراسم و نمازهای جماعت باشکوه در صحن جامع مهدوی مسجد مقدس 
جمکران برگزار می شود که خدمت رسانی مطلوب به زائرین نیازمند تامین فرش 

برای مفروش کردن صحن است و این مورد از ضروریات این مکان مقدس است.
معاون خدمات زائرین مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه بانیان و خیرین 
می توانند در تامین فرش مورد نیاز مسجد مقدس جمکران مشارکت کنند، 
گفت: خیرین و بانیان می توانند طی تماس با واحد نذور و هدایا با شماره تلفن 
www. 02531320 و یا مراجعه به وب سایت رسمی این مکان مقدس به نشانی
jamkaran.ir، میزان مبلغ هدیه خود برای خرید فرش را مشخص کرده و به 
صورت آنلاین وجه مورد نظر خود را واریز کنند و در ثواب مفروش کردن مسجد 

مقدس جمکران سهیم شوند.

گزارش / هدی سادات پاک نهاد 

 چندی پیش، انتشار فهرست نام  افراد فاقد مجوز و صلاحیت روانشناسی از سوی 
سازمان نظام روانشناسی و مشاوره سروصداهای زیادی به راه انداخت و واژه جدیدی به 
فرهنگ لغات مردم اضافه کرد: روانشناس نماها!؛ روانشناسان معروف و محبوبی که تا 
قبل از انتشار این فهرست طرفداران زیادی داشتند خیلی زود مهجور شدند و بسیاری 
از کاربران از دنبال کردن صفحات آن ها در فضای مجازی فاصله گرفتند. برخی از 
آنان به دلیل عدم اطلاع رسانی حتی بارها در برنامه های پربیننده ای همچون خندوانه 
و دورهمی شرکت کرده بودند و اتفاقاً مورد استقبال مردم هم قرارگرفتند اما انتشار 
دیرهنگام اسامی روانشناس نماها از سوی نهادهای نظارتی واکنش های زیادی را در 
پی داشته و باعث شده تا عده ای همچنان طرفدار روانشناس نماها بمانند و حرف های 
آنان را چراغ راه زندگی شان قرار دهند؛ اینکه دنبال کردن روانشناسان غیرمجاز و فاقد 
مدرک روانشناسی چه تبعاتی دارد و چرا نباید آنان را دنبال کرد موضوعی است که 
درباره آن با دکتر شقایق درویشی روانشناس و عضو انجمن روانشناسی ایران و امریکا 

به گفت وگو پرداختیم.
روانشناس نماها فرقی با کلاهبرداران ندارند

انتخاب راه درست همیشه در دسترس نیست .دکتر شقایق درویشی در خصوص 
دلیل استقبال مردم از روانشناسان زرد می گوید: »دریک کلام همیشه انجام کار 
درست سخت است یعنی انتخاب راه درست همواره هزینه های مادی و معنوی زیادی 
دارد. انسان به طور عادی همیشه کم هزینه ترین مسیرها را بدون اطلاع دقیق از نتیجه 
انتخاب می کند. نشستن و فقط تصور کردن بدون تمرین و انجام کارهای لازم خیلی 

راحت تر از شناخت و فهم واقعی از خود و شرایط زندگی است.«
با  مساوی  را  روانشناسی  حوزه  در  غیرمتخصص  افراد  فعالیت  روانشناس  این 
کلاه برداری می داند:»افرادی که تخصص لازم در حوزه روانشناسی را ندارند و در 
این زمینه فعالیت می کنند فرقی با کلاه برداران در حوزه های دیگر ندارند.امروز شاهد 
برگزاری  انواع کارگاه ها، کلاس ها و دوره هایی هستیم که اتفاقاً با هزینه های گزاف 
ثروت و…..برگزار می شوند.  آوردن  به دست  بانام های خودشناسی، شکرگزاری،  و 
فعالیت های این عزیزان نه تنها باعث می شود مردم از مشکلات اساسی و اصلی غفلت 
کنند بلکه با جا انداختن باورهای غلط و حتی مضر افراد جامعه را گمراه می کنند که 
این گمراهی در طولانی مدت باعث خواهد شد جامعه در سراشیبی منتهی به تاریکی 
قرار گیرد.« درویشی ادامه می دهد:»اکنون شاهد هستیم بسیاری از باورهای غلط که 
با نام روانشناسی رواج پیداکرده است دقیقاً جای خرافات را گرفته است. روانشناسی 
یک علم است و آگاهی درست از این علم منجر به رشد و ارتقای فردی و درنهایت 

بالندگی و پیشرفت اجتماعی می شود.«
تبعات جبران ناپذیر روانشناسی زرد

به  و شعاری  انگیزشی  با جملات  تنها  بدون مستندات علمی  نماها  روانشناس 
طرفداران خود توصیه می کنند: »فقط به خودشان فکر کنند، به چیزهای خوب فکر 
کنند تا همان برایشان اتفاق بیفتد و با فردی متضاد با خود ازدواج کنند؛ درواقع آن ها 
معتقدند افرادی که کاملًا متضاد یکدیگر هستند، عاشق هم می شوند و برای همیشه 
به خوبی  و خوشی زندگی می کنند، درحالی که بر اساس علم روانشناسی زوج هایی 
که شغل، شیوه زندگی و عقاید مشابهی دارند بیشتر در کنار هم می مانند. این افراد 
بدون هیچ گونه تخصص دانشگاهی در حوزه روانشناسی و روان پزشکی به طور عمده 
مباحثی را مطرح می کنند که هیچ پایه علمی ندارند و گاه آمیخته با دروغ، خرافه، 
فریب و حتی آسیب رسان هستند. درویشی دراین باره  توضیح می دهد:» اقدامات و 
فعالیت هایی که پایه و اساس علمی ندارند متأسفانه نتایج و تبعات بدتر از آنچه به نظر 
می آید در پی دارند چراکه پس از گذشت  زمان هرروز به تعداد افراد ناآگاه،خرافی با 
استنباط های غیرمنطقی در جامعه افزوده خواهد شد و کل و زیربنای اجتماعی به 

قهقرا سوق می یابد.«
دکتردرویشی که علم روان انسان را بسیار حساس می داند، می گوید:»با تشخیص 

اشتباه و تجویز راهکارهای نامناسب، زندگی فردی و اجتماعی برخی از مراجعان 
آسیب های جدی می بیند. افزون بر این موضوع  چنین مسائلی  می تواند منجر به 
ترویج فرهنگ غلط میان توده مردم شود که بی شک تبعات جبران ناپذیری نه تنها برای 

فرد بلکه برای کل جامعه به دنبال خواهد داشت.«
این روانشناس ادامه می دهد:» روانشناسی همان طور که از نامش پیداست با روان 
آدمی که از پیچیده ترین پدیده های هستی محسوب می شود در ارتباط است. این طور 
نیست که با یک جلسه شما بتوانید مشکلات مختلف را برای افراد گوناگون حل کنید. 
بسیاری از مشکلات و مسائلی که مراجعان با آن دست به گریبان  هستند ریشه در 
مسائل خاص و پیچیده ای دارد که با راهکارهای روانشناسی زرد نه تنها بهبود نمی یابد 

بلکه در طول زمان به بحران های غیرقابل حلی تبدیل می شود.«
دکتر درویشی با اشاره به تأثیر روانشناسی زرد بر روی افکار مردم می گوید:» متأسفانه 
به قدری روانشناسی زرد روی افکار برخی از مردم تأثیر گذاشته است  که گاهی قانع 
به مراتب  تفکر و مسیر اشتباهشان  به آن ها درباره  آگاهی دادن  و  کردن مراجعان 
انرژی بیشتری از ما می گیرد تا درمان آن ها.اگر بسیاری از مراجعان قبل از اعتماد 
به راهکارهای همکاران جعلی، به روانشناسان حاذق و علمی مراجعه کنند خیلی از 
مشکلاتی که با آن روبه رو هستند را راحت تر پشت سر خواهند گذاشت و با کمترین 

آسیب از تونل بحران های خود عبور خواهند کرد. «
روانشناسی زرد با علم روانشناسی فاصله زیادی دارد

روانشناسی زرد می گوید تو فقط به چیزهای خوب فکر کن و مثبت اندیش باش! 
درواقع آن ها با گفتن چند جمله و تمرین فوری سعی در حل مشکلاتی دارند که 
ایجاد شدنشان سال ها طول کشیده است. روانشناسی زرد انگیزاننده ای است که 
دکتر درویشی درباره آن می گوید:»آنچه با نام روانشناسی به ویژه در صفحات مجازی 
دیده می شود به هیچ وجه روانشناسی محسوب نمی شود و فاصله زیادی با واقعیت علم 
روانشناسی دارد. به نظر من تمیز گذاشتن میان روان شناسی و یک انگیزاننده بسیار 
آسان و راحت است چراکه در روانشناسی مشکلات صراحتاً رو می آید و برای درمان 
هر فرد راهکارهای متفاوتی وجود دارد؛ یعنی به هیچ وجه برای هر یک از درمان جویان 
از یک راهکار یا روش درمانی استفاده نمی شود و هرکس با توجه به مشکلاتش مسیر 

درمان را طی می کند.«
برای درمان سلامت روان به متخصص مراجعه کنید

به اعتقاد دکتر درویشی برخی افراد اهمیت چندانی به سلامت روانشان نمی دهند  
خدمات  دریافت  برای  روش ها  دم دستی ترین  از  متخصصین  به  رجوع  به جای  و 
روانشناسی استفاده می کنند. برای مثال وقتی دست ما زخم می شود در هر شرایط 
اقتصادی که باشیم به دکتر مراجعه می کنیم، آنتی بیوتیک منظم  مصرف می کنیم و 
حاضر می شویم بخیه بزنیم؛ همه این ها برای این است که زخم جلوی چشم ماست و 
به همین خاطر به آن رسیدگی می کنیم اما روان ما وقتی آسیب می بیند چون جلوی 
چشم نیست، درمان آن را پشت گوش می اندازیم؛ درحالی که سلامت روان اهمیت 

زیادی در بهبود کیفیت زندگی و احساس رضایت دارد.
چگونه روانشناس واقعی را از روانشناس نما تشخیص دهیم؟

دکتر درویشی در پاسخ به این سوال می گوید: »با توجه به رشد بی رویه روانشناس 
نماها دقت کنید که یک روانشناس و روان درمانگر علمی و قابل اطمینان، حداقل 
نظر کلینیک های سازمان  زیر  روانشناسی  ارشد  دارای مدرک مرتبط کارشناسی 
بهزیستی کشور و یا دارای پروانه اشتغال از سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور 
باشد .نکته مهم دیگر این است که هزینه جلسات مشاوره بر اساس تعرفه های سازمان 
نظام روانشناسی است که هرسال از طرف این سازمان اعلام می شود و روانشناسان 
مبلغی بیش از آن دریافت نمی کنند.روانشناس ها ادعا نمی کنند که مشکل شما را با 
چند جمله انگیزشی حل می کنند و مدام از شما این درخواست را ندارند که صفحات 
آن ها را دنبال کنید .این افراد در کلینیک ها و مطب ها به طور منظم حضور می یابند 
و بیمارانی دارند که بعضا سال هاست که به آن ها مراجعه می کند.از مجموع این موارد 

می توان یک روانشناس واقعی را از روانشناس نما ها تشخیص داد.«

چگونه روانشناس واقعی را از روانشناس نما تشخیص دهیم؟

مراقب باشید از روان تان کلاهبرداری نشود!

همه ساله با آغاز فصل تابستان و جا به جایی ها، فعالیت 
مجرمان سایبری نیز به نوعی آغاز می شود و دنیای پیچیده 
و آشفته فضای مجازی، تشخیص سره از ناسره را مشکل 
می کند به همین دلیل با ترفند و تبلیغ های اغوا کننده 
از جمله "رهن و اجاره آسان"، "خرید سریع خانه با قیمت 
مناسب"، "راحت خانه دار شوید"، "خانه مورد دلخواهتان 
اینجاست دیگر نگردید"، "خرید خانه با وام آماده" و انواع 
و اقسام تبلیغات دروغین دیگر، به راحتی می توان فریب 
خورد بویژه اگر عجله داشته باشی و وقت رفتن به بنگاه را 

نداشته باشی.
این  فریب  هرگز  کنیم  عمل  تر  هوشمندانه  کمی  اگر 
شیادان را نخورده و در دام آن ها گرفتار نمی شویم. عموما 
افرادی که از این طریق قصد کلاهبرداری دارند، آگهی 
های دروغین خود را در سایت های واسط درج کرده و از 
تبلیغات دروغین استفاده می کنند و در مورد رهن، اجاره یا 
خرید خانه هایی صحبت می کنند که اصلا وجود خارجی 
ندارد. در گذشته که خبری از فضای مجازی نبود در چنین 
فصلی، مشاوران املاک مملو از مردمی بود که دنبال خانه 
بودند اما حالا با وجود آمدن فضای مجازی و سایت های 
واسط، برخی از افراد خانه های خود را برای رهن و اجاره یا 
خرید به این سایت ها معرفی کرده و پولی نیز می پردازند اما 
در این بین افرادی هستند که از این شرایط سوء استفاده 
کلاهبردار  فرد  کنند.  می  کلاهبرداری  به  اقدام  و  کرده 
برای به دام انداختن طعمه های خود از تبلیغات دروغین 
و قیمت های عجیب و قریب که در بازار مسکن وجود ندارد 
استفاده می کند و مردم با دیدن این قیمت ها فریب خورده 
و پولی که ندیده و نشناخته نباید پرداخت کنند را پرداخت 
از  را  تلفنش  پولش رسید  به  کنند.وقتی کلاهبردار  می 
دسترس خارج می کند و آن وقت تو می مانی و پولی که 

به باد رفته است.
این خانه مشتری زیاد دارد

زهرا خانمی 57 ساله است که متاسفانه به این شکل مورد 
کلاهبرداری قرار گرفته، می گوید: چند سال گذشته بود 
که می خواستم خانه ام را جا به جا کنم، سر سال بود و با 
مبلغی که صاحبخانه گفته بود به توافق نرسیدم. از آنجایی 
که توان رفتن به بنگاه را نداشتم وارد سایت دیوار شدم، 
خانه ای توجهم را جلب کرد که قمیت مناسبی داشت و 
با شرایطی که مد نظرم بود، تناسب داشت با شماره ای 
که در پایین آگهی این خانه درج شده بود، تماس گرفتم، 
آقایی که پشت خط بود گفت: خانم اگر این خانه با چنین 

می  را  ام  گذاشته  که  ناچیزی  اجاره  و  رهن  و  امکانات 
خواهید باید بیعانه بدهید چون این خانه مشتری زیادی 
دارد، گفتم فعلا بیشتر از 40 میلیون تومان نمی توانم، 
بدهم، او فوری گفت مشکلی نداره، همین مقدار را بریزید 
و فردا به فلان بنگاه بیایید تا در مورد دریافت مابقی مبلغ 
صحبت کنیم، من هم خوشحال از اینکه به راحتی خانه 
مورد نظرم را پیدا کرده ام پول را به حساب این آقا واریز 
کردم. فردای آن روز در ساعتی و ادرسی که او داده بود، 
حاضر شدم اما در آن جا اصلا بنگاهی وجود نداشت به 
آن آقا زنگ زدم اما در دسترس نبود، وقتی چند بار تماس 
گرفتم دیدم در دسترس نیست، نگران شدم و بعد فهمیدم 

چه کلاهی بر سرم رفته است.
چنین پرونده هایی در این فصل سال در پلیس فتا به 
کرات تشکیل می شود و بارها هشدار داده شده که نباید 
مراجعه  از  قبل  و  خورد  را  کننده  اغوا  آگهی های  فریب 
حضوری و مشاهده خانه نباید به فروشنده مبلغی را به 
عنوان بیعانه پرداخت کرد. این در حالی است که برخی از 
خریداران با دریافت مشخصات هویتی و بانکی  درج کننده 
آگهی، گمان می کنند  حالا دیگر می توانند با خیالی 

راحت بیعانه را پرداخت کنند.
با پرداخت فقط ۱۰ میلیون تومان

 بیعانه، خانه دار شوید
"امین" در اینستاگرام فریب چنین کلاهبردارانی را خورده 
بود و با این تبلیغ طعمه شد، با پرداخت 10 میلیون تومان 
خانه ار شوید، می گوید: در اینستاگرام دنبال اجاره خانه 
بودم که با یک تبلیغ به فکر خرید خانه افتادم، یک صفحه 
ای باز شد به عنوان گروه مشاوران املاک، در این صفحه 
تبلیغ شده بود که با پرداخت 10 میلیون تومان می توانید 
خانه دار شوید، با آیدی این صفحه لینک شدم، فردی که 
نمی دانستم زن است یا مرد، جوان یا پیر، اعلام کرد که 
شما این مبلغ را به حساب فلان فرد واریز می کنید، بعد 
می توانید در طرح فروش خانه های پیش ساخت این گروه 
مهندسی ثبت نام کرده و در اولویت هستید. پیش خودم 
گفتم این که پولی نیست، به همین دلیل بی درنگ پول را 
واریز کردم، آن فرد یک شماره تماس داده بود، فردای آن 
روز تماس گرفتم تا ببینم در مراحل بعدی چه کارهایی باید 
انجام دهم که اصلا چنین خطی وجود نداشت. به پلیس 
فتا شکایت کردم، بعدها مشخص شد که فردی با ایجاد 
یک صفحه تبلیغاتی در اینستاگرام به عنوان گروه مشاوران 
املاک اقدام از مردم به همین شیوه کلاهبرداری کرده و 

پول زیادی به جیب زده است.
مرد میانسال دستگیر شد

فتا  پلیس  در  شکل  این  به  که  هایی  پرونده  انبوه  در 
تشکیل و رسیدگی می شود، پرونده ای دیده شده که یک 
مرد میانسال از این طریق درآمد زایی می کرد، این فرد با 
درج آگهی در سایت های واسطه گر با عنوان رهن، فروش 
و اجاره منزل اقدام به کلاهبرداری از مردم می کرد و از این 
طریق کلاه خیلی ها را برداشته است. این مردم میانسال 
با برقراری تماس طعمه هایش برای انجام مقدمات کار و 
بستن قرارداد، درخواست واریز مبلغی وجه نقد  می کرد اما 
بعد از واریز مبلغ مورد نظر دیگر پاسخگوی تماس تلفنی آن 
ها نبود. این فرد از این طریق و در مدت کوتاهی که از این 
طریق درامد زایی می کرد، توانسته بود با کلاهبرداری از 

سه نفر مبلغ 165 میلیون ریال به جیب بزند.
چگونه به سایت های واسط اعتماد کنیم؟

متاسفانه در قوانین سایت های واسطه گر اینترنتی آمده 
است که هرگونه انجام معامله در بستر فیزیکی به عهده 
خریدار و فروشنده است، به همین دلیل باید هوشیار بود 
و پس از احراز هویت هر یک از طرفین معامله، تبادل وجه 
انجام شود نکته ای که سرهنگ علی محمد رجبی رئیس 
مرکز تشخیص و پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتا به 
آن اشاره می کند و می گوید: مجرمان با هویت جعلی و 
درج تصایور از خانه های غیر واقعی و با ترفند رزرو خانه، 
هم  مواقع  اغلب  کنند،  می  دریافت  مردم  از  ای  بیعانه 
مبالغی ناچیزی را طلب می کنند تا مردم دیگر به سمت 
شکایت نروند. در چنین شرایطی همواره توصیه می شود، 
کاربران حتما برای عقد قرارداد به بنگاه های املاک مراجعه 
کنند و چنانچه از طریق سایت های دیوار و شیپور یا سایر 
سایت های واسط ابه انتخاب خانه ای کردید، هیچ وجهی 
به  عنوان پیش  پرداخت یا بیعانه پرداخت نکنید و  معامله را 
به صورت حضوری و در بنگاه های معاملاتی انجام دهید. 
سرهنگ رجبی یکی از مهم ترین دلایل کلاهبرداری در 
کنندگان  درج  هویت  احراز  نداشتن  را  هات  سایت  این 
آگهی ها عنوان می کند و ادامه می دهد: بهترین راهکار 
در شرایطی که خرید و فروش و معاملات به فضای مجازی 
تبلیغی است  به هر  اعتماد نکردن  کشیده شده است، 
از سوی دیگر هموطنان باید بعد از اعتماد و احراز هویت 
افراد و ازطریق حضور در مراکز قانونی وجوه مورد نظر را 
پرداخت کنند تا اگر مشکلی پیش آمد راهی برای شکایت 

باقی بماند. 

کمین کلاهبرداران در فصل جا به جایی؛
اینجا خانه ارزان است!
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معاون وزیر صمت و رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: صنعت نمایشگاهی ابزاری برای توسعه بازار است، 
البته نمی تواند کل مسیر توسعه را پوشش دهد اما بخش مهمی در کنار بخش خصوصی، بهبود حمل و نقل و  غیره است. 
»علیرضا پیمان پاک« روز شنبه در آیین روز جهانی نمایشگاه ها با بیان اینکه فعالیت در دولت سیزدهم از طریق تعیین 
نقشه راه و برنامه درست کمی آغاز شده است، اظهار داشت: برنامه داشتن با عددگذاری برای رسیدن به اهداف دقیق تر 

است و به راحتی در معرض نقد گذاشته می شود.
وی با بیان اینکه توسعه تجارت و صادرات الزاماتی از جمله فراهم کردن شرایط لجستیکی، قانونی و پولی و بانکی دارد، 
خاطرنشان کرد: سازمان توسعه تجارت به سمتی حرکت می کندکه این نهاد فرمانده واحد صادرات کشور باشد و بتوانیم 

از توانایی، ظرفیت و نظرات بخش های دیگر استفاده کنیم تا سیاستگذاری بهترین و کامل ترین باشد.
رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران افزود: فعالان صنعت نمایشگاهی مجریان بخش های توسعه تجارت هستند که 
به نماینده تجار و صادرکنندگان تبدیل شده و در تعامل با سه اتاق بازرگانی، اصناف و تعاون می توانند گسترش بازار را 

بر عهده بگیرند.
معاون وزیر صمت با بیان اینکه سازمان توسعه تجارت از اجرای سیاست ها پشتیبانی می کند، تأکید کرد: کارگروهی باید 

به عنوان بازوی مشورتی سازمان تشکیل شود تا بسته ها سیاست گذاری را تهیه کنند و به نتیجه برسانند.
وی با بیان اینکه از آغاز فعالیت دولت سیزدهم به دنبال مانع زدایی بودیم، اظهار داشت: سیاست جدید دولت توسعه 

بازار است که نقش نمایشگاه ها در این بخش باید پیگیری شود.
پیمان پاک با اشاره به برقرار نبودن سیستم نرم افزاری مناسب، گفت: باید همانند سیستم جهانی بستری نرم افزاری 

فراهم شود تا با ساز وکار درست افراد شایسته را شناسایی کنیم تا حمایت ها هدفمند شود.
وی همچنین با اشاره به نامگذاری امسال از سوی رهبر معظم انقلاب به »تولید؛ دانش بنیان، اشتغال آفرین«  تاکید کرد: 
بر همین اساس حرکت در حوزه صادرات در مرزهای دانش باید در دستور کار قرار بگیرد، به این معنی که از نشست های 

بی تو بی، رمزارزها و غیره استفاده شود.
این مقام مسوول با بیان اینکه صنعت نمایشگاهی وارد نسل های جدیدی شده است، تاکید کرد: با توجه به ورود جهان 
به مسیری جدید در صنعت و تجارت، باید با نوآوری و دیدگاه جدید به این بخش پرداخته شود که یکی از آنها فناوری 

است.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: همه مردم نان را با همین قیمت های قبلی دریافت 
می کنند و خواهند کرد. اما مابه التفاوت نرخ آرد آزاد با یارانه 4200 تومانی را دولت به نانوا پرداخت خواهد کرد. 

جعفر قادری درباره آخرین تصمیمات برای نحوه اجرای یارانه نان و فروش کیلویی آن و همچنین نتیجه اجرای آزمایشی 
این طرح در برخی از شهرها اظهار داشت: فروش کیلویی نان هیچ ارتباطی با یارانه نان ندارد و یک بحث مکمل 

تصمیمات برای فروش نان است و اصلا جزو بر نامه های هدفمندی های یارانه نیست.
وی ادامه داد: بحث فروش کیلویی نان بیشتر به بحث نظارت و جلوگیری از کم فروشی برمی گردد و یک اقدام 
کیفی سازی است. وقتی افراد نان را خریداری می کنند از حجم نان به فروش رسیده مطمئن باشد و از فروش زیاد و کم 

نان جلوگیری می شود.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی درباره نحوه پرداخت یارانه نان به مردم گفت: همه مردم نان را با 
همین قیمت های قبلی دریافت می کنند و خواهند کرد. قیمت نان را مانند همین روال به نانوا پرداخت می کنند اما مابه 

تفاوت نرخ آرد با ارز آزاد را با یارانه 4200 تومانی را دولت به نانوا پرداخت خواهد کرد.
 قادری با تاکید بر اینکه از آنجایی قیمت نان تغییری نکرده یارانه ای هم تحت عنوان یارانه نان به مردم پرداخت نمی شود، 
افزود: اما آرد صنفی و صنعتی که به نان فانتزی و ساندویچی، قنادی ها و شیرینی فروشی ها توزیع می شود با نرخ آزاد 

خواهد بود و دولت یارانه ای را به تولیدکنندگان این اقلام پرداخت نخواهد کرد.
وی گفت: ساز و کار یارانه دارو هم به همین نحو خواهد بود. بیمار براساس کد ملی ویزیت می شود و دارو را از طریق 
سامانه با همان قیمت های قبلی از داروخانه دریافت می کند  اما مابه تفاوت قیمت دارو با نرخ آزاد با ارز 4200 تومانی را 

دولت از طریق بیمه ها به داروخانه ها پرداخت خواهد کرد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با اشاره به افزایش قیمت   تمام کالاها پس از حذف ارز 4200 
تومانی و جهش قیمت اقلامی مانند گوشت قرمز  اظهار داشت: درباره قیمت گوشت باید توجه داشته باشیم که پیش از 
این به دامداران نهاده های دامی مانند ذرت، سویا و ... را با ارز 4200 تومانی به فروش می رسید اما نهاده های دامی در 
حال حاضر بدون یارانه و با قیمت آزاد به فروش می رسند و تمام این تغییر نرخ ها به قیمت نهایی گوشت اضافه می شود. 
یا اینکه پیش از این دانه های روغنی با یارانه وارد می شد اما الان این واردات با قیمت  آزاد انجام می شود که به طور قطع 

بر روی قیمت روغن اثر می گذارد.

رییس کل سازمان توسعه تجارت ایران :

صنعت نمایشگاهی راهکاری برای توسعه بازار است
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس :

قیمت نان تغییری نمی کند و یارانه به نانوا تعلق می گیرد 

اقتصادی

 ایمان گزارش می دهد؛
چرا وام ودیعه مسکن به مجردها تعلق نمی گیرد؟

اولویت در پرداخت وام ودیعه مسکن، پوشش خانوارهای مستاجر واجد شرایط 
است و از آنجایی که همه تلاش دولت در طرح های حمایتی مسکن، تشویق به ازدواج 

و حمایت از تشکیل خانواده است، وام ودیعه مسکن به مجردها تعلق نمی گیرد. 
براساس این گزارش  ، سال گذشته و همزمان با ثبت نام متاهل ها در طرح نهضت 
ملی مسکن، دولت با هدف تشویق مجردها به ازدواج و حل مشکل پیری جمعیت، 
پنج گروه از افراد جدید را فارغ از اینکه متأهل یا سرپرست خانوار باشند در نهضت 

ملی مسکن گنجاند و اجازه ثبت نام را به آنان داد.
دولت در طرح های مسکن به دنبال ایجاد مکانیزمی برای تشکیل خانواده و حل 
پیری جمعیت است و یکی از نکات مهم در رابطه با قانون جمعیت این است که بتوان 
فضایی ایجاد کرد تا افرادی که در سن ازدواج هستند انگیزه ای برایشان ایجاد شود تا 
اگر مشکل آن ها برای تأهل مسکن است، حل شود. بر این اساس در مصوبه جدید 
هیات دولت که در شورای عالی مسکن با حضور رئییس جمهور بررسی و تصویب 
شد، برای نخستین بار مردان مجرد 45 سال، پسران بالای 18 سال و افرادی با 
بیماری خاص توانستند در سامانه »ثمن« ثبت نام کنند. خانم های مجرد بالای 35 
سال و زنان سرپرست خانواده نیز از گذشته امکان ثبت نام در طرح های حمایتی 

مسکن را داشتند.
با این حال عده ای معتقدند دو گروه از متقاضیان بازار اجاره یعنی دختران و پسران 
مجرد که از سایر شهرها به انگیزه اشتغال یا تحصیل از شهر خود و منزل پدر و مادر 
خارج شده و در شهر دیگری مشغول کار یا تحصیل یا هر دو هستند، باید مشمول 
دریافت این وام شوند. پاسخ را محدودیت موجود در بندهای قانون مشخص می کند، 
زیرا درباره اینکه چرا مجردها نمی توانند وام ودیعه مسکن را دریافت کنند محدودیت 
قانونی موجود است. وزارت راه و شهرسازی اعلام کرده که جمعیت خانوارهای 
مستاجر زیاد است تا جایی که از بین متقاضیان دریافت وام باز هم اولویت با افراد 
واجد شرایط است؛ بدین معنی که جامعه خانوارهای مستاجر کشور نیز طبقه 
بندی می شود و در نهایت آنانی که مستاجران از دهک های پایین هستند این وام 
را دریافت خواهند کرد. در واقع شرایط اعطای وام ودیعه در سال 1401 نیز همان 
شرایطی است که در طرح های قبلی حمایتی وجود داشت. برای دریافت این وام 
همه مستاجرها می توانند ثبت نام کنند اما در چارچوب اصول واجد شرایط شناخته 
می شوند و پیامک معرفی به بانک را برای تشکیل پرونده و دریافت خواهند کرد. 
قانون نیز با طرح این سوال که آیا می شود به هر جوان مجردی وام اجاره داد؟ توضیح 
داده است که اعطای وام ودیعه به مجردها و تشویق آنان برای زندگی فردی، از نظر 
اجتماعی کار درستی نیست آن هم در شرایطی که کشور در معرض خطر پیری 
جمعیت است. همین حالا و در راستای تشویق به ازدواج جوانان دولت مبلغ وام 
ودیعه را چهار برابر سال گذشته کرده است تا با حمایت از خانواده های مستاجر، این 
پیام را به جوانان بدهد که امکان اجاره واحد مسکونی با تقویت اقتصاد مستاجرها 
و استفاده از تسهیلات بانکی وجود دارد. بر اساس اعلام شورای پول و اعتبار، 40 
هزار میلیارد تومان عدد تخصیص داده شده برای پرداخت وام اجاره در سال 1401 
مستاجران است. البته سال گذشته این رقم 10 هزار میلیارد تومان بود اما فقط 8.5 
میلیارد تومان آن پرداخت شد. دلیل اینکه وام  ودیعه در سال گذشته به طور کامل 
اختصاص نیافت نیز این بود که پرداخت آن فقط از منابع بانک ها در نظر گرفته 
شده بود، اما امسال با تدبیر دولت این رقم از سرفصل اعتبارات حوزه مسکن تامین 
شده است و به همین دلیل بانک ها مقاومتی در پرداخت آن نخواهند داشت. سقف 
تسهیلات کمک ودیعه مسکن در تهران، مراکز استان ها و سایر نقاط شهری به ترتیب 
100، 70 و 40 میلیون تومان مصوب و به شبکه بانکی کشور ابلاغ شده است. نرخ 
سود تسهیلات ودیعه مسکن 18 درصد و طول دوره بازپرداخت پنج ساله است. در 
سال 1399، مبلغ این تسهیلات در تهران 50 میلیون تومان، در شهرهای بزرگ 30 
میلیون تومان و در سایر شهرها 15 میلیون تومان بود. در سال گذشته نیز پرداخت 
تسهیلات ودیعه مسکن تداوم پیدا کرد و سقف وام ودیعه مسکن در تهران با افزایش 
نسبت به سال 1399 معادل 70 میلیون تومان و در دیگر کلانشهرها و سایر شهرها 

نیز به ترتیب 40 و 25 میلیون تومان شد.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس: 

کنار گذاشتن بازار سرمایه در عرضه 
خودرو مورد قبول مجلس نیست 

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس  در خصوص لغو عرضه خودرو در بورس کالا 
گفت: وقتی ظرفیت و زیرساخت های بازار سرمایه برای کمک به صنعت خودرو فراهم 

است چرا از بخت آزمایی استفاده می شود. 
محمدرضا پورابراهیمی در خصوص لغو عرضه خودرو در بورس کالا با اقدامات 
وزارت صمت گفت: وقتی ظرفیت و زیرساخت های بازار سرمایه برای کمک به صنعت 
خودرو فراهم است و وزارت صمت به جای استفاده از این روش از سیستم داخلی 
بخت آزمایی استفاده می کند، عملًا از هدف گذاری ها در صنعت خودرو فاصله 

می گیرد و کمیسیون اقتصادی در این زمینه از شخص وزیر سوال خواهد پرسید.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه بحث فعالیت های بازار سرمایه در 
ابعاد و حوزه های مختلف در چارچوب قانون یعنی هم قانون بازار سرمایه و هم توسعه 
ابزارها تعریف شده گفت: در این قانون دقیقاً به این موضوع اشاره شده که در کشور 
مکانیزمی که شفافیت اطلاعات را به همراه داشته و باعث می شود که در حوزه عرضه 
و تقاضا هم یک رقابت منطقی و هم یک شفافیت اطلاعات شکل بگیرد و از بازارهای 

غیر شفاف، فسادآور و رانت زا جلوگیری گردد، بازار سرمایه است.
وی افزود: خروج از قاعده بازار سرمایه در حوزه بازارها درصورتی که امکان پذیری 
آن در بازار سرمایه نباشد قابل قبول است در غیر این صورت به نظر می رسد یک کار 
کاملًا مغایر با قوانین و مقررات کشور است و طبیعتاً این موضوع شرایط خاصی را 
در حوزه اقتصادی کشور بسته به وزن و حجم فعالیت اقتصادی آن حوزه مأموریتی 
یا فعالیتی فراهم می کند. پورابراهیمی ادامه داد: اگرچه پذیرش چه در حوزه اوراق 
بهادار و چه کالایی در بازار سرمایه اختیاری است و اجباری در کار نیست اما این 

موضوع حتماً زمینه بروز شفافیت اطلاعات اقتصادی در کشور را فراهم می کند.
که  است  این  افتاده،  اتفاق  خودرو  بخش  در  که  چیزی  آن  کرد:  تاکید  وی 
زیرساخت های عرضه خودرو در بورس کالا ایجاد شده و نیازمند تصمیم یا اقدام 
به طراحی  اقدام  زیرساخت ها  این  وزارت صمت علیرغم  اینکه  نیست.  جدیدی 
سامانه یکپارچه با آن همه ایرادات کرده و ظرفیت قانونی و شفاف بازار سرمایه را کنار 
می گذارد، قابل قبول نیست و مسلماً مجلس به این موضوع ورود جدی خواهد کرد.
وی با تاکید دوباره این موضوع که از وزارت صمت و شخص وزیر در این باره توضیح 
خواهیم خواست گفت: چنانچه زیرساخت ها موجود نبود وزارت صمت می توانست 
از ابزارهای خود استفاده کند اما اکنون که زیرساخت ها فراهم است، دلیل عدم 
استفاده از سازوکار شفاف بورس و روی آوردن به یک سیستم داخلی در وزارت صمت 
جهت عرضه آن هم به روش های بخت آزمایی که عملًا مانع هدف گذاری در حوزه 
صنعت خودرو است قابل قوبل نیست. رئیس کمیسیون اقتصادی ادامه داد: خارج 
از موضوع عدم استفاده از ظرفیت های بازار سرمایه درصورت وجود زیرساخت ها و 
الزامات قانونی، به نظر می رسد اساس موضوع بخت آزمایی و قرعه کشی مخالف 
همه قواعد اقتصادی در دنیاست و روش عرضه و ورود خودروهای خارجی باید 
به گونه ای باشد که مکانیزم عرضه و تقاضا بتواند بازار را به تعادل برساند. به گفته 
پورابراهیمی با سیاست دستوری در قیمت خودرو و شیوه بخش آزمایی و جدایی از 
بازار سرمایه که شفافیت لازم را برخوردار است اهداف اقتصادی دنبال نخواهد شد و 

مجلس و کمیسیون اقتصادی با جدیت این مساله را دنبال خواهد کرد.

رییس شورای تامین دام با بیان اینکه افزایش قیمت جو و... 
ملاکی برای تعیین میزان افزایش قیمت گوشت نیست، گفت: 
گوشت قرمز تابع عرضه و تقاضا است و در پی اصلاح نظام یارانه 
ای و افزایش قیمت همه کالاها با اندکی رشد روبرو خواهد شد. 
به تازگی کلیپی در فضای مجازی منتشر و در آن عنوان شده 
است که  قیمت هر کیلوگرم جو از 1800 تومان به 12 هزار 
تومان رسیده و باید قیمت هر کیلوگرم گوشت قرمز نیز 8 برابر 

شود.
»منصور پوریان« رییس شورای تامین دام در  گفت وگویی، در 
مورد این ادعای مطرح شدن در این فیلم، اظهار کرد: برخی 
که  درحالی  هستند،  قرمز  گوشت  قیمت  افزایش  دنبال  به 
دامداری ها و دامپروری های ما متضرر این بازار است. با افزایش 
قیمت جو و سایر هزینه های تولید قیمت افزایش می باید، اما 
برابری قیمت گوشت قرمز  افزایش 8  به طور حتم ما شاهد 
نخواهیم بود و این موضوع صحیح نیست، زیرا اکنون قیمت 

دام زنده تغییری ندارد.
وی افزود: اکنون دامداران و دامپروران با مازاد جمعیت دامی 
روبرو هستند. با توجه به خشکسالی ها، کم آبی و تنش آبی در 
برخی استان ها با کمبود علوفه مواجه شده اند؛ بنابراین ناچارند 
دام هایشان را زیر قیمت تمام شده به بازار عرضه کنند، البته 
در این وضعیت بازار برخی سودجو دام ها را با قیمت پایین 

از دامداران خریداری و بعد به بالاترین قیمت به بازار عرضه 
می کنند و دامدار سودی از تولید خود نمی برد.

افزایش قیمت جو ملاکی برای تعیین افزایش قیمت 
نیست

رییس شورای تامین دام گفت: در پی حذف ارز ترجیحی 

قیمت یک کیلوگرم جو که دامداران پیش از این کیلویی 1800 
می خرید، اکنون باید با قیمت 12 تا 14 هزار تومان از سامانه 
بازارگاه یا بازار آزاد تهیه کند و یا در کنار آن سایر هزینه های تولید 
افزایش پیدا کرده است اما این موضوع ملاکی برای تعیین 

میزان افزایش قیمت نیست.

پوریان ادامه داد: قیمت گوشت قرمز شامل اندکی افزایش 
قیمت می شود که البته دامدار از آن منتفع نمی شود.

وی با بیان اینکه اکنون دامداران و دامپروران با  مشکل جدی 
نقدینگی روبه رو هستند، گفت: پیش از آزادسازی نظام یارانه ای 
وزارت جهاد کشاورزی قول داده بود نهاده های موردنیاز صنعت 
دام و طیور را برای دو ماه تامین کند، اما این مهم اتفاق نیفتاده 

است.
درخواست از وزارت جهاد کشاورزی

برای  تامین دام اضافه کرد: در حال حاضر  رییس شورای 
آزادسازی  با  دولت  است  لازم  کشور  دامی  صنعت  به  کمک 
صادرات دام زنده موافقت کند تا دامدار بیش از این متضرر 
نشود، زیرا اکنون قیمت هر کیلوگرم دام زنده سبک بین 68 تا 
72 هزار تومان و لاشه آن 140 هزار تومان، دام زنده سنگین 
66 هزار تومان و لاشه آن 132 هزار تومان است. پوریان تصریح 
کرد: دامدار و دامپرور از آنچه در بازار گوشت قرمز با وجود مازاد 
جمعیت دامی رخ می دهد، منتفع نمی شود و این سود به جیب 

دلالان و سودجویان می رود.
وی از وزارت جهاد کشاورزی خواست با تسریع در تسهیلات 
بانکی برای افزایش نقدینگی، آزادسازی صادرات دام زنده از 
تولیدکنندگان این صنعت حمایت کند تا بیش از این متضرر 

نشوند.

رییس شورای تامین دام:

افزایش قیمت جو ملاکی برای تعیین قیمت گوشت نیست

 کارشناس اقتصادی اظهار داشت: سه سرفصل اصلی از جمله قاچاق کالا 
و تقاضای خروج سرمایه، سرمایه گذاری روی ارز و تقاضای احتیاطی 45 
درصد منابع ارزی را تحت اثر می گذارند که قابل کنترل هم نیستند مگر اینکه 
اصلاحاتی مانند پیش بینی پذیر شدن اقتصاد و جلوگیری از قاچاق صورت 

بگیرد. 
سید کمال سیدعلی درباره روند افزایش نرخ ارز و اقدامات دولت برای کنترل 
بازار ارز اظهار داشت: نرخ ارز و تورم رابطه دو سویه  دارند و بر روی هم اثر 
می گذارند. از ریشه های افزایش نرخ ارز بحث نقدینگی و تورم است و افزایش 

نرخ ارز بر روی کالاهای وارداتی هم اثرگذار است.
وی افزود: عمده این افزایش نرخ ارز ریشه تورمی دارد و نرخ تورم هم روند 

افزایشی داشته  است.
این کارشناس اقتصادی با اشاره به مداخله دولت در بازار ارز گفت: مداخله 
دولت در بازار ارز شرایط خاص خود را دارد؛ مبلغ، میزان و زمان مداخله بسیار 

مهم بوده و نحوه مداخله دولت برای مدیریت و کنترل نرخ ارز تعیین کننده  
است که در این میان یکی از ابزارها، افزایش نرخ سود محسوب می شود. اما 
همواره اثر تورمی آن و بازگشت این تسهیلات به سیستم بانکی مسأله بوده، 

چراکه فاصله نرخ سود و تورم منفی است.
سیدعلی ادامه داد: سیاست های پولی هم در کنترل بازار ارز اثر گذار است 
فروش اوراق و فروش اوراق ارزی می تواند ابزار دیگری باشد به شرطی که 

تضمین وجود داشته باشد برای بازگشت بازپرداخت ارزی. 
وی با تاکید بر اینکه از دیگر دلایل مهم در افزایش نرخ ارز، مسائل سیاسی 
از جمله موضوع برجام و تنش های مرتبط با موضوع هسته ای و FATF است، 
اظهار داشت: همه این عوامل، علامتی به فعالان اقتصادی برای کارکرد منفی 
و چشم انداز اقتصادی است. در این شرایط این موضوع که مقررات بانک 
مرکزی چقدر می تواند کنترل گر باشد، موضوعات فرعی است و اساسا بگیر 

ببندها هم اثر موقتی خواهند داشت. 

این کارشناس اقتصادی افزود: با توجه به نقدینگی زیادی که در جامعه 
وجود دارد و سایر پدیده های موجود در اقتصاد، بانک مرکزی نمی تواند نرخ 
ارز را کاملا کنترل کند مگر اینکه علامت های پیش بینی پذیر بودن اقتصاد یا 

علامت مثبت در کاهش تنش های بین المللی دیده شود. 
وی با اشاره به وضعیت بازار ارز، گفت: همواره روند بازار این گونه بوده که 
وقتی عرضه کم می شود تقاضا افزایش می یابد و الان هم تقاضای ارز بیشتر 
شده که این تقاضا معمولا برای خروج سرمایه از کشور، برای تقاضای واردات 
احتیاطی است چراکه تجار نگران هستند که نرخ ارز افزایش پیدا کند، از دیگر 
عوامل تقاضا برای سفته بازی است. از سوی دیگر واردات کالای قاچاق کالا 
یک سرفصل بزرگی در این حوزه محسوب می شود که خارج از حیطه بانک 

مرکزی، نرخ ارز را تعیین می کند.
سیدعلی تاکید کرد: تقاضای احتیاطی، تقاضای سرمایه گذاری بر روی ارز، 
تقاضای خروج سرمایه و واردات قاچاق نرخ ارز را تعیین می کنند و بانک مرکزی 
باید حوزه ها را کنترل کند که با توجه به شرایط فعلی و تنش های بین المللی 
بعید است.  این کارشناس اقتصادی در گفت وگو با ایلنا با بیان اینکه آیا این 
روند افزایش نرخ ارز ادامه دار خواهد بود، گفت: موضوعی که در این رابطه 
مطرح می شود این است که کشش کالای وارداتی آیا با نرخ بالای ارز باز هم 
امکان پذیر است؟ که احتمالا روند واردات کاهشی می شود چراکه وقتی نرخ 
دلار به ٣٨ هزار تومان برسد واردات برخی از کالاها به صرفه نخواهد بود، مگر 
کالاهای اساسی و مواد اولیه، واردات بقیه کالا کاهش پیدا می کند و به دنبال 
آن کمبود در داخل کشور ایجاد می شود. از سوی دیگر در این شرایط فاصله 
نرخ نیمایی با نرخ آزاد بیشتر می شود که خود این عامل کاهش بازگشت ارز 

حاصل از صادرات خواهد بود. 
وی گفت: اگر دولت بخواهد با نرخ ارز نیمایی بالاتری کالاها را به فروش 
برساند شاید در تأمین کسری بودجه تاثیری داشته باشد اما در نهایت به ضرر 

کشور خواهد بود .
وی با اشاره به اعلام مکرر بانک مرکزی درباره شرایط خوب ذخایر ارزی 
کشور، اظهار داشت: در سال های گذشته هم این پیام به سیستم داده شده اما 
عمل نکرده  است.اگر تقاضاهای ثبت سفارش در بانک مرکزی راهبری شوند و 
به تقاضا پاسخ دهند در این موقع است که نشان می دهند ذخایر ارزی نیازهای 
کشور را تامین می دهد اما سه سرفصل اصلی از جمله قاچاق کالا و تقاضای 
خروج سرمایه، سرمایه گذاری روی ارز و تقاضای احتیاطی 45 درصد منابع 
ارزی را تحت اثر می گذارند که قابل کنترل هم نیستند مگر اینکه اصلاحاتی 

مانند پیش بینی پذیر شدن اقتصاد و جلوگیری از قاچاق صورت بگیرد.
این کارشناس اقتصادی تاکید کرد : در این شرایط راه حل اصلی احیای 
برجام و توافق های بین المللی است که به نظر می رسد در این شرایط نرخ دلار 

تا ٢5 هزار تومان کاهش پیدا می کند.

یک کارشناس اقتصادی :

با احیای برجام دلار به ٢۵ هزار تومان برمی گردد

معاون وزیر صمت :

امسال دو هزار واحد راکد صنعتی در کشور احیا می شود 
معاون وزیر صمت گفت: 12 هزار واحد راکد در کشور وجود دارد و تمرکز ما بر اعتبار و تسهیلات نیست، بلکه تمرکز بر استفاده 

بیش تر از بخش خصوصی است.
علی رسولیان در حاشیه پیگیری مطالبات مردمی در پی سفر هیئت دولت به چهارمحال و بختیاری با اشاره به این که سیاست 
ما در حوزه واحد های راکد شناسایی آن ها در سطح ملی است، بیان کرد: سال گذشته دوهزار واحد راکد در کشور احیا شد و 
امسال تلاش شده از ظرفیت بخش خصوصی در سطح استان ها استفاده شود که امید است با کمک استانداران، ستاد های 
تسهیل و رفع موانع تولید و تأمین منابع مالی توسط بانک ها در قالب تبصره 18 و سایر تبصره های بودجه، تأمین منابع مالی 

آن ها انجام شود و واحد های راکد دوباره به چرخه تولید برگردند.
وی تصریح کرد: سوابق نشان می دهد واحد هایی که به چرخه تولید بازگشته و موفق عمل کرده، واحد هایی هستند که توسط 

فعالان اقتصادی توانمند به چرخه تولید برگشته است.
معاون وزیر صمت تأکید کرد: واحد های راکد صنعتی موجود در کشور مربوط به سالیان گذشته بوده و اکنون واحد هایی که 
در حال راکد شدن هستند تعداد بسیارکمی هستند، مهم این است که تلاش کنیم تعداد واحد هایی که راکد هستند را کاهش 

دهیم.
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مدیرکل ورزش وجوانان استان درنشست صمیمی بزرگان کاراته قم:

باحمایت بیشتر،مسیر پرافتخار کاراته قم 
ادامه می یابد

ایمان / رضا ملکی

کاراته پرچم دارافتخارورزش قم در20سال گذشته میرود تا  با باسازی درارکان 
خود و دمیدن خون تازه به کالبدش مسیرروشن گذشته رادنبال نماید تاهمچنانعلم 
افتخارورزش ولایت دردستان پرصلابت سپید جامگان کاراته تجلی باشکوه داشته 
باشد.براساس این گزارش ،باروی کارآمدن سانی خانی مدیرکل جدید ورزش قم 

ضرورت دیداری صمیمی با ایشان ازجانب بزرگان این رشته احساس میشد.
تحقق اینامرباحضوربزرگان واستخوان خوردکرده های کاراته دردفترکارمدیرکل 
ورزش وجوانان میسرگردید.مهدی بیرانوند ازقهرمانان برومند وپرافتخارکاراته قم که 
به تازگی سکان هدایت این رشته رادردست گرفته ضمن ابراز خرسندی ازاین دیداربه 

ضرورت نگاه بهترفرمانده ورزش قم به این ورزش تاکیدکرد.
استاد غلامرضا دباغیان سرمربی ومدیرپیشین تیم ملی کاراته ایران در17سال 
حضورباشکوه وبااقتدارایشان درراس بدنه ی تیم های ملی دراین جلسه به گذشته 
باشکوه کاراته قم اشاره داشت وتاکیدی ویژه درخصوص راه اندازی شایسته ی 
کلاسهای مربی گری واستارژکاراته بانوان درقم داشت تا این عزیزان بارسفربه تهران 
ویاسایرشهرهارابه جان بخرندوخود بتوانند بابهره گیری ازمربیان با دانش کاراته قم 
دراین کلاسها شرکت نمایند.استادسیدعلی خلیلی مردبزرگ کاراته استان قم با ادب 
وفروتنی خاص خطاب به مدیر کل ورزش وجوانان مشکلات باشگاه برای قم وعدم 

توجه ویژه به باشگاه هاراعنوان نمود.
استادیوسف حسنی مسئول پیشین تربیت بدنی سپاه وازمربیان کارآمد استان 
نیزبه اشراف اداره کل ورزش قم به مسائل فرهنگی و ورود  به این حوزه درنزد جوانان 
اشاره داشت.سانی خانی مدیرکل ورزش و جوانان استان قم نیز در این نشست  
گفت: برای استمرار مسیر پرافتخارکاراته بیش از گذشته از هئیت کاراته استان قم 

حمایت خواهیم کرد.

رئیس هیأت کشتی استان قم خبرداد:

حضور ۲ فرنگی کار قمی 
در اردوی تیم ملی بزرگسالان

رئیس هیأت کشتی استان قم گفت: 2 فرنگی کار استان قم به اردوی تیم ملی 
کشتی فرنگی بزرگسالان ایران دعوت شدند.

هادی علیایی با بیان اینکه 2 فرنگی کار قمی به اردوی تیم ملی کشتی فرنگی 
بزرگسالان ایران دعوت شدند اظهار داشت: این 2 فرنگی کار قمی در حالی به 
اردوی تیم ملی دعوت شده اند که این تیم خود را برای شرکت در هفتمین مرحله 
از اردوی تیم ملی کشتی فرنگی برای حضور در رقابت های جهانی صربستان آماده 

می کند.
رئیس هیأت کشتی استان قم افزود: این اردو در فاصله روزهای 22 تا 31 خردادماه 

در خانه کشتی کمپ تیم های ملی کشتی تهران برگزار می شود.
وی ادامه داد: علیرضا نجاتی فرنگی کار با سابقه قم در وزن 60 کیلوگرم به اردوی 
تیم ملی کشتی فرنگی می رود. علیایی اضافه کرد: محمد جواد رضایی نیز در وزن 

67 کیلوگرم از قم در اردوی تیم ملی حاضر می شود.
 

رئیس هیات تکواندو استان قم :

تکواندوکار نونهال قمی ملی پوش شد
رئیس هیات تکواندو استان قم گفت: باران فتحی آشتیانی نونهال تکواندوکار قمی 
در مسابقات مرحله دوم انتخابی اردوی تیم های ملی نونهالان و نوجوانان دختر 

درخشید و ملی پوش شد. 
محمد جمشیدی  اظهارداشت :دومین مرحله از مسابقات درون اردویی انتخابی 
ورود به تیم های ملی نونهالان و نوجوانان کشور روز گذشته با حضور 138 تکواندو 
کار برگزار شد. وی محل برگزاری این رقابت ها را فدراسیون تکواندو در تهران عنوان 
کرد و افزود: باران فتحی آشتیانی از قم در وزن منهای 51 کیلوگرم موفق شد جواز 
حضور در اردوی تیم ملی نونهالان ایران را به دست آورد. وی یادآور شد: در پایان این 

مسابقات 61 هوگوپوش با نظر کادر فنی به اردوی تیم ملی راه یافتند.

را نداشتن سالن  این هیأت  رئیس هیأت کبدی استان قم مهم ترین مشکل 
مناسب برای تمرین در داخل شهر قم دانست و گفت: مسئولان استانی وعده 
دادند که سالن انقلاب منطقه نیروگاه را در اختیار این هیأت قرار دهند که امیدواریم 

این وعده محقق شود. 
مسلم رشیدی در خصوص وضعیت هیئت کبدی بیان کرد: علاقه مندان به رشته 
کبدی در این سال ها شاهد بودند که این ورزش در قم پیشرفت زیادی کرده و بسیار 
مورد توجه قرار گرفته است، یکی از دلایل پیشرفت کبدی در قم حضور علی اصغر 
وفایی بازیکنی از توابع جعفریه در تیم ملی و کسب مدال طلا در مسابقات قهرمانی 

جهان است.
وی افزود: کبدی در قم در دو بخش آقایان و بانوان در رده جوانان و بزرگسالان 
پیگیری می شود، به دلیل اینکه این ورزش بسیار سنگین و پر ریسک است ما اجازه 
ندادیم این ورزش در رده نوجوانان و نونهالان دنبال شود، بازیکنان می توانند با ورود 
به سن 15 سالگی عضو تیم جوانان ما شوند و تمریناتشان را زیر نظر مربیان بومی 

و غیر بومی دنبال کنند.
رئیس هیئت کبدی استان قم عنوان کرد: بیشتر فعالیت ما در بحث استعدادیابی 
در مدارس است، متاسفانه در این مدت به خاطر تعطیلی مدارس به دلیل کرونا 
نتوانستیم موضوع کشف استعداد را به خوبی دنبال کنیم اما امیدواریم با بازگشایی 
مدارس در سال تحصیلی جدید افراد مستعد در بحث ورزش کبدی را کشف و آنها 

را پرورش دهیم.
وی در خصوص بیمه ورزشکاران عضو هیئت کبدی اظهار کرد: یکی از اقدامات 
مهم هیئت کبدی در سال گذشته این بود که 50 ورزشکار در بخش آقایان و 
60 ورزشکار در بخش بانوان بیمه ورزشی شدند تا اگر در تمرینات یا مسابقات 
دچار مصدومیت شدند از نظر مالی مشکلی نداشته باشند، در سال جاری اگر 

همکاری های لازم انجام شود آماده هستیم تا کبدی بازان بیشتری را بیمه کنیم.
رشیدی ادامه داد: بازیکنان ما در دو بخش جوانان و بزرگسالان همه روزه در حال 
تمرین هستند، تمرینات آقایان در سالن خانه کبدی استان قم دنبال می شود 
اما بانوان علاوه بر این سالن در مکان های دیگری هم زیر نظر مربی خود تمرین 

می کنند.
رئیس هیئت کبدی استان قم در رابطه با تقویم ورزشی این هیئت در سال جاری 
گفت: ابتدای امسال تقویمی را با همکفری همکارانم در هیئت کبدی طراحی 
کردیم و به فدراسیون و اداره کل ورزش و جوانان استان قم ارائه دادیم، در قسمت 
مسابقات رقابت های جوانان آقایان و بانوان را داریم و همچنین اگر شرایط آماده 

شود به دنبال این هستیم تا المپیاد استعداد  های برتر را در قم برگزار کنیم.
وی افزود: در بخش دیگر دو لیگ آقایان و بانوان را برگزار می کنیم و در مسابقات 

ساحلی تیم آقایان نیز در زمان مسابقات از قم اعزام خواهند شد، همچنین علاوه 
بر رقابت های رسمی و در قالب لیگ مسابقات مناسبی را داریم که قرار است با توجه 
به هر ایام در رده جوانان و بزرگسالان در دو بخش آقایان و بانوان مسابقاتی را برگزار 

کنیم.
وی ادامه داد: یکی از این مسابقاتی که تا به الان برگزار شده مسابقات روز قدس 
است که در دو بخش این رقابت ها را برگزار کردیم و به مناسبت فرا رسیدت ایام الله 
دهه فجر و هفته تربیت بدنی مسابقات جذابی را با حضور ورزشکاران قمی برگزار 

خواهیم کرد.
رئیس هیئت کبدی استان قم در خصوص برگزاری کلاس های ارتقای دانش 
مربی گری و داوری اظهار کرد: فعالیت های هیئت کبدی فقط به مسابقات محدود 
نمی شود، کلاس های مختلف ارتقای دانش در بخش داوری درجه 3 بانوان را داریم 
و با همکاری فدارسیون کبدی اگر شرایط فراهم شود و امکانات لازم را در اختیارمان 
بگذارند این آمادگی را داریم که کلاس های مربی گری درجه 2 آقایان کشوری را 

در قم برگزار کنیم.
مسابقات استانی را هم در تقویم ورزشی هیئت پیش بینی کرده ایم 

وی تصریح کرد: مسابقات استانی را هم در تقویم ورزشی هیئت کبدی قم پیش 
بینی کرده ایم، این مسابقات معمولا قبل از اعزام تیم های ملی به مسابقات جهانی 

است تا تیم ملی کشورمان با نفرات مستعد در رقابت ها حضور پیدا کند.
رئیس هیئت کبدی قم در خصوص وضعیت دو تیم لیگ یکی کبدی قم خاطر 
نشان کرد: خوشبختانه ما دو تیم لیگ یکی را در بخش آقایان و بانوان داریم که در 
آخرین دوره مسابقات توانستند نتایج قابل قبولی را کسب کنند، امسال هم اگر 
شرایط مالی هیئت مناسب بود و فدارسیون مسابقات را برگزار کرد آمادگی این را 

داریم این دو تیم را به مسابقات دسته اول کشور اعزام کنیم.
رشیدی در رابطه با وضعیت ملی پوشان قمی بیان کرد: ما در دو بخش بانوان و 
آقایان ملی پوش داریم در قسمت بزرگسالان حمید میرزایی نادر که در قم سکونت 
ما  پوشان  از ملی  یکی  دنبال می کند  را در کشور دیگری  اما ورزش خود  دارد 
محسوب می  شود، اگر اردوی تیم ملی جوانان هم برگزار شود 2 یا 3 بازیکن از قم در 

این اردو حضور خواهند داشت.
وی افزود: در قسمت بانوان نیز زینب بختیاری را داریم که در چند اردوی تیم ملی 
حضور داشته است، همچنین در بخش جوانان نیز ثنا نامدار و زینب باقری را داریم 

که نمایندگان قم در تیم ملی جوانان کبدی هستند.
رشیدی در خصوص مشکلات هیئت کبدی اظهار کرد: مهم ترین مشکل ما در 
حال حاضر نبود یک سالن برای تمرین در داخل شهر است، بر اساس آخرین 
اطلاعی که دارم مدیرکل ورزش و جوانان استان قم به ما قول داده است که سالن 
انقلاب در منطقه نیروگاه را در اختیار هیئت کبدی بگذارد تا تمریناتمان در داخل 

شهر دنبال شود که امیدواریم این وعده زودتر محقق شود.
وی در پایان افزود: در بحث وسایل تمرینات آمادگی بدنی هم کمبود هایی را 
داشتیم اما با پیگیری های انجام شده بخشی از آنها تهیه شده و بخشی دیگر به 
زودی به مجموعه هیئت کبدی استان قم اضافه می شود، لازمه همه این موضوعات 
اداره کل  و  کبدی  فدراسیون  امیدواریم  که  است  مالی  اعتبارات  وجود  بحث 

همکاری های لازم را مانند گذشته با ما انجام دهند.

رئیس هیأت کبدی استان قم :

سالن مناسب برای تمرین در داخل شهرقم نداریم

کمیته فنی فدارسیون فوتبال »صمد مرفاوی« را به عنوان سرمربی تیم جوانان انتخاب 
کرد تا بار دیگر نشان دهد هیچ برنامه مثبتی برای تیم های پایه ندارد. 

براساس این گزارش، رسیدگی به رده های پایه در فوتبال بدون شک مهم ترین رکن 
برای رشد و توسعه این رشته در ورزش کشور است. از این موضوع همیشه به عنوان یک 
موضوع اساسی در فوتبال جهان یاد می شود و اکثر کشورها بیشترین هزینه  را در این بخش 
می کنند تا در آینده مشکلی از بابت فقدان بازیکن باکیفیت نداشته باشند. اما در ایران 
این موضوع برعکس است و فدارسیون فوتبال در سال های اخیر و گذشته نشان داده که 

کوچک ترین اهمیتی به رده های پایه نمی دهد.
کار در رده های پایه به مراتب سخت تر از رده بزرگسالان است چرا که بازیکنان کم سن و 
سال، هم از نظر روحی در شرایط پیچیده ای قرار دارند و هم از نظر فنی باید نکته های مهم 
و تاثیرگذاری را بیاموزند. شاید افراد زیادی در ایران بتوانند در این امور حرفی برای گفتن 
داشته باشند اما به طور قطع تکیه به تجربیات کشورهای پیشرو در فوتبال پایه می تواند راه 

کوتاه تر و مطمئن تری باشد. 
کشورهای قدرتمند در فوتبال پایه مربیان متخصصی در این حوزه دارند. این مربیان در 
این مورد تخصص دارند و اصلا برای رده های پایه آموزش دیده اند. بدون شک این نوع از 

مربیان خیلی راحت تر از مربیان دیگر می توانند به رشد بازیکنان در سن پایین کمک کنند. 
حالا سوال اینجاست که آیا فوتبال ایران در این حوزه مربی تخصصی دارد یا خیر؟ و یا اگر 

دارد، از آن ها استفاده می کند یا نه؟
می دهد.  خوبی  به  را  ما  سوال  پاسخ  فوتبال  فدراسیون  فنی  کمیته  جدید  انتخاب 
فدراسیون در جدیدترین آینده نگری خود برای جوانان فوتبال کشورمان، صمد مرفاوی را 
به عنوان سرمربی تیم جوانان انتخاب کرد. البته نباید از این نکته هم بگذریم که مصطفی 
قنبرپور دیگر گزینه هدایت این تیم بوده است. هیچ فرد فوتبالی در کشورمان نیست که 
بتواند برای این انتخاب حتی یک دلیل منطقی بیاورد. مرفاوی کجا و کی سابقه کار با 
بازیکنان جوان را داشته که این بار دوم او باشد؟ با این انتخاب به این موضوع می رسیم که 

دور باطل فدارسیون برای رده های پایه ادامه دارد. 
کارشناسان ورزشی عقیده دارند که رده جوانان مهم ترین رده برای شکل گیری یک 
بازیکن است اما به نظر می رسد فدراسیون فوتبال این موضوع را نمی داند. البته این نوع 
انتخاب ها تنها به زمان حال مربوط نمی شود. از این دست انتخاب ها در رده های پایه در 
چند سال اخیر و سال های دور نیز وجود داشته و با توجه مدیران فوتبالی کشورمان، در 
آینده نیز وجود خواهد داشت. نتایج تیم های پایه در این سال ها مهر تاییدی بر واقعیات این 

گزارش است. اینجاست که باید خطاب به فدراسیون فوتبال بگوییم »این ره که تو می روی 
به ترکستان است!«

امید است مدیران فوتبال کشور به پیشنهادات رسانه ها و کارشناسان توجه بیشتری نشان 
داده و در ساده ترین تصمیم ، »کار را به کاردان بسپارند«؛ حالا یا با انتخاب مربی داخلی یا 

در صورت نبود آن، استفاده از مربی خارجی متخصص در رده های پایه.

مرفاوی کجا و کی سابقه کار با بازیکنان جوان را داشته است ؟

دور باطل در رده های پایه؛ سرمایه سوزی به سبک فدراسیون فوتبال

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1- رأی شماره 140160330002001417 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001857 مربوط به تقاضای 
آقای مهدی چهرقان فرزند خیراله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 48 مترمربع پلاک 
شماره 46 فرعی از 1999اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

محمدعلی نادری وعلی فتحی صفحه 43 دفتر 210 )م الف13778(
2- رأی شماره 140160330002001885 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001889 مربوط به تقاضای 
خانم مریم اصلانی فشکی فرزند علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت75مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعه ثبت دفتر 

الکترونیک 10301-1397)م الف13779(
3- رأی شماره 140160330002002316 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001678 مربوط به تقاضای 
آقای محمدرضا زمانی فرزند سیف اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت73 مترمربع 
پلاک شماره 6 فرعی از1567 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه 

از اقدس افسر وجمیله افسر وفاطمه افسر ورباب بادپا وراث مرحوم اسماعیل افسر صفحه 238 دفتر 297 )م الف13780(
4- رأی شماره 140160330002001971 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002002140 مربوط به تقاضای 
خانم مریم مقصودی فرزند منصور درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت59 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2281 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از رمضان 

چگینی صفحه 363 دفتر 401 )م الف13781(
5- رأی شماره 140160330002002294 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002002198 مربوط به تقاضای 
آقای آیت اله طاهری فرزند ارجعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 141/22مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2207 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از 

ابراهیم اسدی امیدیان طی سند قطعی شماره 64819 مورخ 1392/05/26 دفترخانه 41 قم)م الف13782(
6- رأی شماره 140160330002002151 مربوط به پرونده کلاسه 1401114430002000005 مربوط به تقاضای 
آقای محمد کرمان پورفرزند علی اصغر درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از1940/1/97 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

صفحه 431 دفتر535)م الف13783(

7- رأی شماره 140160330002001355 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001955 مربوط به تقاضای 
آقای حسینعلی افشار فرزند قربان درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 57 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1876 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از عباس 

شاطر کاظمی )م الف13784(
8- رأی شماره 140160330002000472 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002522 مربوط به تقاضای 
آقای ابراهیم مرادی فرزند شیرمحمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2174 مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3121 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از هادی مدد خواه صفحه 130 دفتر 36 )م الف13857(
9- رأی شماره 140160330002002134 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002001433 مربوط به تقاضای 
آقای ناصر خجاره فرزند جمشید درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 85 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1980 اصلی واقع در قم بخش 2حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از قدرت 

نجف پور صفحه 149 دفتر 5 )م الف13858(
10- رأی شماره 140160330002001962 مربوط به پرونده کلاسه 1400114430002000531 مربوط به تقاضای 
آقای ابراهیم طریقی محمود فرزند مسیح اله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 111/09 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

شماره 43844 مورخ 1400/12/22 دفترخانه 54 قم )م الف13859(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

بود. 
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۳/22
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۴/۰6
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی فقدان سند مالکیت
شماره  وراثت  حصر  دادنامه  طی  نژاد  ورزش  زینت  خانم 
 4 شماره  مجتمع   155 شعبه   1399/04/14  -9909971025500464
شورای حل اختلاف شهر تهران بعنوان تنها ورثه خانم عزت ورزش نژاد با ارائه دو 
برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته سند مالکیت دفترچه ای ششدانگ 
پلاک 2252/236/562 اصلی واقع در بخش 2 ثبت قم در صفحه 332 دفتر 
158 ذیل ثبت 27166 بشماره سریال 2/711848 بنام عزت ورزش نژاد صادره 
و تسلیم شده که خانم زینت ورزش نژاد بعنوان تنها ورثه نامبرده اعلام داشته 
سند مالکیت دراثر سهل انگاری مفقود گردیده،لذا مراتب به استناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120آئین نامه قانون ثبت در1 نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب 
را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره 
اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس 
از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد.)م الف 15344(
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام )ره(
عباس پور حسنی حجت آبادی-رییس ثبت اسناد منطقه دو قم
تاریخ انتشار:۱۴۰۱/۰۳/22

-------------------------------------
آگهی مفقودی 

کارت ماشین،برگ سبز وبیمه وسیله نقلیه خودروی سواری سایپا- تیپ:تیبا - 
به رنگ :سفید روغنی- مدل 1396 به شماره موتور:15M/8387140 -شماره 
شاسی :NAS 811100 H 5735873– پلاک 661 ص 85 ایران 16 متعلق 
به محیا قائمی فرزند علی به شماره ملی:0386635692 مفقود گردیده و از 

درجه اعتبار ساقط است.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۰۳/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۱/۰۴/۰۱

-------------------------------------
آگهی مفقودی 

سواری  خودروی  نقلیه  وسیله  وبیمه  سبز  ماشین،برگ  کارت 
روغنی-  :سفید  رنگ  به   206  3TU:تیپ  – سیستم:پژو   - هاچ-بک 
شاسی  -شماره   0064257A165:موتور شماره  به   1395 مدل 
به  متعلق   44 ایران   64 ل   933 پلاک   –827962GJ3EE03NAAP:
احمد صباغی فرزند رمضانعلی به شماره ملی:0040588971 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۱/۰۳/22
تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۱/۰۴/۰۱

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

شاهین بیانی: 

نکونام تمام شرایط سرمربیگری را داشت 
کاپیتان اسبق تیم فوتبال استقلال گفت: نکونام تمام 
شرایط سرمربیگری را داشت و بین مربیان جوان کمتر 

کسی مانند او وجود دارد. 
شاهین بیانی در خصوص شرایط پیچیده ای که باشگاه 
استقلال بعد از قهرمانی به خاطر جدایی فرهاد مجیدی 
تجربه می کند، اظهار داشت: در فوتبال هیچ جایی خالی 
نمی ماند. ما همیشه این جدایی ها را                            دیده ایم و همیشه 

نفر بعدی می آید و آن را                            پر می کند.
تکلیف سرمربی باید هرچه زودتر مشخص شود

وی افزود: به دست آوردن قهرمانی کار سختی است 
اما حفظ کردن آن خیلی سخت تر است. به همین خاطر 
الان شرایط طوری نیست که جایگزین مناسبی برای 
فرهاد مجیدی پیدا شود. امیدوارم زودتر این اتفاق بیفتد 
و نفر اول فنی تیم مشخص شود چون زمان برای اینکه 
سرمربی جدید تیم را                            بسازد و همچنین مدیران باشگاه 
نفرات دلخواه او را                            جذب کنند، خیلی مهم است. من هم 
مثل هواداران از جدایی فرهاد مجیدی شوکه شدم اما در 
فوتبال حرفه ای این اتفاقات می افتد. نباید همه فکرمان را                            
معطوف این ماجرا کنیم. مهم ترین مساله این است که هر 

چه زودتر تکلیف سرمربی تیم مشخص شود.
پیشکسوت استقلال در خصوص مذاکره با چند گزینه 
داخلی و خارجی عنوان کرد: اوایل صحبت از این بود که 
سرمربی خارجی در برنامه هیات مدیره نیست اما الان 
گفته می شود با چزاره پراندلی سرمربی فصل گذشته 
فیورنتینا صحبت کرده اند. او کارنامه درخشانی دارد. هم 
در تیم ملی ایتالیا بوده و هم در سری A کار کرده، ظاهرا 
گابریل پین با او صحبت کرده است. این اخباری است 
که جسته و گریخته می شنویم. بعد از جواب منفی نکونام 
گفته می شود هیات مدیره به دنبال فردی خارجی است 
اما در کل هر کسی قرار است سرمربی تیم شود این اتفاق 
باید زودتر بیفتد چون هواداران نگران سال آینده هستند.
هر کسی نمی تواند روی نیمکت استقلال بنشیند

می گویند  هواداران  احساسی  نظر  از  گفت :  بیانی 
مجیدی باید می ماند و به کارش ادامه می داد اما این کار 
در فوتبال حرفه ای اتفاقی معمولی است. استقلال تیم 
بزرگی است و هر کسی نمی تواند بیاید و روی نیمکتش 
بنشیند. این تیم با تیم های دیگر فرق دارد و نمی توانند 
هر فردی را                            برای سرمربیگری اش انتخاب کنند. هواداران 

میلیونی استقلال در هر شرایطی قهرمانی می خواهند. 
مخصوصا الان که تیم بدون باخت به قهرمانی رسیده و 
سرمربی بعدی که قرار است بیاید می داند اگر در چند 
بازی نتیجه نگیرد، واکنش منفی هواداران را                            خواهد دید.

کاپیتان اسبق استقلال تصریح کرد: محبوبیت فرهاد 
مجیدی خیلی به او کمک کرد تا بماند، کار کند و موفق 
شود. این خیلی مهم است که او فرصت داشت. هواداران 
نمی توانند تمام احساس شان به فرهاد را                            به فرد دیگری 
داشته باشند. به همین خاطر ممکن است اگر در چند 
بازی اول تیم نتیجه نگیرد، آن ها برخورد منفی داشته 
باشند. این تیم بزرگ است و نفر اول فنی اش هم باید بزرگ 

باشد. در این صورت می تواند موفق شود.
هواداران استقلال از سرمربی آینده  قهرمانی 

می خواهند 
بیانی در مورد فشارهای فضای مجازی روی گزینه های 
ایرانی مانند نکونام، اظهار داشت: در فوتبال ما طبیعی 
در  استقلال،  مثل  بزرگ  تیم های  هواداران  که  است 
می خواهد  که  فردی  هر  به  نسبت  مجازی  شبکه های 
این است که آن  باشد. مهم  بیاید موضع گیری داشته 

شخص با این جو آشنایی داشته باشد. فرهاد این تجربه 
نیست.  مستثنی  قاعده  این  از  هم  نکونام  و  داشت  را                            
بوده،   او کارنامه درخشانی داشته، در مربیگری موفق 
بازیکن استقلال و تیم ملی بوده است. نکونام تمام شرایط 
فردی که باید سکان استقلال را                            به دست بگیرد داشت. 
در مربیان جوان کمتر موردی مثل نکونام داریم که از این 

فاکتورها برخوردار باشد.
وی افزود: با این حال به نظر من باشگاه باید به مربی 
خارجی بزرگ رو بیاورد تا هواداران قبول کنند یک مربی 
در سطح استراماچونی روی نیمکت تیم نشسته است. 
فکر می کنم آجورلو الان به این نتیجه رسیده که بعد از 
جواب منفی نکونام، فکرش را                            روی گزینه خارجی بگذارد 
و در این صورت موفق تر خواهند بود. الان هواداران نگران 
هستند. بعد از قهرمانی خوشحالی آن ها یکی دو شب 
بیشتر دوام نداشت اما نام و شخصیت استقلال آنقدر 
بزرگ است که در بدترین شرایط هم شانس اول قهرمانی 
است. هر کسی روی نیمکتش بنشیند، هواداران از او 
قهرمانی می خواهند و امیدوارم انتخاب سرمربی جدید 

هرچه سریع تر اتفاق بیفتد.
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ابوالفتح کارشناس مسائل آمریکا مطرح کرد:

صدور قطعنامه شورای حکام با هدف 
تاثیرگذاری بر مذاکرات وین 

 یک کارشناس مسائل آمریکا گفت: قطعنامه شورای حکام با هدف تاثیرگذاری 
بر مذاکرات وین و فشارحداکثری بر ایران صادر شده است. 

امیرعلی ابوالفتح، کارشناس مسائل آمریکا در مورد تصویب قطعنامه علیه 
ایران در شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی   اظهارداشت : مواضع 
آژانس بین المللی انرژی اتمی در قبال ایران به روند مذاکرات بستگی دارد، 
به این معنی که هر زمانی که مناسبات و رویکرد ایران با کشورهای 1+4 رو به 
پیشرفت باشد و روند امیدوار کننده ای داشته باشد، آژانس با ایران تعامل داشته 
و همکاری دوستانه ای دارد اما زمانیکه مناسبات ایران با کشورهای غربی رو به 
وخامت است و مذاکرات به خوبی پیش نمی رود، لحن آژانس هم تغییر کرده 

است.
دخالت رژیم صهیونیستی در فعالیت های آژانس بین المللی انرژی اتمی

وی در ادامه به نقش رژیم صهیونیستی در تصویب قطعنامه علیه ایران اشاره 
کرد و گفت: سفر دبیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به سرزمین های اشغالی 
و تحرکات اخیر این رژیم جعلی علیه ایران، نشانگر مانع تراشی و دخالت های 
آن در فعالیت های آژانس بین المللی انرژی اتمی است و به نظر میرسد رژیم 

صهیونیستی و آمریکا آتش بیار معرکه هستند.
این کارشناس مسائل آمریکا در مورد روند مذاکرات وین افزود: در حال حاضر 
آژانس بین المللی انرژی اتمی قطعنامه ای را علیه ایران تصویب کرد که با رای 
اکثریت همراه بود، از طرفی به دنبال عدم تصمیم گیری آمریکا در وین، مذاکرات 

نیز متوقف شده است که این موارد حاکی از فضای امیدوار کننده نیست.
تکرار ادعاهای واهی غرب علیه ایران 

ابوالفتح به ادعاهای مطرح شده از سوی کشورهای غربی به خصوص آمریکا 
اشاره کرد و گفت: آمریکا و آژانس بین المللی انرژی اتمی ادعا میکنند که دخایر 
اورانیوم ایران به حدی رسیده است که میتواند به ساخت سلاح هسته ای دست 
پیدا کند. در صورتیکه جمهوری اسلامی ایران بارها اعلام کرده است که به 

دنبال ساخت سلاح هسته ای نیست و تمامی فعالیت هایش صلح آمیز هست.
پاسخ ایران به اقدام آژانس لازم و قابل انتظار بود

وی تاکید کرد: هر فردی که رفتار ایران را بررسی می کند، متوجه خواهد شد 
که ایران هیچ گاه به دنبال ساخت سلاح هسته ای نبوده است و همواره هر 
فشاری که طرف غربی به ایران وارد می کند، پاسخ متقابل میدهد لذا اقدام 
ایران در قبال آژانس بین المللی انرژی اتمی لازم و قابل انتظار بود و حتما تمام 
نکات فنی و دیپلماتیک بررسی شده است. این کارشناس مسائل آمریکا در 
گفت وگو باایرنا تاکید کرد: کارکرد آژانس اثرگذاری بر روند مذاکرات است، به طور 
مثال زمانی بود که غنی سازی ما از 3 درصد به 20 درصد رسید و مذاکرات با 
غربی ها با مشکل روبرو شده بود، آن ها قطعنامه های متعددی علیه ما صادر 
کردند اما زمانی که با غنی سازی 60درصدی، را انجام دادیم و به این دلیل 
که مذاکرات به خوبی پیش میرفت؛ رابطه آژانس با ما خوب بود لذا نوع رفتار 
آژانس بستگی به روند مذاکرات با کشورهای غربی دارد و با هدف تاثیرگذاری 
بر مذاکرات صادر شد. وی تاکید کرد: غربی ها به دنبال فشار حداکثری علیه 
ایران هستند تا بتوانند در مذاکرات وین، امتیازات بیشتری را از ایران بگیرند و در 

قبالش امتیازاتی کمتر از برجام را قبول کنند. 

سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه:

 آژانس آلت دست رژیم صهیونیستی
 و آمریکا قرار نگیرد

سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه اقدام آژانس بین المللی انرژی اتمی را 
سیاسی دانست و تصریح کرد: برای اینکه متوجه شویم کار آژانس سیاسی بوده، 
کافی است به سفر آقای گروسی در آستانه اجلاس شورای حکام به اسرائیل 

توجه کنیم. 
حمیدرضا آصفی با اشاره به واکنش جمهوری اسلامی ایران نسبت به رای شورای 
حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی به قطعنامه انتقادی علیه ایران گفت: وزارت 
خارجه نسبت به این رای بیانیه ای ارائه داد و نقد خودش را نسبت به این بیانیه آژانس 
اعلام کرد. وی در گفت وگو با رادیو گفت وگو با ابراز تاسف از  این اقدام آژانس بین 
المللی انرژی اتمی، اظهار کرد: متاسفانه برخی از کشورها نیز با آن همراه شدند، 
همراهی کشورهایی مانند امارات، سنگال، مالزی قابل تامل است و وزارت امور 
خارجه باید برای این دسته از کشورها هم بیشتر روشنگری کند و تلاش کند این 
کشورها را از بقیه جدا کند. سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه این اقدام آژانس بین 
المللی انرژی اتمی را سیاسی دانست و تصریح کرد: برای اینکه متوجه شویم کار 
آژانس سیاسی بوده، کافی است به سفر آقای گروسی در آستانه اجلاس به اسرائیل 
توجه کنیم. گروسی نشان داد بی طرف نیست یعنی ابتدا رفته و با اسرائیلی ها 
رایزنی هایش را کرده است و این اقدام عوامانه و خبطی بوده است. وی به واکنش 
ایران پرداخت و عنوان کرد: ایران قدم اول را برداشت و دوربین های فراپادمانی را غیر 
فعال کرد و نسبت به بقیه اعلام کرد فیلم هایش را یا ضبط نمی کنیم و یا در اختیار 
نمی گذاریم. این اقدامات خوب بودند اگرچه در قطعنامه تلاش کرده اند که به زعم 
خودشان نرم باشد و نه ارجاع به شورای امنیت هست و نه انتقاد تندی است و به 
نوعی تلاش کردند ایران را البته با زبانی خیلی زشت تشویق کنند تا هکاری هایش 
را ادامه دهد. آصفی با یادآوری بسته شدن پرونده پی.ام.دی ایران از سال 2015 
و قبل از برجام گفت: یکی از شروط ما در برجام این بود که موضوعات گذشته را 
خاتمه یافته تلقی کنیم و بعد به جلو برویم. وی به دیگر اقدامات ایران در صورت 
پیشروی چنین اقداماتی از سوی غرب و آژانس بین المللی انرژی اتمی اشاره کرد 
و گفت: ایران قدم اول را برداشته است، ما کشوری نیستیم که تحت فشار و تهدید 
بخواهیم آنچه را که آژانس می خواهد انجام دهیم. اقدامات زیادی است که ایران 
می تواند انجام دهد که آخرینش خروج از ان. پی. تی است. ایران می تواند به تدریج 
دامنه فعالیت های خودش را زیادتر کند و از آن طرف به موازات دامنه محدودپذیری 
خودش را کم کند. آژانس باید به این موضوع توجه داشته باشد و آلت دست رژیم 
صهیونیستی و آمریکا قرار نگیرد. سخنگوی اسبق وزارت امور خارجه متذکر شد: 
کاری که آژانس و آمریکا انجام می دهند لبه های یک قیچی هستند یکی از یک 
طرف فشار می آورد و دیگری از طرف دیگر و هرچه پاسخ ما محکمتر و قوی تر 
باشد طرف مقابل زیاده خواهی اش را کمتر می کند. وی در خصوص تاثیر این نوع 
اقدامات در مذاکرات سیاسی بین گروه 1+4 گفت: چینی ها و روس ها سریعا نسبت 
به این موضوع موضع گرفتند و گفتند این یک اقدام بیهوده است. طبیعی است که 
این مواضع دست طلبکارانه ما را در مذاکرات بازتر می کند. بالاخره خود غربی ها باید 
روشن کنند که آیا پی. ام. دی را پذیرفته اند که بسته شده، باز قرار است باز شود؟ 
این ها ما را بیشتر به آن باورهایمان معتقدتر می کند که کاری که آژانس و آمریکا و 
اروپا در خصوص برجام دارند انجام می دهند یک کار سیاسی است و حسن نیت 
ندارند.آصفی افزود: این  قطعنامه نشان داد که صحت اظهارات ما ثابت می شود 
و در مذاکرات سیاسی می توان این ها را ردیف کرد و برابر طرف مقابل گذاشت که 

بدعهدی و بداخلاقی خودشان را ببینند.

کارشناس روابط بین الملل تاثیر قطعنامه شورای حکام بر سیاست خارجی ایران 
را بررسی کرده و راه هایی برای مقابله با این قطعنامه ها پیشنهاد داده است. او 
معتقد است ایران در هر شرایطی نباید راه مذاکره را ببندد.  شورای حکام آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، چهارشنبه هفته گذشته قطعنامه ای که ایران را به عدم 
همکاری با آژانس بین المللی انرژی اتمی متهم می کند را با 30 رای مثبت به 
تصویب رساند و ایران هم در واکنش به این اقدام، برخی از دوربین های آژانس را 
خاموش کرد. این قطعنامه که اولین قطعنامه بعد از روی کار آمدن حسن روحانی 
است، این قطعنامه جنبه حقوقی ندارد و صرفا برای فشار به ایران است، اما این 
نگرانی ایجاد شد که چه پیامدهایی در انتظار کشور خواهد بود. برخی کارشناسان 
معتقدند در فرصت باقی مانده و پیش از صدور قطعنامه علیه ایران در شورای 
امنیت، باید به یک توافق ولو ناقص و موقت دست پیدا شود تا راه مذاکره بسته 
نشود. دیاکو حسینی کارشناس سیاست خارجی در گفت وگو با رویداد24 این 
شرایط را تحلیل کرده است. او می گوید: قطعنامه ای که علیه ایران به تصویب 
رسید، قطعنامه ای سیاسی بود؛ از این جهت که اهرم فشاری باشد برای ایران 
برای همکاری با آژانس، اما لحن ملایم آن نشان دهنده این بود طرف غربی تمایلی 
ندارد که بحران را تعمیم دهد و باعث شوند روند مذاکرات از اینی که هست هم 

سخت تر شود.
گزارش های بعدی آژانس  چگونه خواهد بود

حسینی می گوید: فکر می کنم ایران ناگزیر خواهد بود واکنش نشان دهد چراکه 
مبنای توافقنامه، توافق پادمانی ایران و آژانس بوده است و ایران آن را داوطلبانه 
پذیرفته که بتواند به توافق برجام دست پیدا کند. واکنش ایران به این قطعنامه هم 

به نظرم در میان سایر گزینه های موجود، واکنش ملایمی بود و نشان دهنده اراده 
ایران برای رسیدن به توافق در مذاکرات است.

او توضیحاتش را اینگونه ادامه می دهد که طبیعتا با این قطعنامه و فضای 
بین المللی که ایجاد شده است، اگر در ماه های آتی روند مثبتی در مذاکرات وین 
صورت نگیرد، ممکن است گزارش بعدی گزارش مفنی تری باشد و ممکن است 
پرونده ایران از شورای حکام به شورای امنیت برود و حتی در آنجا اگر روسیه و چین 
آن را وتو کنند، مانعی برای مکانیسم ماشه نخواهد بود و درگیر یک مارپیچ سقوطی 
می شویم که در پی آن پنچره های فرصتی که تاکنون در اختیار ما بوده ممکن است 
بسته خواهد شد بنابراین واکنش ایران به قطعنامه ملایم و عاقلانه بود و اراده را بر 

این گذاشت که از ایجاد تنش جلوگیری شود.
ممکن است در روند مذاکرات برجام به همه خواسته هایمان نرسیم

حسینی با بیان اینکه باید واقعیت ها را بپذیریم، می گوید: ممکن است در روند 
مذاکرات احیای برجام به همه خواسته هایمان نرسیم، مانند خروج سپاه از لیست 
تروریستی، تضمین های اقتصادی و ... که در چنین شرایطی ممکن است برجام 
نسخه ضعیف تری باشد. ضمن اینکه ایران مشکلاتی را در احیای برجام تجربه 

می کند و این می تواند شکست مجدد مذاکرات را در پی داشته باشد.
او می گوید: به نظرم راه درستی که در بین گزینه های موجود داریم این است 
که با یک انعطاف ضروری بپذیریم برجام احیا شود، اما در عین حال باید این را 
قبول کنیم که احیای برجام پایان گفتگو ها نیست و امکان بازگشت به می 2018 
یعنی قبل از خروج آمریکا از برجام عینا وجود ندارد و همه طرف ها ناچار هستند 
گفتگو ها را حول محور برجام و مطالبات فرابرجامی طرفین مذاکره کننده پیش 

ببرند تا به نتیجه و فرصت بهتری دست پیدا کنند.
ایران نباید درهای مذاکره را ببندد

این کارشناس روابط بین الملل می گوید: بدون تعصب به توافقی که در سال 
2015 شکل گرفته است، باید در های مذاکره همچنان باز بماند تا مواردی که 
فرابرجامی و در فضای غیرتنش آلود مورد توافق گرفت، به متن توافق اصلی اضافه 
شود بنا بر  همین اصل هر راه حلی غیر از این موضوع، با توجه به شرایطی که در 
داخل ایران و آمریکا داریم و در روابط ایران و غرب می شناسیم، بسیار بدتر است و 
می تواند اوضاع را به شدت از کنترل خارج کند. بنابراین احیای برجام با وجود همه 
نواقصی که برای طرفین دارد، همچنان بهترین گزینه است، گزینه ای که می تواند 
مقدمه ای باشد برای رسیدگی به سایر جنبه هایی که در این توافق مورد بررسی 

قرار نگرفته است.
اگر مذاکرات وین شکست بخورد، مشخص نیست

 بشود بار دیگر دور میز نشست
حسینی معتقد است که وجود اراده برای رسیدن به توافق به این بستگی دارد که 
طرفین مذاکره چقدر احیای برجام را دارای ارزش بدانند. اگر فکر کنیم با وجود 
همه نواقص، ارزش احیا را دارد، آن زمان می تواند از بروز تنش هم جلوگیری 
کند و رسیدن به توافق موقت یکی از آن راه ها است. فکر می کنم باید به صورت 
جدی تری روی این موضوعات کار کنیم. واقعا نمی دانم وزارت خارجه تا چه اندازه 
روی این موضوعات کار می کند، ولی تمام این مواردی که مطرح می شود باید 
جدی تر بررسی شود چراکه زمان بسیار محدود است و توقعات طرفین خصوصا 
ایرانی، بسیار بالا بوده است. توافق موقت در این شرایط بسیار بهتر از عدم توافق 
است و اگر این مذاکرات شکست بخورد، مشخص نیست که دیگر طرف مقابل 
چارچوب تازه ای را بتواند تدوین کند و بار دیگر دور میز بنشیند، از همین رو برای 

حفظ میز موجود باید نسبت به راه های موجود بسیار جدی تر نگاه کرد.
خاموش کردن دوربین های آژانس واکنش قابل پیش بینی بود

وی ادامه داد: خاموش کردن دوربین های آژانس از سوی ایران در واکنش به 
قطعنامه آژانس یک واکنش عرف و قابل انتظار و پیش بینی بود. اما نکته قابل توجه 
این است که این روند و واکنش ها باید تحت نظارت باشد تا منجر به دور باطلی از 
کنش و واکنش هایی نباشد که می تواند مذاکرات را منحرف کند و همین مقدار 
امیدی که وجود دارد را از بین ببرد. اگر همین مقدار عقلانیت و درایت در همه 
طرف ها وجود داشته باشد، قدم بعدی بازگشت به گفتگو ها و نهایی کردن آن ها 
است. اگر برجام در روز های آتی احیا شود، مشکلات بین ایران و آژانس نیز حل 
خواهد شد یا اینکه خود ایران و آژانس به یک توافق در خصوص روند دوربین ها و 

قطعنامه ها خواهند رسید.
اگر قطعنامه شورای حکام به تایید شورای امنیت برسد ...

حسینی با بیان اینکه کسانی که می گویند نهایت تحریم ها علیه ایران اعمال شده 
و قطعنامه های جدید علیه ایران، تحریم جدیدی را به همراه ندارد، شناختی از 
اوج فشار های تحریمی ندارند، چرا که اگر قطعنامه به تایید شورای امنیت برسد، 
بر خلاف تحریم های یکجانبه آمریکا، همه کشور ها موظف به اجرای این فشار ها و 
تحریم ها علیه ایران هستند. دیدیم زمانی که کشتی ایرانی در یونان متوقف شد، 
دادگاه این کشور رای به آزادی این کشور داد، برای اینکه تحریم های یکجانبه 
آمریکا اصلا جنبه حقوقی برای سایر کشور ها ندارد، اما تحریم های شورای امنیت 
برای کشور ها جنبه حقوقی دارد و همه اعضا مکلف به اجرا هستند و در صورت 
عدم اجرا مجازات می شوند. ما امروز با تحریم های یک جانبه آمریکا روبرو هستیم 
که هیچگاه نمی تواند به شدت و قدرت تحریم های شورای امنیت باشد و حتی 
کشور های روسیه و چین هم دیگر نمی توانند از این قوانین سرپیچی کنند و 
مطمئنا فشاری که بر ایران تحمیل می شود از فشاری که این روز ها بر ایران است، 

غیرقابل توصیف خواهد بود.

در گفت و گو با دیاکو حسینی کارشناس روابط بین الملل  بررسی شد؛

اگر قطعنامه شورای حکام به تایید شورای امنیت برسد، چه خواهد شد؟ 

علی مطهری: 

توجه به سلایق فکری مختلف در حکم رهبری به آقای صالحی برجسته بود
 رهبری می خواهد تندروی ها را کنترل کند

 نایب رئیس سابق مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه 
رهبری می خواهد تندروی ها را کنترل کند، گفت: ما ضمن 
اینکه باید توجه به افکار و سلایق مختلف افراد و گروه های 
معتقد به انقلاب و نظام اسلامی داشته باشیم، باید فضای 
اظهار نظر برای مخالفان و منتقدان نظام را هم باز کنیم و باب 
گفت و گو و مناظره را باز کنیم تا آنها هم بتوانند حرف هایشان 
را بزنند و دیگر متوسل به رسانه های خارجی نشوند؛ در مقابل 

معتقدان به نظام هم جواب بدهند.
مشروح گفت و گوی خبرنگار جماران با علی مطهری را در 

ادامه می خوانید:
حکمی که مقام معظم رهبری به مدیرمسئول جدید 
را  دادند  صالحی،  دکتر  آقای  جناب  اطلاعات،  روزنامه 

چگونه ارزیابی می کنید؟ 
آنچه در حکم مقام رهبری برای مدیرمسئولی آقای صالحی 
در مؤسسه و روزنامه اطلاعات وجود داشت و برجسته بود، 
توجه به سلایق فکری مختلف کسانی است که به انقلاب و 
نظام معتقد هستند. البته قطعا نظر ایشان این نیست که به 
نظرات مخالفان نظام نباید توجه کرد؛ چرا که آزادی منتقدان 
انقلاب  اولیه  اصول  از  خودشان،  عقاید  بیان  در  مخالفان  و 
اسلامی بوده که مورد تأکید امام خمینی)س( و شهید آیت الله 
مطهری قرار داشته و اساسا سیره امام علی)ع( در حکمرانی 

بهترین شاهد برای این موضوع است.
ولی توجه رهبر انقلاب در این حکم به سلایق مختلف در 
میان معتقدان به نظام در شرایط کنونی که احساس می شود 
سیاست بسیاری از افراد یا اساسا سیاست نظام یکدست کردن 
حکومت و میدان دادن صرفا به نیروهای موسوم به انقلابی و 
حذف سایر نیروها است، یک امر مغتنمی است و نشان می 
دهد که رهبر انقلاب در مسائل اجتماعی و سیاسی به افکار و 

اندیشه های متفاوت توجه دارند.
انتخابات  دو  از  بعد  چون  است.  مبارکی  پدیده  این  البته 

مجلس و ریاست جمهوری احساس می شد که به طور کلی 
سیاست نظام حذف کسانی است که به طور مستقل اظهار 
نظر می کنند و بنا بر این است که فقط افرادی که صرفا مطیع 
هستند و اساسا اهل اظهار نظر نیستند در دایره حکومت باقی 
بمانند. ولی متن این حکم و نوع انتخاب نشان داد که توجه 
به افکار مختلف دارند. به نظر من یکی دیگر از نشانه های این 
تغییر رویه در نظام همین مطلبی است که در سالگرد رحلت 
امام خمینی)س( رهبر انقلاب در پایان سخنرانی به صراحت 
اعلام کردند که من این اخلال ها در سخنرانی حاج حسن آقا 
را قبول ندارم. این هم نشانه ای است که آشکار می کند ایشان 
توجه به حفظ همه نیروهای انقلاب دارند. البته بهتر بود که در 
گذشته هم به همین روش عمل می شد. یعنی در همان زمانی 
که این اخلال ها صورت می گرفت، کار این اخلالگران تقبیح 
می شد؛ نه اینکه شش ماه یا یک سال بعد تقبیح شود. اگر از 
ابتدا در همان زمان این گونه اخلال ها کار این افراد تقبیح می 

شد و اینها تنبیه می شدند، ما به اینجا نمی رسیدیم.
 قضیه شیراز شما هم یکی از آنها است؟

بله؛ از همان موقع که در شیراز با آجر و سنگ و گاز فلفل به 
بنده حمله کردند، اگر به جای اینکه فرمانده آنها به یک مقام 
بالایی منصوب شود آن افراد تنبیه می شدند، یا زمانی که به 
رئیس وقت مجلس شورای اسلامی در قم با مهر و کفش حمله 
کردند همان موقع اقدام و این کار تقبیح می شد، ما الآن شاهد 
این چیزها نبودیم. این بار ایشان دقیقا در همان موقع بلافاصله 

اعلام موضع کردند و این می تواند خیلی مؤثر باشد.
به هر حال هم حکم آقای صالحی و هم اقدام ایشان در پایان 
سخنرانی سالگرد امام، به نظر من نشانه های خوبی است که 
می خواهد تندروی ها را کنترل کند. البته خوب است این کار 
ادامه داشته باشد و به موضوع انتخابات هم سرایت کند و مقام 
رهبری به همین ترتیب مانع تندروی هایی شوند که در شورای 
نگهبان انجام می شود و اجازه ندهند که رویه انتخابات مجلس 

شورای اسلامی و ریاست جمهوری گذشته تکرار شود.
 به نظر شما در ابعاد عملی هم این مسیر لازم است که 

تداوم یابد؟
 این که روشن است. اگر کسانی مجرم هستند، طبیعتا باید 
با آنها برخورد هم بشود. ولی همین گونه کارها مثل حکمی که 
برای آقای صالحی زده شد و صحبتی که در پایان سخنرانی 
14 خرداد داشتند، اقدامات عملی است و به نظرم می تواند 
مؤثر باشد. امیدواریم که اینها ادامه داشته باشد و همین طور که 
اشاره کردم به موضوع انتخابات های آینده هم سرایت پیدا کند 

و کم کم ما به انتخابات آزاد و واقعی برسیم.
 چون شما هم آقای دعایی و جامعیت ایشان را خوب می 
شناختید و هم آقای صالحی را می شناسید. چه توصیه 

هایی به مدیرمسئول جدید روزنامه اطلاعات دارید؟
مرحوم آقای دعایی انصافا از نظر شخصیت، اخلاق و خصایل 
روحی یک آدم خاص و برجسته ای بود. ایشان مراقب بود که 
انقلاب اسلامی حفظ شوند و به همه اقشار مردم  مردم در 
توجه شود؛ و از هر گونه تندروی سیاسی در روزنامه اطلاعات 
جلوگیری می کرد. حکم رهبر انقلاب هم نشان می دهد ایشان 
خواهان این هستند که همان رویه ادامه داشته باشد و این 
روزنامه سخنگوی اقشار مختلفی از جامعه باشد؛ و نه سخنگوی 
یک قشر تندرو. طبعا روحیات جناب آقای صالحی هم اقتضای 
همین رویه را دارد و من فکر می کنم ایشان همین رویه را ادامه 
خواهند داد. البته همین طور که اشاره کردم، ما ضمن اینکه 
باید توجه به افکار و سلایق مختلف افراد و گروه های معتقد به 
انقلاب و نظام اسلامی داشته باشیم، باید فضای اظهار نظر 
برای مخالفان و منتقدان نظام را هم باز کنیم و باب گفت و گو 
و مناظره را باز کنیم تا آنها هم بتوانند حرف هایشان را بزنند و 
دیگر متوسل به رسانه های خارجی نشوند؛ در مقابل معتقدان 
به نظام هم جواب بدهند. مقصود من این است که تأکید مقام 
معظم رهبری به اینکه سلایق مختلف معتقدان به نظام مطرح 

باشد، منافی با این نیست که حتی نظرات منتقدان و مخالفان 
نظام هم در این روزنامه مطرح و پاسخ داده شود.

به هر حال باید جای حجت الاسلام و المسلمین دعایی پر 
شود که انصافا انسان وارسته ای بود و مقداری که من با ایشان 
ایشان  و  ایشان بودم  ارتباط داشتم، واقعا شیفته شخصیت 
و  داشت؛  مطهری  الله  آیت  به  زیادی  و  شدید  بسیار  علاقه 
خاطرات زیادی داشت از نامه هایی که شهید مطهری برای 
سال  در  مطهری  استاد  که  سفری  یا  و  فرستادند  می  امام 
1355 به نجف کردند و استقبالی که امام از ایشان داشتند و 
اینکه جلسه خصوصی تشکیل دادند که علمای نجف به دیدن 
شهید مطهری بیایند و خود امام در این جلسه شرکت کرد. 
چون معمولا خود امام در این گونه جلسات شرکت نمی کردند. 
مرحوم آقای دعایی می گفت این نشان می داد که امام ارزش و 

اهمیت فوق العاده ای برای شهید مطهری قائل بودند.
آقای  راه مرحوم  آقای صالحی همان  امیدواریم که جناب 

دعایی را ادامه بدهند.

فرجی راد تحلیلگر مسائل بین الملل: 

روسیه به دنبال مذاکره با آمریکا بر سر اوکراین است
تحلیلگر مسائل بین الملل گفت: روس ها می خواهند امتیازاتی که می دهند و 
می گیرند را در بالاترین سطح مقام ها و ساختار سیاسی ایالات متحده ردوبدل کنند نه 

اینکه با رئیس جمهوری اوکراین سر میز مذاکره بنشینند. 
»عبدالرضا فرجی راد« سفیر پیشین ایران در نروژ در تشریح احتمال آغاز مذاکرات 
پیمان استارت 3 میان روسیه و آمریکا در حاشیه جنگ اوکراین، اظهار کرد: پیمان 
استارت 3 عملًا تا سال 2026 دارای اعتبار است و پس از روی کار آمدن جو بایدن، 
این پیمان  میان دو طرف به امضا رسید. اینکه سفیر روسیه در آمریکا در این مقطع و 
در باب مذاکرات با محوریت پرونده استارت 3 سخن می گوید، صرفاً یک پیام مهم دارد. 
آنها می خواهند از این طریق وارد مذاکره با آمریکا شوند، ولی به نظرم این مذاکرات 
محوریتش بحث پیمان استارت نخواهد بود، بلکه باز هم پرونده اوکراین مطرح است. 
در این میان باید توجه داشت که در قضیه مذاکرات اوکراین هم آمریکایی ها چراغ سبز 
نشان ندادند و در سوی دیگر روس ها هم در شرق اوکراین مشغول پیشروی های نظامی 
خود هستند تا در نهایت بتوانند برخی از شهرهای این منطقه را به تثبیت برسانند. 

وی ادامه داد: به همین دلیل سخنان اخیر سفیر روسیه در واشنگتن آن هم با محور 
پیمان استارت سه را باید نوعی پیش قدمی از سوی مسکو با محوریت پرونده اوکراین 
دانست که در نهایت این مسأله در پوشش مذاکرات در قالب پیمان استارت 3 مطرح 
شده است. به عقیده من در شرایط کنونی روسیه به دلیل اعمال تحریم های جدید 
و گسترده اقتصادی و همچنین مباحثی از جمله عضویت سوئد و فنلاند در ناتو، 
به دنبال یک راه جدید برای مذاکره با آمریکا در پرونده اوکراین است. در این میان 
عملًا ایالات متحده نمی خواهد وارد مذاکره با روس ها شود و مسکو همه می داند که 
تحریم ها فشار زیادی بر پیکره اقتصادی روسیه وارد آورده است. از سوی دیگر باید 
توجه کرد که مسکو به خوبی می داند ولودیمیر زلنسکی تحت تاثیر آمریکا و بریتانیا قرار 
دارد و همین مسأله مذاکره با کی یف را در شرایط کنونی بسیار سخت و دشوار می کند.

در گفت وگوی قدرت ها امتیازهایی می دهند و امتیازهایی دریافت می کنند
این استاد ژئوپلیتیک دانشگاه گفت: روسیه به این نتیجه رسیده که بهتر است به جای 
اوکراین با آمریکا وارد مذاکره شود. روس ها می خواهند امتیازاتی که دریافت می کنند یا 

امتیازاتی که ارائه می دهند را در بالاترین سطح مقام ها و ساختار سیاسی ایالات متحده 
رد و بدل کنند. به نظر آنها این اقدام باید با واشنگتن انجام شود نه این که بخواهند 
با اوکراین وارد چنین مناسبات و مذاکراتی شوند. از سوی دیگر، روسیه نمی خواهد 
حملات فعلی را به خارج از منطقه دونباس بکشاند و به نوعی به دنبال گسترش این 
اقدام های نظامی نیست. به موازات این روند باید دانست که ایالات  متحده سخنان 
سفیر روسیه در واشنگتن را یک نقطه ضعف تلقی می کند. وی در پایان خاطرنشان 
کرد: آمریکایی ها معتقدند که روسیه باید از شرق و اوکراین و حتی جزیره کریمه خارج 
شود اما توجه داشته باشید که آمریکا و بریتانیا در این میان کمترین ضربه را دریافت 
می کنند. واقعیت این است که اوکراین و اروپا متضررهای اصلی بحران فعلی هستند 
و بر همین اساس این مسأله باعث می شود اروپا و اوکراین بیش از حد به آمریکا وابسته 
شوند. این در حالی است که ایالات متحده به دنبال بیرون کردن روسیه از شرق اوکراین 
است ولی بحث اینجاست که گفت وگوی قدرت ها را نمی توان صرفاً یک گفت وگوی 

صفر و یکی دانست؛ بلکه امتیازهایی می دهند و امتیازهایی دریافت می کنند.
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غرر الحکم : 146٣

آخرین وضعیت بیماری کرونا دراستان قم 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت نکرد 
و 2 بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند.مهدی مصری در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا 
دراستان قم اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی به بیست و یکم خرداد ماه 1401، تعداد 8 بیمار با علائم کرونا 
مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت تعداد 2 بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا 
بستری شدند، عنوان کرد: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت نکرد و حال 2 بیمار 
وخیم است و در مجموع تعداد 34 بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با 
بیان اینکه از تعداد 32 تست انجام گرفته که نتیجه هیچ تستی مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک 

میلیون و 871 هزار و 375 دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

انهدام شبکه بزرگ اخلال در نظام توزیع گندم و آرد 
رئیس کل دادگستری گلستان از شناسایی یکی از بزرگ ترین شبکه های اخلال در نظام توزیع گندم و آرد در 
این استان خبر داد.یدر آسیابی گفت: با تلاش سربازان گمنام امام زمان)عج( در اداره کل اطلاعات گلستان، 
این شبکه، شناسایی شد و در این رابطه 8متهم دستگیر شدند.آسیابی ادامه داد: متمهان با تشکیل شبکه های 
مجرمانه و ارتباط گیری با خبازان و کارخانه های آرد و نان، بخش قابل توجهی از سهمیه اختصاصی نانوایی ها را از 
چرخه توزیع نظام یارانه ای خارج می کردند و با ایجاد کمبود عرضه در ارائه نان در سطح جامعه، نارضایتی عمومی 
در کشور و استان را موجب شده بودند.وی افزود: پرونده متهمان با عنوان اخلال در نظام اقتصادی کشور در شعبه 

3بازرسی دادسرای عمومی و انقلاب مرکز استان در جریان رسیدگی است.

حکم اکبر طبری در دیوان عالی کشور نقض شد؟ 
حکم محکومیت اکبر طبری معاون سابق اجرایی رئیس قوه قضائیه که از سوی دادگاه به حبس محکوم شده بود 
از طرف دیوان عالی کشور نقض شده است.اکبر طبری که در دوره پیش از ابراهیم رئیسی معاون اجرایی رئیس 
قوه قضائیه بود به دلیل برخی از جرائم ارتکابی از جمله تشکیل باند چندنفره ارتشاء در شعبه 5 دادگاه کیفری 
استان تهران محاکمه و به 31 سال حبس محکوم شد. بنا بر اطلاعاتی که خبرنگار اعتمادآنلاین به دست آورده 
است، بخشی از حکم محکومیت به حبس اکبر طبری در دیوان عالی کشور نقض و پرونده او برای بررسی مجدد 
به دادگاه بدوی ارسال شده است.این پرونده با اعتراض وکیل طبری به دیوان عالی کشور رفته بود و حالا طبری و 

وکیلش بسیار امیدوارند تا در رسیدگی جدید او بتواند در بخشی از اتهامات برائت بگیرد.

موسوی سخنگوی هیات رییسه مجلس شد
 صبح روز شنبه 21 خرداد ماه در اولین جلسه اعضای هیات رییسه جدید مجلس در آغاز اجلاسیه سوم، با 
اجماع اعضا، سید نظام الدین موسوی نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
مجددا به عنوان سخنگوی هیات رییسه مجلس شورای اسلامی انتخاب شد.در این نشست همچنین مسئولیت 
کارپردازان منتخب نیز مشخص شد و بر این اساس محمدرضا دشتی اردکانی به عنوانی کارپرداز مالی و اداری، 
سیدنظام الدین موسوی به عنوان کارپرداز فنی و پشتیبانی و علیرضا سلیمی به عنوان کارپرداز فرهنگی مجلس 

انتخاب شدند.

احتمال عزل یا استعفای مدیرعامل راه آهن 
رستم قاسمی در حاشیه آغاز ساخت 15 هزار واحد نهضت ملی مسکن در جمع خبرنگاران در واکنش به اینکه 
پس از حادثه مشابه سانحه ریلی در دولت گذشته مدیرعامل راه آهن استعفا داد، چرا این رفتار از مسئولان فعلی 
راه آهن در خصوص حادثه طبس دیده نمی شود، اظهار کرد: هنوز گزارش نهایی از دلایل سانحه قطار مشهد - 
یزد اعلام نشده و باید موضوع به صورت دقیق بررسی شود. وی اظهار کرد: پس از اعلام گزارش نهایی کمسیون 

سوانح عالی درباره دلایل این سانحه درباره عزل یا استعفای مدیرعامل راه آهن تصمیم می گیریم.

۱4 میلیون نفر حتی یک دُز واکسن تزریق نکرده اند 
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: 14 میلیون نفر تا کنون حتی یک دُز واکسن نیز تزریق نکرده اند.
عباس شیراوژن افزود: هفت میلیون نفر از کسانی که نوبت اول را تزریق کرده اند، نوبت دوم را دریافت نکرده اند.
شیراوژن گفت: سیاست های ستاد ملی کرونا بیشتر در جهت تشویق است و سیاست های الزام آور کمتر استفاده 

شده است.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری میلیاردی با رهن منازل مسکونی 
فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری 4 کلاهبردار حرفه ای خبر داد و گفت: متهمان در 7 استان کشور از 

طریق تاسیس مشاور املاک و رهن منازل مسکونی از 60 تن از هموطنان کلاهبرداری کرده بودند  
سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره کلاهبرداری توسط 4 تن با هویت های 
جعلی که پس از اجاره و تاسیس بنگاه املاک پس از خرید منزل از شهروندان با اعلام اینکه به دلیل کسری 
نیازمند وجه رهن منزل هستند با موافقت صاحبخانه مبنی بر حضور مستاجرانی که تمایل به رهن منزل مذکور 
دارند از طریق درج آگهی در سایت های خرید و فروش از افراد کلاهبرداری کرده بودند، موضوع بلافاصله در 

دستور کار کارآگاهان پایگاه دوم پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: متهمان از 10 تن از مستاجران مبالغی حدود یک میلیارد و 200 میلیون ریال تا یک میلیارد و 600 

میلیون ریال در مجموع 15 میلیارد ریال دریافت و متواری شده بودند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارآگاهان در ادامه با انجام اقدامات پلیسی محل اختفای آن ها را در 
یکی از شهرستان های شمال شرق کشور شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی به محل موصوف اعزام و در 
عملیاتی افراد مذکور را دستگیر کردند. سردار میرفیضی افزود: متهمان ابتدا منکر بزه انتسابی شده اما نهایتاً با 
مشاهده مدارک و مستندات موجود صراحتاً به کلاهبرداری اعتراف و با قرار قانونی مناسب روانه زندان شدند.

فرمانده انتظامی استان قم گفت: در بررسی های صورت گرفته مشخص شد افراد مذکور در شهرهای 
مختلف اعم از شهر قدس تهران، آمل، گرگان، پاکدشت، تهران و مشهد بدین روش اقدام به کلاهبرداری و 

تعداد مالباختگان احتمالی بیش از 60 نفر می رسد. 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

کلاهبرداری با نام حسابدار بیمارستان 
رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری یک کلاهبردار در قم خبر داد و گفت: متهم طی تماس و معرفی 
خود به عنوان حسابدار بیمارستان در یک گفت و گوی تلفنی با یکی از شهروندان، وی را به پای یک دستگاه 

عابربانک کشانده و از حسابش برداشت کرده بود 
سرهنگ میکائیل قهرمانپوراظهارداشت: در پی اعلام شکایت فردی در پلیس آگاهی استان مبنی بر اینکه 
فرد ناشناسی طی تماس، خود را حسابدار بیمارستان معرفی و با کشاندن وی به پای دستگاه عابربانک 

موجودی حسابش را خالی کرده است، موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: متهم در این تماس عنوان داشته 110 میلیون ریال اشتباهاً به حساب شما واریز و از شاکی 
خواسته به نزدیک ترین دستگاه عابر بانک مراجعه و حسابش را کنترل کند، بنابراین در ادامه این گفت و گوی 

تلفنی پس از جلب اطمینان، فرد را به پای دستگاه عابربانک کشانده و حساب بانکی اش را خالی می کند.
رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: در ادامه ضمن هماهنگی با مقام قضائی بلافاصله حساب متهم 
مسدود و در نهایت نامبرده نیز شناسایی، دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی استان شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف ۲ تن و ۲۰۰ کیلو کنجد خارجی قاچاق
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: با تلاش مأموران یگان تکاوری استان قم یک دستگاه خودرو 

نیسان در محور مواصلاتی "قم-تهران" توقیف و 2 تن و 200 کیلوگرم کنجد خارجی قاچاق کشف شد.  
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در راستای مقابله با پدیده شوم قاچاق، مأموران یگان تکاوری استان در 

محور "قم-تهران" ، یک دستگاه خودرو نیسان را به ظن حمل کالای قاچاق توقیف کردند.
وی افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی از خودرو مذکور، 2 تن و 200 کیلوگرم کنجد خارجی فاقد مجوز 
و قاچاق کشف کردند. سردار اسماعیلی گفت: یک نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم در پایان با اشاره به تشدید اقدامات کنترلی در محورهای مواصلاتی، 
تاکید کرد: پلیس قم در راستای برخورد با قاچاقچیان کالا با رصد دقیق و لحظه به لحظه محورهای مواصلاتی 

و تلاش های شبانه روزی، اجازه فعالیت سودجویانه را نخواهد داد.

مسئول دبیرخانه قرارگاه ۱9 دی  خبرداد:

ممنوعیت استعمال دخانیات و قلیان در بوستان های قم
مسئول دبیرخانه قرارگاه 19 دی گفت: از روز پنج شنبه بیست و ششم خرداد در قالب اجرای طرح ایجاد 

آرامش اجتماعی، استعمال دخانیات و قلیان در بوستان ها بویژه 15 بوستان بزرگ شهر قم ممنوع است.
مهدی بابایی با اشاره به مطالبات مردمی برای ساماندهی وضعیت فرهنگی و اجتماعی بوستان ها افزود: 
توسعه فرهنگ عفاف و حجاب، جلوگیری از ورود سگ به بوستان ها و ساماندهی مصرف دخانیت به ویژه 

استعمال قلیان از مطالبات مردم در طرح ایجاد آرامش اجتماعی در بوستان های شهرقم است.

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم  خبرداد:

تعیین تکلیف مالکین سالیان گذشته 
شهرک صنوف 

مدیرعامل سازمان میادین شهرداری قم گفت: به علت بازنگری در طرح جدید 
شهرک صنوف و تغییرات عمده در ساختار کلی، تعیین تکلیف مالکین سالیان گذشته 

در حال انجام و پیگیری است.
علیرضا مظفری با اشاره به اقدامات برای تعیین تکلیف مالکیت شهرک صنوف اظهار 
داشت: از  سال 1371 و در چند سال متوالی، سازمان توسعه و عمران به عنوان متولی 
وقت شهرک صنوف اقدام به واگذاری برخی اراضی شهرک به اصناف مختلف نمود که 
به علت بازنگری در طرح جدید شهرک صنوف، نقشه های جدید و تغییرات عمده در 
ساختار کلی، افرادی که در آن زمان اقدام به خرید زمین نمودند، بلاتکلیف مانده بودند.
به گفته وی، از ابتدای سال 1398 و پس از بررسی و اعلام نظر کارشناسان رسمی 
دادگستری، سازمان میادین در خصوص احصاء و شناسایی 253 مورد از مالکین و 
همچنین نسبت به تعیین تکلیف و واگذاری قطعات معوض در سایت درب و پنجره 
سازان برای 138 نفر اقدام نموده است. مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل 
شهری شهرداری قم ارزش واگذاری قطعات معوض را 110 میلیارد ریال برشمرد و 
افزود: در جریان تکمیل پروژه می بایست به وضعیت مالکین شهرک صنوف توجه 
می شد و ما وظیفه داریم لطمات و معایب را در نظر گرفته و نسبت به رفع آن اقدام کنیم.

 
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت 8۰  درصدی پروژه
 تونل جمهوری اسلامی

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از پیشرفت فیزیکی بیش از 80 درصدی پروژه 
بلوار جمهوری اشاره کرد و گفت: در تابستان امسال با توجه به سرعت پروژه، شاهد 

بهره برداری از این پروژه عظیم خواهیم بود.
عباس حلوایی زاده  با اشاره به اینکه در سال 1401 بسیاری از پروژه های مهم شهر 
به بهره برداری رسیده و حلاوت آن برای شهروندان ایجاد خواهد شد، اظهار کرد: پروژه 
ادامه بلوار جمهوری اسلامی در منطقه دو یکی از پروژه های مهم شهرداری بود و این 

بلوار نخستین بزرگراه درون شهری قم است.
وی ادامه داد: طول پروژه تونل از قبل از میدان امام حسین)ع( حدود 300 متر تا 
یادگار امام است و چیزی که برای مدیریت شهری اولویت داشت اینکه بوده که حداقل 

تغییرات را در بافت داشته باشیم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم از پیشرفت فیزیکی بیش از 80 درصدی این پروژه 
خبر داد و گفت: در این پروژه جابه جایی فاضلاب و شبکه فشار ضعیف و قوی برق 
را داشتیم که انجام شده و در حال حاضر سازه اصلی تونل به پایان رسیده و عملیات 
زیرسازی و روسازی تونل امام حسین)ع( در حال اجراست. حلوایی زاده با اشاره به 
اینکه تاکنون بالغ بر 300 میلیارد تومان در این بافت هزینه شده، خاطرنشان کرد: ان 

شالله در تابستان امسال شاهد بهره برداری از این پروژه عظیم خواهیم بود.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

ایستگاه انتقال پسماند شماره ۲ 
درمنطقه ۵ احداث می شود

سرپرست مدیریت پسماند شهرداری قم گفت :ایستگاه انتقال پسماند شماره دو 
شهرداری قم در محدوده منطقه 5 احداث می شود که با راه اندازی ایستگاه مذکور، 

پسماند مناطق 4، 5، 8 و قسمتی از منطقه یک پوشش داده می شود.
میر ابراهیمی اظهارداشت :ایستگاه انتقال در واقع مکانی است که در آن فرآیند 
بارگیری و انتقال مستقیم پسماندها از سیستم جمع آوری محلی به سیستم حمل ونقل 
انجام می پذیرد و در واقع از انتقال مستقیم خودروهای سبک جمع آوری پسماند به 
محل دفع سایت جلوگیری می کند . وی افزود :ایستگاه های انتقال در جوامع شهری 
و روستایی و در نواحی پرجمعیت کاربرد دارند و این مراکز می توانند به صورت کاملًا 
روبسته طراحی شوند، ساخت ایستگاه انتقال عمدتاً در جوامعی که فاصله بین مکان 
جمع آوری پسماندهای جامد تا محل دفن یا کارخانجات تبدیل پسماند به انرژی زیاد 
باشد، ایجاد می شود. وی ادامه داد :جمع آوری و حمل به عنوان پرهزینه ترین بخش 
در سیستم مدیریت پسماند، همواره طراحان و مدیران مسئول را متوجه خودساخته 
بین بخش جمع آوری  واسط  به عنوان  انتقال،  ایستگاه های  میان  این  در  که  است 
و حمل پسماند تا محل دفن نهایی، نقشی مهم در سیستم مدیریت پسماند شهری 
ایفا می کنند . سرپرست مدیریت پسماند شهرداری قم  در پایان گفت :کاهش زمان 
انسانی، کاهش  نیروی  راندمان جمع آوری پسماندها، کاهش  افزایش  جمع آوری، 
همه جانبه هزینه های حمل ونقل، کاهش آلودگی هوا، کاهش ترافیک در محوطه دفع 

از مزایای استفاده از ایستگاه انتقال است.

برگزاری جلسه هیئت مدیره سازمان بهسازی اطراف حرم مطهر؛

تأکید بر رفع مشکلات زائران 
در پروژه های پیرامون حرم

حضرت  مطهر  حرم  اطراف  نوسازی  و  بهسازی  سازمان  هیئت مدیره  جلسه 
معصومه)س( با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم برگزار شد.

حضرت  مطهر  حرم  اطراف  نوسازی  و  بهسازی  سازمان  خبر  واحد  گزارش  به 
معصومه)س(، جلسه هیئت مدیره این سازمان با حضور دکتر سقائیان نژاد شهردار قم ، 
معتمدی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری، ذاکریان فرماندار قم و سایر اعضای 
هیئت مدیره و مدیران سازمان بهسازی در سالن جلسات دفتر شهردار قم برگزار شد. 
در این جلسه ضمن بررسی عملکرد و اقدامات سازمان در سال 1400، تفریغ بودجه 
سازمان بهسازی توسط اعضا موردبررسی و به تصویب رسید. در ادامه دکتر سقائیان نژاد 
به منظور رفاه حال زائرین، مجاورین و شهروندان بر پیگیری و برنامه ریزی اقدامات مؤثر در 
پروژه های پیرامون حرم مطهر تأکید کرد و مقرر شد سازمان بهسازی در خصوص پیگیری 

و هماهنگی لازم تا حصول نتیجه از طریق نهادها و سازمان های مربوطه اقدام کند.

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم خبرداد:

آغاز اجرای طرح دیوارنگاره
 مدافعان سلامت

از آغاز اجرای طرح دیوارنگاره زیرگذر  سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم 
مدافعان سلامت خبر داد.

پیام جوادیان با اشاره به آغاز اجرای طرح دیوارنگاره زیرگذر مدافعان سلامت اظهار 
داشت: سازمان زیباسازی شهرداری به پاس زحمات کادر درمان و همین طور ماندگار 
کردن این خدمات ارزنده، طرح دیواره نگاره زیرگذر مدافعان سلامت را آغاز کرده است.
وی خاطرنشان کرد: سازمان زیباسازی به پاس فداکاری و ایثار کادر درمان در ایام 
مبارزه با ویروس کرونا و همین طور ارج نهادن و ماندگار کردن خدمات کادر درمان 
پروژه دیوارنگاره را در دو فاز اجرایی کرده است. به گفته سرپرست سازمان زیباسازی 
شهرداری قم، در فاز اول پروژه زیرگذر مدافعان سلامت حدود 150 مترمربع با طراحی 
بی نظیر و متریال کاشی شکسته در حال انجام است. جوادیان با تأکید بر اینکه فاز 
اول این پروژه که در بلوار مرجعیت بوده تا یک ماه دیگر رونمایی می شود، ادامه داد: 

خبرهای بسیار خوبی در عرصه زیباسازی شهر در راه است.
 

نخستین رویداد فرهنگی شیراز در قم 
به کار خود پایان داد
آیین اختتامیه نخستین رویداد فرهنگی شیراز در قم برگزار شد.

به گزارش شهرنیوز، آیین اختتامیه نخستین رویداد فرهنگی شیراز در قم با حضور 
نرجس نیازمند عضو هیئت رئیسه شورای اسلامی شهر قم، حجت الاسلام والمسلمین 
کهک،  شهر  شورای  اعضای  و  شهردار  استان،  نور  پیام  دانشگاه  رئیس  اکبرزاده 
طباطبایی نژاد سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم، از اعضای 
هیئت علمی دانشگاه شیراز، هنرمندان و خادمان آستان مقدس امامزاده احمد بن 

موسی شاه چراغ)ع( در سالن امام علی)ع( فرمانداری کهک برگزار شد.
در این مراسم گزارشی از برنامه ها و اقدامات هفته فرهنگی شیراز در قم در بخش های 

مختلف فرهنگی، ادبی، صنایع دستی، تاریخی، هنری و…. ارائه شد.
اجرای خوشنویسی، شعرخوانی، ارائه تاریخ شیراز و دانشمند ملاصدرا از برنامه های 

اجراشده در آیین اختتامیه نخستین رویداد فرهنگی شیراز در قم بود.

از  تعدادی  هر  اشتغال  گفت:  قم  استاندار 
نباید  صنعتی،  آلاینده  واحدهای  در  کارگران 
توجیهی برای عدم برخورد قاطعانه با آنها باشد، 
زیرا آلودگی های زیست محیطی، سلامت مردم 

از جمله همان کارگران را به مخاطره می اندازد.
در  شنبه  روز  شاهچراغی  محمدتقی  سید 
مراسم گرامیداشت روز ملی محیط بان و افتتاح 
گفت:  قم  استان  محیطی  زیست  طرحهای 
همکاری و مشارکت مردم برای تحقق اهداف و 
بهبود وضعیت زیست محیطی در جامعه، یک 
ضرورت اجتناب ناپذیر است که باید به شدت 

مورد توجه قرار بگیرد.
یک  زیست  محیط  اینکه  با  افزود:  ادامه  وی 
موضوع تخصصی است، اما در عین حال یک 
مسأله فراگیر بوده و آثار و تبعات آن شامل اقشار 
مختلف مردم می شود، از این رو مردم باید نسبت 
به مسائل زیست محیطی کاملا آگاهی و اطلاع 

داشته باشند.
در  مردمی  مطالبات  به  اشاره  با  قم  استاندار 
حوزه محیط زیست، روزمرگی را یکی از اشکالات 
سیستم های اداری دانست و گفت: مردم باید در 
رابطه با مشکلات و چالش های زیست محیطی 
سواد  و  داشته  مشارکت  و  آگاهی  جامعه،  در 
ارتقاء چشمگیری داشته  آنها  زیست محیطی 

باشد.
انتقاد از هماهنگ نبودن دستگاه ها در 

موضوع محیط زیست
 وی با بیان اینکه وقتی مسائل زیست محیطی 
و  عرصه  نیز  متخلفان  شود،  فراگیر  جامعه  در 
جرأت کمتری برای انجام تخلفات در این حوزه را 
دارند، اظهار داشت: همه مردم باید برای حفظ و 
حراست از محیط زیست، نظارت داشته و همه به 

نوعی محیط بان باشند.
شاهچراغی با بیان اینکه نظارت در کشورمان نه 
فقط در حوزه محیط زیست، بلکه در بسیاری از 
عرصه ها آنچنان که باید و شاید انجام نمی شود، 
از جمله رسانه  ها  از همه ظرفیت  باید  گفت: 
ها برای اطلاع رسانی از اقدامات انجام شده و 
فرهنگسازی زیست محیطی در جامعه به خوبی 

استفاده شود.
استاندار قم از پراکندگی و جزیره ای عمل کردن 
دستگاه های نظارتی در موضوع محیط زیست 

انتقاد کرد. 
وی با بیان اینکه باید بپذیریم در موضوع نظارت 
در حوزه محیط زیست آن طور که شایسته است 
عمل نکرده ایم گفت: سازمان صمت، شرکت 
زیست  محیط  سازمان  و  صنعتی  شهرک های 

هرکدام در این حوزه به تنهایی کار می کند.
ضرورت داشتن سعه صدر در برابر گلایه ها 

و شکایت های مردمی 
برابر  در  صدر  سعه  داشتن  ضرورت  بر  وی 
و  کرد  تأکید  مردمی  های  شکایت  و  ها  گلایه 
گفت: جوامع بومی و محلی نیز در امر حفاظت 
از محیط زیست می توانند به خوبی مشارکت 
زیست  تخلفات  برخی  بروز  از  و  باشند  داشته 

محیطی پیشگیری کنند.
و  خشکسالی  شرایط  همچنین  قم  استاندار 
قطع حقابه های زیست محیطی در استان را 
مورد توجه قرار داد و گفت: در تمامی حوزه ها 
به ویژه در بخش کشاورزی، باید با استفاده از 
فناوری های نوین، در مصرف آب به شدت صرفه 

جویی انجام شود.
شاهچراغی خواستار سرعت عمل در اقدامات 
زیست محیطی در استان قم شد و گفت: قوانین 

پیشرفت  به  توجه  با  باید  نیز  محیطی  زیست 
های صورت گرفته در فناوری و تغییر اقلیم در 
مناطق، بازنگری شده و همکاری و هماهنگی 
میان دستگاهی برای حفظ محیط زیست بسیار 

ضرورت دارد.
وی با بیان اینکه برای برطرف شدن مشکلات 
باید تلاش  نیست،  مردم  واقعا حق  که  جامعه 
باشیم، فرارسیدن روز ملی  و مجاهدت داشته 
محیط بان را تبریک گفت و خاطرنشان کرد: 
پاسگاههای  تجهیز  و  بهسازی  به  کمک  برای 
محیط بانی و رسیدگی به وضعیت محیط بانان 

برنامه ریزی خواهیم داشت.
در این مراسم دو طرح زیست محیطی با عنوان 
با  قم«  استان  صنعتی  و  ویژه  پسماند  »سایت 
اعتباری بالغ بر 30 میلیارد تومان و »آزمایشگاه 
معتمد سازمان حفاظت محیط زیست« با اعتبار 
حدود 3 میلیارد تومان به بهره برداری رسید و در 
پایان از چهار تن از محیط بانان نمونه استان قم و 
همچنین یکی از همیاران و خیران محیط زیست 
با اهدای لوح تقدیر و هدایایی تجلیل بعمل آمد. 

استاندار قم:

 اشتغالزایی، توجیهی برای عدم برخورد با واحدهای آلاینده نیست

 فرزندان در آینده بستگان نزدیک نخواهند داشت! 

طرح: سجاد جعفری

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم از کشت محصولات زراعی وباغی در 104 
هزار هکتار از اراضی استان خبر داد و گفت: سالانه بیش از 800 هزار تن محصول در 

این اراضی تولید و روانه بازار می شود.
محمد رضا حاجی رضا  پیش از ظهر روز شنبه در نشست خبری از به کارگیری 
ظرفیت نیرو های مردمی و بسیج ادارات برای کنترل بیشتر بازار خبر داد و گفت: 
از روز شنبه 21  خرداد طرح ویژه نظارت بر بازار کالا های اساسی در استان شروع 
شده و بیش از 20 بازرس جهاد کشاورزی با همکاری 200 نفر از نیرو های مردمی از 

واحد های عرضه کالا های اساسی بازدید خواهند کرد.
حاجی رضا به تشریح وضعیت بازار خصوصا بازار کالا های اساسی پرداخت و گفت: 
هرچند در بخش تامین کالا های اساسی دچار مشکل نیستیم، اما در حوزه توزیع، 

ایراداتی وجود دارد که نیازمند نظارت و مراقبت بیشتر است.
۳۵ طرح کشاورزی در قم به بهره برداری می رسد

 وی که به مناسبت هفته جهاد کشاورزی )21 تا 27 خرداد( با خبرنگاران سخن 
می گفت از افتتاح 35 طرح در این هفته خبر داد و افزود: این طرح ها با هزینه ای 
بالغ بر 187 میلیارد تومان به بهره برداری می رسد که مجموعا برای 232 نفر اشتغال 

زایی خواهد شد.
اینکه این طرح ها در حوزه های  بیان  با  رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان 
مختلف از جمله آب، خاک، دام، صنایع تبدیلی و شیلات است افزود: 19 طرح در 

بخش دام با هزینه ای بالغ بر 140 میلیارد تومان به بهره برداری می رسد که مجموعا 
برای 43 نفر اشتغال مستقیم ایجاد خواهد کرد.

وی با اشاره به نام گذاری امسال گفت: به منظور ارتقاء تولید دانش بنیان و افزایش 
بهره وری در تولید، روز چهارشنبه، استان قم میزبان کاروان ارتقاء بهره وری خواهد 
بود. حاجی رضا با اشاره به برگزاری 170 برنامه آموزشی و ترویجی در حوزه کشاورزی 
و دامپروری توسط کاروان ارتقاء بهره وری گفت: این کاروان در قالب 3 گروه در 
شهرستان های قم، کهک، و جعفرآباد فعالیت خواهند کرد و آموزش های لازم را به 
روستائیان، کشاورزان و دامداران ارائه خواهند کرد. وی در ادامه از کشت محصولات 
زراعی وباغی در 104 هزار هکتار از اراضی استان خبر داد و گفت: سالانه بیش از 

800 هزار تن محصول در این اراضی تولید و روانه بازار می شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی تغییر الگوی کشت را یکی از مهمترین برنامه های 
این سازمان در سال های آتی عنوان کرد و گفت: امیدواریم با اجرای طرح تغییر 
الگوی کشت، محصولاتی همچون تریتیکاله، سورگوم، چغندر علوفه ای و چغندر 

پاییزه جایگزین محصولات آب بر از جمله انواع صیفی جات و سبزیجات می شود.
حاجی رضا با اشاره ارائه تسهیلات بانکی در حوزه کشاورزی گفت: در سال جاری 
1441 میلیارد تومان تسهیلات ویژه کشاورزان و بهره برداران این حوزه به بانک های 
عامل معرفی شده اند که تاکنون 343 میلیارد تومان از این تسهیلات اختصاص پیدا 

کرده است.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان  قم خبرداد:

تولید سالیانه 8۰۰ هزارتن محصول زراعی و باغی 

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم گفت: به 
دنبال برگزاری هفته تاریخی سایر شهرها در قم و به تبع آن هفته تاریخی قم 

در شهرهای دیگر هستیم.
اختتامیه  آیین  حجت الاسلام والمسلمین سید احمد طباطبایی نژاد در 
نخستین رویداد فرهنگی شیراز در قم که در سالن امام علی)ع( فرمانداری 
کهک برگزار شد، با تبریک فرارسیدن میلاد امام رضا)ع(، برگزاری این هفته 
فرهنگی را فرصتی برای تبادلات بین دو شهر قم و شیراز دانست و اظهار 
داشت: این برنامه در قالب تفاهم نامه دو سال قبل سه شهر مذهبی قم، مشهد 

و شیراز اجرایی شده است. وی با بیان اینکه تلاش شد این هفته باکیفیت 
خوبی علیرغم مشکلات اجرایی شود، ابراز کرد: با وجود مشکلات و نبود 
تجربه در این حوزه، ولی برنامه های این هفته با بهترین کیفیت و هماهنگی 
بین دستگاهی اجرایی شد. سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
شهرداری قم ادامه داد: مسئولان شهرداری و هنرمندان شیراز در بازدید از 
امامزاده موسی مبرقع)ع(، خانه موزه شهیدان زین الدین و خانه تاریخی 
ملاصدرا و دیگر اماکن استان، بر تازگی آشنایی با این جاذبه های سفر در 

استان تأکید داشتند و آن ها را بسترساز جذب مسافر و توریسم می دانستند.

سرپرست سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری قم  خبرداد:
تلاش برای برگزاری هفته های فرهنگی قم در سایر شهرهای کشور

اعزام  از  استان  زیارت  و  حج  سازمان  رئیس 
1220 زائر قمی به سرزمین وحی خبر داد.

وحید اسکندری در حاشیه همایش آموزشی 
و توجیهی مناسک حج که در ورزشگاه شهید 
حیدریان برگزار شد گفت: امسال از قم 1220 
زائر در قالب 11 کاروان به سرزمین وحی اعزام 

می شوند.
اسکندری افزود: اولین کاروان اعزامی از استان 
قم 28 خرداد ماه به سرزمین وحی اعزام خواهد 

شد و بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته، 
میانگین 28  طور  به  امسال  خدا،  خانه  زائران 
روز در مکه مکرمه و مدینه منوره حضور خواهند 
داشت. وی با بیان اینکه هزینه های ثبت نام پس 
از ثبت نام اولیه زائران به صورت ناگهانی از سوی 
کشور عربستان افزایش پیدا کرده است گفت: 
هزینه خیام و مشاعر امسال حدود 30 میلیون 

تومان افزایش یافته است.
اسکندری افزود: برای امسال هزینه های اعزام 

سوی  از  هزینه ها  جویی  صرفه  محل  از  زائران 
سازمان حج و زیارت و بعثه مقام معظم رهبری 
تقبل شده است و زائران مقدار کمی یعنی معادل 

7 میلیون تومان را پرداخت کرده اند.
وی با اشاره به اینکه زائران بابت هزینه اعزام 
به حج، 35 میلیون تومان از قبل پرداخت کرده 
بودند گفت: با اضافه شدن این 7 میلیون، هزینه 
امسال اعزام زائران به 42 میلیون تومان رسیده 

است.

رئیس سازمان حج و زیارت استان قم خبرداد:

اعزام ۱۲۲۰ زائر قمی به سرزمین وحی


